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اخلاق انتخاباتی انتخاب 
شوندگان و انتخاب کنندگان

ناصر حسینی منجزی 

یادداشت روز

رویداد | 2

میراث خواران

حسن روانشید 

ورزش  | صفحه 7

چهلستون| صفحه 8

 مسئولان استان از مدیریت 
مناسب بازار می گویند

 مردم همچنان
  درگیر با انواع 

مشکلات اقتصادی

در هر ماه صورت می گیرد؛

 برقراري 1535 پرواز
در فرودگاه شهید 

بهشتي اصفهان

 معضل بزرگ سبزپوشان اصفهانی 
در خط حمله

ذوب آهن گلزن تمام 
عیار ندارد

بی توجهی بلای جان کاشی کاری 
یک اثر تاریخی در اصفهان

م الف: 862030

شرکت کشت و صنعت مهیار کاله در نظر دارد تعدادی از اقلام و تجهیزات مازاد خود 
در منطقه کشاورزی مهیار اصفهان را از طریق مزایده به فروش بگذارد. 

* مخزن آب دایره شــکل به قطر 2 متر به ضخامت 1 سانت ورق با گنجایش تقریبی 
4000 لیتر با پایه شش متری و کلیه لوله و اتصالات مربوطه 

* تعداد سه واحد اتاقک نگهبانی شش متری با پله جهت ایجاد پست دیدبانی 
* یکدستگاه جاروبرقی صنعتی از برند اسب زر 

* دو عدد نوار نقاله شش متری جهت حمل گونی 
* یکدستگاه درایر 16 بار به سال ساخت 2004 با برند اس پی ایکس 

* هزینه جرثقیل، حمل و تعمیر و راه اندازی دستگاه های مورد نظر صرفا با خریدار بوده 
و شرکت از این بابت مسئولیتی ندارد.

شماره تماس: 09133090045

آگهی مزایده

شرکت کشت و صنعت مهیار کاله
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پایگاه خبری اصفهان امروز آنلاین
esfahanemrooz.ir

صفوی  حمام  منحصربه فرد  کاشی های  پوسته شدن 
علی قلی آقا براثر رطوبت، آثار شاخص کاشی کاری این 
بنای تاریخی را با آسیب روبه رو کرده است که به تأکید 
کارشناسان رسیدگی به این اثر ثبت شده در فهرست 

آثار تاریخی ضروری است.

معاون خدمات شهری شهردار اصفهان گفت: به مناسبت روز 
جهانی هموفیلی چراغ های پل سردار شهید عرب و خیابان 

امام خمینی)ره( به رنگ قرمز در می آید.
حسین امیری  اظهار کرد: ۲۸ فروردین روز جهانی هموفیلی 
با تغییر، تداوم  است که امسال با شعار جهانی »سازگاری 
هموفیلی  است؛  شده  نامگذاری  جدید«  دنیای  در  مراقبت 
نوعی اختلال خونریزی دهنده مادرزادی است که اغلب از 
سنین نوپایی خود را نشان می دهد و تا پایان عمر با بیمار 
همراه است، این اختلال نسبتاً شایع است و در میان همه 
نژادها، ملیت ها و در تمام مناطق جغرافیایی مشاهده می شود.

وی با تاکید بر این که روز جهانی هموفیلی فرصتی برای 
حوزه  در  رسانی  اطلاع  و  هموفیلی  جامعه  مطالبات  طرح 
کانون  گفت:  است،  ارثی  دهنده  خونریزی  بیماری های 
هموفیلی ایران یکی از قدیمی ترین سازمان های مردم نهاد 
کشور و عضو فدراسیون جهانی هموفیلی است که از سال 
اختلالات  و  هموفیلی  بیماران  از  حمایت  هدف  با   ۱۳۴۶
فاقد  بیماران  کانون  این  اعضای  و  شده  تأسیس  انعقادی 

انعقاد خون و اختلالات انعقادی خونریزی دهنده هستند.
امیری با بیان این که امسال فدراسیون بین المللی بیماران 
هموفیلی از بیماران درخواست کرده درک خود را از چگونگی 
بگذارند، تصریح کرد:  اشتراک  به  این دگرگونی  با  تطبیق 
یکی از برنامه های کانون در روز جهانی هموفیلی مشارکت 
در کمپین جهانی نور قرمز و روشن شدن نمادهای شهری 
به  برآمده  در صدد  رو شهرداری  این  از  است  قرمز  نور  با 
مناسبت این روز چراغ های پل سردار شهید عرب و خیابان 

امام خمینی )ره( را به رنگ قرمز در آورد.

معاون خدمات شهری شهردار اصفهان با ابراز نگرانی از این 
که امسال در آستانه روز جهانی هموفیلی نقشه کشورمان در 
اثر شیوع کرونا قرمز شده است، گفت: روشن کردن نمادهای 
شهری با نور قرمز امسال نیز هدفی دوگانه دارد که شامل 
اخطار به هموطنان است که شرایط قرمز کرونایی کشور را 
جدی بگیرند همچنین با این اقدام در نظر داریم توجه مردم 

و مقامات دولتی را به مشکلات و مطالبات جامعه هموفیلی 
ایران جلب کنیم.

اظهار  سلامت،  حوزه  تلاشگران  از  قدردانی  ضمن  وی 
امیدواری کرد: دولت بتواند با واکسیناسیون کامل کارکنان 
حوزه سلامت، قدردانی عملی از کارکنان این حوزه را انجام 

دهد.

به مناسبت روز جهانی هموفیلی؛

 چراغ های پل سردار شهید عرب 
و خیابان امام خمینی)ره( قرمز می شود

اصفهان گردی با عطر بهار با طعم کرونا
    صفحه 2

عزم همگانی برای خروج از وضعیت قرمز نیاز است

نسبت به دو هفته گذشته وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی مردم بهتر شده، ولی هنوز به حد قابل قبولی نرسیده که بتواند 
جلوی این تعداد بیمار و شیوع بیماری را بگیرد

 سینمای ایران 
همچنان در مسیر 

سقوط کرونایی

 نارضایتی پزشکان و مردم
از ناتوانی بیمه ها 

نابرابری ترازوی 
تعرفه های بیمه 

شهردار اصفهان:

شارژ آنلاین اصفهان 
کارت ممکن شد

جامعه | صفحه 4

فرهنگ و هنر | صفحه 5

اقتصاد | صفحه 6

 رویداد | صفحه 2

اصفهان | صفحه 3

 فقط 24 درصد ذخیره 
 سد زاینده رود باقی است

 جناب آقای دکتر پدرام پاک آیین
 نماینده محترم مدیران مسئول رسانه های کشور 

در هیئت نظارت بر مطبوعات
ــر  ــی و همس ــه جنابعال ــت وارده را ب مصیب
ــروردگار  ــه، از پ ــلیت گفت ــان تس ارجمندت
مهربــان بــرای آن عزیــز ســفرکرده رحمت 
و مغفــرت و بــرای بازمانــدگان داغــدار صبر 

ــم. ــئلت داری ــکیبایی مس و ش
روزنامه اصفهان امروز - امیر اکبری

م الف: 862030

مدیریت مرتبطمهلت ارسال مدارکموضوعشمارهنوع فراخوانردیف

48524299مناقصه عمومي1

تامین یک دستگاه 
جذب اتمی 

 آزمایشگاهی 
)برند پرکین المر(

خرید مواد مصرفی1400/02/04

48518284فراخوان عمومي2

تامین یک دستگاه 
آنالایزر اکسیژن- 

نیتروژن آزمایشگاهی 
)برند لکو(

خرید مواد مصرفی1400/02/04

تامین کابل های _فراخوان شناسایی3
برنامه ریزی و پشتیبانی خرید1400/01/30جبرانی

مناقصات و مزایدات: جهت دریافت اســناد و کسل اطلاعات بیشتر به نشانی www.msc.ir  لینک مناقصات و 
مزایدات بخش خرید و تامین کنندگان مراجعه و طبق راهنماي موجود، نسبت به انتخاب مناقصه مورد نظر از طریق 

سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمائید. 
سایر فراخوان ها: جهت کسب اطلاعات بیشتر به نشانی   www.msc.ir بخش اطلاعیه ها، فراخوان مربوطه 

مراجعه بفرمایید.
کد آگهی: 1400-02 

آگهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه

بارندگی های امسال در سرشاخه زاینده رود نسبت به سال گذشته با ۲۱ درصد کاهش همراه بوده و نسبت 
به متوسط بلندمدت هم ۳۳ درصد کاهش بارش داشته است.

از ابتدای سال آبی )مهرماه( تاکنون در کوهرنگ ۷۷۸ میلی متر بارش ثبت شده که این میزان در مدت 
مشابه سال گذشته ۹۹۷ میلی متر و در متوسط بلندمدت هزار و ۱۸۰ میلی متر بوده است.

با توجه به اینکه مخزن سد زاینده رود ۲۴ درصد آب دارد، صرفه جویی در بخش های شرب، بهداشت و 
صنعت ضروری است.
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رویداد
    یادداشت     بی توجهی تاکی؟! قسمت 1805

بهار که می رســد بیشتر مردم در خانه نمی ماند، گشت وگذار 
بهاری جزئی از فرهنگ مردم اصفهان اســت که تا چند ســال 
قبل اطراف رودخانه زاینده رود پاتوق اصلی آنها بود، اما حالا در 
نبود غم انگیز جریان زاینده رود، محور گردشگری چهارباغ هنوز 
مایه دل خوشی آنهاست. این روزها و در محدودیت های کرونایی 
وضعیت چهارباغ بویژه در ســاعات بعد از ظهر و غروب، تابلوی 
عجیــب و بارو نکردنی از رفت وآمد و تجمع مردمی اســت که 
گویا ترس برایشــان بی معنا و بیماری و مرگ ومیر عادی شده 
اســت. گردشگران این روزهای چهارباغ از همه قشری هستند؛ 
سالمندانی روی نیمکت نشسته، میان سالانی مشغول قدم زدن، 
والدین و کودکان خســته از خانه نشینی، جوانانی در حال گپ و 
گفت با دوســتان و نوجوانانی در حال تک چرخ زدن و هیاهو و 
غیره یک هفته از اعمــال محدودیت های کرونایی در اصفهان 
می گذرد و حالا برای اطلاع از تأثیر محدودیت های اعمال شده 
بر وضعیت همه گیــری کرونا در اصفهان با معاون بهداشــتی 
دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان تماس می گیریــم. او تأکید 
می کند که دیگر هشــدار و خواهش روی مردم تأثیری ندارد و 
می گوید: چرا سری به سطح شــهر و چهارباغ نمی زنید. ببینید 
مردم چطور به فکر ســلامت خود و همشهریانشان نیستند در 
یک بعــد از ظهر بهاری راهی یکی از محورهای اصلی شــهر 
می شوم؛ محوری که از میدان شهدا شروع شده و چهارباغ پایین، 
میدان امام حسین )ع(، میدان نقش جهان، سی وسه پل، چهارباغ 
بــالا و میدان آزادی را دربرمی گیرد. این محور نه فقط به عنوان 
محور اصلی تاریخی و فرهنگی اصفهان شناخته می شود، بلکه 
در قلب خود و شــریان های متصل به آن می توان تمرکز مراکز 
اداری، تجاری، فرهنگی و قطب اصلی پزشکی اصفهان را دید. 
کمــی آن طرف تر و در مجاورت همین محور تاریخی، چندین 
بیمارستان اصفهان مستقرند که خبر تکمیل شدن ظرفیت آن ها 
یکی پس از دیگری به گوش می رسد. اگرچه پیشنهاد تعطیلی دو 
هفته ای استان اصفهان در ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب نشد، 
اما مصوب شد طرح جامع هوشمند با محوریت محدودیت های 
تعریف شده پنج گانه در اصفهان اعمال شود. به همین خاطر این 
روزها بیشتر قریب به اتفاق مشاغل به جز مشاغل گروه یك در 
اصفهان تعطیل اند و کرکره بیشتر مغازه ها در چهارباغ پایین است.

Á همه جا باز است به جز مغازه ها
اما وســایل حمل ونقل عمومی همچنان شلوغ و پرجمعیت 
است، شــهرداری، بانک ها، ادارات و شرکت های خصوصی باز 
است و مغازه های اغذیه فروشی هم بعد از اذان مغرب مشتریان 
پر و پا قرص خودشــان را دارند؛ می توان گفت همه جا باز است 
به جز برخی مغازه ها! قرار بود روشــنایی پارک ها هم به کمتر از 
یک سوم برســد، اما گویا تبعات این کار باعث شده مرکز شهر 
اصفهان همچنان روشــن بماند. برخی ترددهــا در این محور 
معروف اصفهان به افرادی برمی گردد که با محدودیت یا بدون 
محدودیت باید ســر کار خود حاضر شــوند؛ بیشترشان جوانانی 
هستند که در طول یک ســال گذشته هیچ وقت رنگ تعطیلی 
را به خاطر وضعیت قرمز ندیدند. گروه دیگر کارمندانی هســتند 
که از دورکاری بی بهره بوده اند و بعدازظهرها در حال بازگشــت 
از محــل کار به خانه هســتند. در کنار اینهــا باید به رفت وآمد 
بیماران بســیاری اشــاره کرد که نیاز به خدمات بیمارستان ها، 
مجتمع های پزشــکی، داروخانه، آزمایشگاه و غیره در محدوده 
آمادگاه و شــمس آبادی دارند. از هرکدام که بپرســی می گویند 
ناچاریــم. مگر ما از در خانه مانــدن بدمان می آید؟ مگر از جان 
خودمان و عزیزانمان سیر شده ایم؟ ما می خواهیم در خانه بمانیم 
اما نمی توانیم؛ اما رفت وآمدهایی که در سطح شهر می بینیم فقط 
محدود به این گروه ها نمی شــود، در واقع بیشــتر افراد به قصد 
گردش و تفریح از خانه بیرون آمده اند. جواب ها هم ساده و تکرار 
اســت: از خانه نشینی خسته شده ایم، حواسمان هست و ماسک 
داریم، شاید قبلا کرونا گرفته ایم، کرونا شانسی است و اصلا به 

این چیزها نیست.

Á ما هم خسته شده ایم
کمال حیدری، معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهان و رئیس مرکز بهداشــت اســتان درباره شلوغی سطح 
شهر می گوید: به نظرم علت شلوغی شهر را باید از دستگاه های 
مربوطه پرسید، بررسی کنید چه تدبیری برای کاهش ترددها و 
تجمعات در سطح شــهر کرده اند؟ و چرا باوجود همه هشدارها، 

شاهد این حجم تردد در سطح شهر هستیم.
می گویم با این وضعیت، امیدی به کنترل بیماری هســت؟ 
می گوید: چه باید گفت، وقتی این همه هشــدار داده می شــود 
ولی کســی توجه نمی کند، باور کنید ما هم خســته شــده ایم. 
بعضــی از مردم به خاطر فشــارهای اقتصادی بیرون می آیند و 
دنبال کسب وکارشان هستند. نمی توانیم بگوییم در خانه بمانید 
چون می گویند پس چک ها و قسط هایمان را چه کسی بدهد؟! 
درحالی که آن زمانی که تأکید می شــد سفر غیرضروری نروید، 
عده ای فکر این روزها را نکردند و حالا خسارتش را باید کسب 
و کارهای مردم ببینند. درســت مثل مسئله آلودگی هوا و بستن 
مدارس اســت که وقتی می گویند در تردد با وسایل شخصی و 
مصرف سوخت رعایت کنید کسی گوش نمی کند و بعد مدارس 

تعطیل می شود.
Á نمی دانیم کجای کار را بگیریم؟

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ادامه می دهد: 
باید شرایط مدیریت می شــد تا مردم بتوانند زندگی عادی خود 
را داشــته باشند و دچار این تبعات نشــوند، اما متأسفانه رعایت 
نشــد و حالا مردم می گویند چک داریم و قسط داریم چطور در 
خانه بمانیم؟ این حرف ها که می گویم خلاف نظراتم است، ولی 
می خواهم بگویم نمی دانیــم کجای کار را بگیریم؟! ازیک طرف 
بی برنامگی و از طرف دیگر بی مسئولیتی برخی افراد باعث شده 
این شــرایط به وجود آید. حیدری با بیان اینکه اگر زیادی حرف 
کلیشه ای بزنیم مردم از ما هم خســته می شوند، ادامه می دهد: 
این در حالی اســت که همه پروتکل هایی که وزارت بهداشــت 
تعریف کرده در این راســتا اســت که مردم زندگی کنند و سالم 
بمانند، ولی متأسفانه برخی همچنان پایبند به رعایت پروتکل های 
بهداشتی نیستند. از ســاده ترین کارها مثل ماسک زدن تا حفظ 
فاصله اجتماعی همه مباحثی است که اگر همه دست به دست هم 
دهنــد آن وقت زندگی عادی هم ادامه پیدا می کند. رئیس مرکز 

بهداشتی استان اصفهان یادآور می شود: وقتی وزیر بهداشت قسم 
می خورد مسافرت نروید، ولی از آن طرف گفته می شد مسافرت 
بروید ولی پروتکل های بهداشتی رعایت کنید، مسلما دوگانگی به 
وجود می آید که نتیجه اش همین می شود، در این شرایط مدیریت 
بیماری سخت می شود، درحالی که سال قبل همین موقع مردم در 
خانه ها بودند و بیشتر رعایت می کردند. او با تأکید بر اینکه وقتی 
یکسری موارد دست به دســت هم می دهد درست کردن اوضاع 
سخت می شود، می افزاید: با وجود همه اینها معتقدم محدودیت ها 
قطعا و صد در صد به بهبود وضعیت فعلی کمک می کند، همانطور 
که در همه جای دنیا محدودیت ها اعمال شده و موثر بوده است، 
اما محدودیت ها باید با جدیت بیشتری اعمال شود. در حال حاضر 
برخی ترددها بعد از ســاعت ۱۰ شــب ادامه دارد، برخی مغازه ها 
کرکره را پایین می کشند، ولی همچنان مشغول کار هستند، مواد 
ضدعفونی وجود دارد، ولی کسی استفاده نمی کند، در ورودی ها 
نوشته شده بدون ماسک وارد نشوید، ولی به افراد بدون ماسک 
تذکری داده نمی شود و ... این ها یعنی نادیده گرفتن قانون! گاهی 
خود مردم گزارش می دهند و با متخلفان برخورد می شود، اما تا 
وقتی مسئولیت پذیری نباشد و مردم به همدیگر تذکر ندهند به 
جایی نمی رسیم. حیدری با اعتقاد بر اینکه بعد از گذشت یک سال 
و دو ماه مردم باید برای ســلامتی خود ارزش قائل باشند، ادامه 
می دهد: اگر مردم بیش از پیش رعایت پروتکل های بهداشــتی 
را جدی بگیرند بحران فروکش می کند و همه به زندگی شــان 
می رسند. همانطور که چند ماه قبل همه زندگی راحتی داشتیم، 

درحالی که کشورهای اروپایی در بحران بودند.
Á عزم همگانی برای خروج از وضعیت قرمز

او بــا تأکید بر اینکه خــروج از وضعیت قرمز عزم همگانی 
می خواهد، خاطرنشــان می کند: شعار امســال سازمان جهانی 
بهداشت حمایت همگانی از مدافعان سلامت است، مگر مدافعان 
سلامت چه حمایتی می خواهند؟ حمایت از آنها در این شرایط 
یعنی رعایت پروتکل های بهداشتی برای حفظ جان خود و هم 
وطنانشان. رسول جهانگیری، رئیس اتاق اصناف اصفهان نیز با 
اشاره به اینکه بانک ها، شهرداری ها، مراکز حمل ونقل عمومی، 
دفاتر پیشخوان دولتی و ... به عنوان مراکز تجمعی بزرگ و عامل 
گسترش کرونا باز هستند، به ایسنا می گوید: بازار اصفهان و تمام 
پاساژها و بالای ۹۰ درصد مشاغل گروه ۲، ۳ و ۴ تعطیل هستند، 

البته در هر صنف و رسته ای افراد قانون گریزی وجود دارند که 
با آنها برخورد می شود.

Á تعطیلی سراسری به جای محدودیت اصناف
وی که معتقد است مهمترین دلیل اوج گیری ویروس کرونا 
ســفرهای نوروزی و ارتباطات و دورهمی های خانوادگی است، 
می گوید: براســاس اعلام وزارت بهداشت میزان انتقال کرونا از 
طریق اصناف ۱۰ درصد است و ۹۰ درصد عامل انتقال ویروس، 
بخش های دیگر است، درحالی که امروز اصناف را به عنوان تابلو 
اعلام خطر، بلند می کنند و معتقدند اصناف ویترین شهر هستند 
و زمانی که این ویترین بســته باشــد، مردم بابت شیوع کرونا 
احســاس خطر می کنند، اما بهتر بود دولت تعطیلی سراسری 

اعلام می کرد.
حجت ا... غلامی، سخنگوی ســتاد استانی مقابله با کرونا 
در اصفهــان اما در پاســخ به نگرانی کســب و کارها از تبعات 
محدودیت های این روزها می گوید: مصوبه ستاد استانی این است 
که دو هفته مهلت به چک های اصناف داده شود و بانک هایی 
که چک های برگشتی را صادر می کنند باید رد اثر را از صاحبان 
حساب انجام دهند. واحدهای صنفی نیز ۶ ماه دیگر فرصت دارند 

قسط های وام دریافتی خود را پرداخت کنند.
Á اجرای نصفه نیمه محدودیت های کرونایی

آرش نجیمی، ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
نیــز چندی پیــش در مــورد وضعیت رعایــت پروتکل های 
بهداشتی در اصفهان به ایسنا گفت: نسبت به دو هفته گذشته 
وضعیت رعایت پروتکل های بهداشــتی از ســوی مردم بهتر 
شــده، ولی هنوز به حد قابل قبولی نرســیده که بتواند جلوی 
این تعداد بیمار و شــیوع بیماری را بگیــرد. نجیمی با تأکید 
بر اینکه محدودیت های کرونایی نباید نصفه نیمه اجرا شــود، 
تصریح کرد: برای جلوگیــری از این موج بلند به رعایت صد 
در صدی پروتکل های بهداشــتی و پایبنــدی کامل مردم به 
محدودیت های وضع شده نیاز داریم. سخنگوی دانشگاه علوم 
پزشــکی اصفهان با بیان اینکه با تعطیلی نصفه نیمه و تعارفات 
این موج سرکش فروکش نمی کند، تأکید کرد: نیاز داریم به طور 
کامل و جدی حداقل به مدت ۱۰ تا ۱۴ روز محدودیت ها را حفظ 
کنیم، در غیر این صورت بعید است به این زودی روند بستری و 

فوت بیماران را کاهش دهیم.

 میراث خواران
ــا ازنظــر  ــم ت حســن روانشــید| تــلاش می کنی
اجتماعــی خــود را بــا تمــدن در حــال پیشــرفت 
مطابقــت دهیــم اگرچــه در بعضــی مــوارد ایــن ســعی 
و کوشــش باعــث می شــود تــا میراث هــای فرهنگــی 
ــک  ــبیه ی ــر ش ــن ام ــم. ای ــدای آن نمایی ــود را ف خ
فاجعــه بــرای نســل هایی اســت کــه در آینــده منتظــر 
دریافــت هویــت گذشــتگان خــود هســتند تــا ضمــن 
ــته از  ــای ناخواس ــوم بحران ه ــع هج ــار در مواق افتخ
آن به عنــوان ســپر اســتفاده نماینــد. میــراث خوردنــی 
نیســت بلکــه نشــان از فرهنــگ گذشــته هــر نســل 
ــاد  ــود و مف ــت ش ــت و حراس ــر حفاظ ــه اگ دارد ک
ــاد  ــه ایج ــادر ب ــی ق ــود به خوب ــت کاری نش آن دس
ــه  ــد. آنچ ــد ش ــا خواه ــد زندگی ه ــهیلات در رون تس
ــراث اســت  ــوای می ــر اســت محت ــاره قابل ذک دراین ب
کــه بــه یــک فرد یــا طایفــه تعلــق نــدارد بلکــه هدف 
ــی  ــا آموزش ــی و ی ــت های اجرای ــاد آن برداش از ایج
اســت کــه عبرت هــا را نیــز بــه همــراه داشــته باشــد. 
تاریــخ هــر ملــت بهتریــن نمــودار از میــراث آن اســت 
ــوده و  ــد روح بخــش ب ــه ورق زدن اوراق آن می توان ک
ــاید  ــاده انحــراف نجــات بخشــد. ش شــخص را از ج
یکــی از علــل درجــا زدن یــا عقب ماندگی هــا در 
ــه  ــگ و تمــدن کشــورهای کهــن آن باشــد ک فرهن
در مقاطعــی از زمــان بــا هجــوم بربریت هایــی چــون 
مغول هــا روبــرو بوده انــد تــا براثــر عــدم فهــم و درک 
لازم قبــل از مســتقر شــدن در فتوحــات خــود اماکنــی 
همچــون معابــد و یــا کتابخانه هــا را بــه آتــش جهــل 
ــد  ــذت ببرن ــود بکشــانند و از سرکشــی شــعله ها ل خ
همان گونــه کــه در نیشــابور و زمــان عطــار رفتــار شــد 
ــد در  ــا می توانن ــن مکان ه ــه همی ــد ک ــا آگاه نبودن ام
آینــده راهگشــای بــه دســت آوردن دل هــا و تســخیر 
آن به منظــور کشورگشــایی های تــازه بــر اســاس 
ســلطنت بــر روح و روان انســان ها باشــد. تاریــخ 
ــا  ــد عبرت ه ــه بتوان ــرض دارد ک ــول و ع ــدر ط آنق
ــود  ــاورد و مشــتاقان را از وســعت خ ــراه بی ــه هم را ب
ــه کشــورهایی  ــد. هجوم هــای بی امــان ب ســیراب کن
ــاله  ــخ هفت هزارس ــی تاری ــن ط ــون ایران زمی همچ
ــه آن تحمیــل  خــود صدمــات غیرقابــل جبرانــی را ب
کــرده تــا آنچــه در گذشــته بــرای تفهیم خلقــت بنیان 
گذاشــته شــده بــود تخریــب گــردد درحالی کــه همــان 
مقــدار از خاکســتر ایــن شــعله ها کــه به جــا می مانــد 
ــاده  ــد آم ــل های بع ــرای نس ــگ را ب ــره فرهن خمی
می کــرد تــا اگــر لیاقــت و اســتعداد پذیــرش را داشــته 
باشــند منابعــی هرانــدازه مختصــر را زیرانــداز آن 
کننــد. ایــن بــه یــاد مانده هــای کمرنــگ درحالی کــه 
ــارت های  ــا خس ــت ام ــراه داش ــه هم ــی را ب منافع
ــود  ــه می نم ــم ارائ ــری را ه ــه مختص ــه نظران گوت
تــا بعضی هــا در پشــت حصــار آن مخفی شــده و 
نیت هــای ناقــص و فاقــد مســتندات قابل پس انــداز را 
برچســب بزننــد. در کنــار امــوال منقــول که بر اســاس 
ــراث  ــوان می ــاء به عن ــس از اولی ــگ پ ــنت و فرهن س
ــی  ــتند غیرمنقول های ــد، هس ــدگان می رس ــه بازمان ب
ــا  ــات ت ــاورزی و باغ ــر کش ــای بای ــون زمین ه همچ
چنیــن شــرایطی را داشــته باشــند درحالی کــه دیگــر 
ــد  ــی دارن ــه عموم ــه جنب ــده ک ــای به جامان هویت ه
ــا  ــه خانواده ه ــه ب ــت ک ــه روز آن هاس ــع ب ــا مناف تنه
ــی  ــار متول ــا در اختی ــه ناملموس ه ــق دارد و بقی تعل
ــه  ــوم جامع ــی از عم ــه نمایندگ ــام ب ــه  نظ ــق ب متعل
اســت. سرگذشــت یک رأس گوســفند اینگونــه مطرح 
می شــود کــه همــه وجــودش از پشــم، شــاخ، پوســت، 
گوشــت و امعاء و احشــاء آن ارزشــمند اســت، هســتند 
و بــه مالــک یــا وارثــان تعلــق دارنــد امــا امروز ســازها 
ــن آشــفته بازار  ــا در ای ــد ت کــوک دیگــری را می نوازن
اقتصــادی دفاتــر ثبت اســناد و امــلاک هــم به نوعــی 
ــد کــه سال هاســت  ــان به حســاب آین ــرای وارث ارث ب
ســردفتران آن هــا کــه بــه ســن بازنشســتگی 
ــه  ــان ادام ــد، فرزندانش ــوت می کنن ــا ف ــند ی می رس
ــده  ــه نســل های به جامان ــروز ک ــا ام ــد ام کار می دهن
ــد و  ــده را ندارن ــن کاره ای پیچی ــه ای ــدام حوصل هیچ ک
ــادی  ــوس اقتص ــای ناملم ــکان میراث ه ــه مال اینگون
ــا  ــری و ی ــت، پی ــاس کهول ــه احس ــردی ک ــه مج ب
ازکارافتادگــی می کننــد امتیــاز دفاتــر را همچــون یک 
تابلــو نقاشــی مونالیــزا یــا فرش هفتــاد رنگ دســتباف 
بــه حــراج می گذارنــد و بــر اســاس ســیر درآمدهــای 
ــاردی  ــه بهــای چندمیلی ــاز آن را ب ــه امتی کلان ماهان
ــط  ــوس توس ــراث ناملم ــای می ــا بج ــند ت می فروش
ــا در  ــراً یکــی از آن ه ــه اخی ــود! ک ــان لمــس ش وارث
ــان  ــارد توم ــی میلی ــغ س ــه مبل ــانات ب ــه لواس منطق
معاملــه  شــده اســت تــا ســنت میراث خــواری مجــازی 

هــم بــاب گــردد!
ادامه دارد

اخلاق انتخاباتی انتخاب 
شوندگان و انتخاب کنندگان

ناصـر حسـینی منجزی|پیامبـر گرامـی اسـلام 
حضـرت محمـد )ص( می فرمایند: » انمـا بعثت لاتمم 
مـکارم الخـلاق« بـه راسـتی مـن مبعـوث گردیـدم 
تـا مـکارم اخلاقـی را در جامعـه کامـل کنـم. اخـلاق 
انتخاباتـی می گویـد: بـرای اثبـات خودمان، دیگـران را 
نفـی نکنیم. اگر کسـی به جـای اثبـات توانمندی های 
خـودش، عملکـرد دیگـران را نفی کند؛ یعنـی خودش 
هیچ چیـزی بـرای گفتن و ارائه بـه افکار عمومی جامعه 
نـدارد و افـکار عمومی جامعـه، بهترین محکمـه برای 
سـنجش و گزینـش و انتخـاب صحیـح اسـت. رقابت 
انتخاباتـی در فضـای مجـازی و حقیقی بایـد با رعایت 
اصـول اخلاقـی، حفـظ کرامـات انسـانی و پرهیـز از 
بی اخلاقـی و ابتـذال گفتـاری و رفتاری باشـد. پرهیز از 
بی اخلاقی هایـی چون بیـان موارد غیرواقعـی، تخریب، 
و  شـوندگان  انتخـاب  توسـط  شـایعه پراکنی  بُهتـان، 
انتخاب کننـدگان الزامی اسـت، زیرا این رویه نادرسـت 
تاختـن بـه رقیبـان انتخاباتی زمینه سـاز نهادینه سـازی 
بی اخلاقـی و در خطـر افتـادن آبـرو، حیثیت و شـرافت 
و کرامـات انسـانی افـراد در جامعـه می شـود. بایـد در 
سـایه رعایت اخلاق انتخاباتی، رقابتی سـالم و عادلانه 
برنامه هـای خـود،  ارائـه  بـا  برگـزار شـود و کاندیـدا 
شناسـاندن توانمندی هـا، ارائـه راهکارهـای برون رفت 
از وضـع کنونـی و نقـد عملکـرد منتخبیـن پیشـین به 
از جوسـازی های منفـی غیرواقعـی، مـردم را در  دور 
گرینـش شایسـتگان و انتخاب اشـخاص لایـق یاری 
کننـد. بی اخلاقـی انتخاباتی دیگری که بسـیار ناپسـند 
و نکوهیـده اسـت، دادن وعده هـای پـوچ و غیرواقعـی 
توسـط نمایندگان اسـت کـه در عمل قـادر به انجامش 
نیسـتند و در حکـم فریـب و بـازی با احساسـات مردم 
اسـت کـه با گـذر زمـان و روشـن شـدن حقایـق، این 
افـراد نـزد افـکار عمومی منفـور می شـوند. مـردم باید 
تبلیغـات عوام فریبانـه را بـاور نکننـد و بـه وعده هایـی 
کـه ضمانـت اجرایی بـرای آنها بـا توجه بـه توانمندی 
کاندیـدا وجـود دارد، توجـه نماینـد. بـه فعـالان حـوزه 
سیاسـی - انتخاباتـی )اعـم از انتخـاب شـوندگان و 
اخلاق گرایـی  می شـود:  توصیـه  انتخاب کننـدگان( 
گردهمایی هـا  و  سـخنرانی ها  در  را  قانون مـداری  و 
و تبلیغـات سـرلوحه کار خـود قـرار داده و از فریـب 
مردم، تخریب رقبا، شـعارهای پوپولیسـتی، تجسـس و 
تجـاوز بـه حریم خصوصـی فعالان سیاسـی، بـازی با 
احساسـات ملی - مذهبـی و قومی - قبیلـه ای مردم و 

دیگـر مـوارد ناپسـند و نادرسـت بپرهیزند.

افزایش 9درصدي داوطلبان 
انتخابات شورای روستاهای 

اصفهان
بنـا بـه گفتـه رئیـس سـتاد انتخابـات اسـتان اصفهان 
در  بـرای عضویـت  شـده  ثبت نـام  داوطلبـان  تعـداد 
ششـمین دوره انتخابات شـوراهای اسـلامی روسـتایی 
و عشـایری این اسـتان نسـبت به دوره پنجـم ۹درصد 

افزایش داشـته اسـت.
حیـدر قاسـمی بـه ایرنـا گفـت: در مجموع هفـت هزار 
و ۱۴۱ نفـر بـرای شـرکت در ششـمین دوره انتخابـات 
ایـن  عشـایری  تیره هـای  و  روسـتاها  شـوراهای 
اسـتان ثبت نـام کردنـد. او بـا بیـان اینکـه از مجمـوع 
ثبت نام شـدگان هـزار و ۸۵۷ نفر دارای سـابقه عضویت 
در شـوراها هسـتند، ادامـه داد: ۵۷۹ نفـر  داوطلـب در 
مجمـوع زن و ۶ هـزار و ۵۶۲ نفـر مرد هسـتند. رئیس 
سـتاد انتخابـات اسـتان اصفهان اظهار داشـت: هـزار و 
۷۲۹ نفـر از ثبت نام شـدگان دارای مـدرک تحصیلـی 
مـدرک  دارای  نفـر   ۲۱۶ حـوزوی،  نفـر   ۶۷ دیپلـم، 
فوق لیسـانس و دکتـری، هـزار و ۱۲۹ نفـر لیسـانس 
و ۴۲۱ نفـر فوق دیپلـم هسـتند. او بـا بیـان اینکـه بقیه 
دارنـد،  زیردیپلـم  تحصیلـی  مـدرک  ثبت نام شـدگان 
خاطرنشـان کـرد: در روسـتای زیر هـزار و ۵۰۰ نفر که 
شـورای آن ها سـه نفره اسـت مدرک تحصیلی پایین تر 
از دیپلـم هـم قابل قبـول اسـت. بـه گفتـه قاسـمی 
بیشـترین تعداد داوطلبان در رده سـنی ۳۵ تا ۶۰ سـال 
هسـتند کـه ۷۶ نفـر بـالای ۷۵ سـال و ۳۸۳ نفـر زیـر 
۳۰ سـال سـن دارد. او تصریـح کـرد: مراحل رسـیدگی 
بـه صلاحیـت داوطلبـان شـوراهای روسـتا و تیره های 
عشـایری در هیأت هـای اجرایـی بخش هـا در مراحـل 
نهایی قرار دارد و سـپس بـه هیأت های نظارت تحویل 
داده خواهد شـد. رئیس سـتاد انتخابات اسـتان اصفهان 
تصریح کرد: وظیفه و رسـالت سـتاد انتخابات اسـتان ها 
هماهنگـی، پشـتیبانی، کمـک، همراهـی امـورات در 
حـوزه نرم افـزاری و سـخت افزاری اسـت. او ادامـه داد: 
رسـیدگی بـه صلاحیت داوطلبـان انتخابات شـوراهای 
شـهرها در هیأت هـای اجرایـی طبـق برنامـه و تقویم 
زمان بنـدی بـه پایـان رسـید و اسـامی بـه هیأت هـای 
نظـارت تحویـل داده شـده اسـت. قاسـمی با اشـاره به 
مصوبـات جلسـه سـتاد انتخابـات امروز گفـت: فعالیت 
کمیتـه اطلاع رسـانی در خصـوص حضور و مشـارکت، 
پیگیـری مباحث قانونی توسـط کمیتـه حقوقی، حضور 
سـه نفـر از فرمانـداران و بخشـداران در جلسـات آینده، 
ورود بـه وضعیـت شهرسـتان ها بـه لحـاظ ظرفیت هـا 
و توانمندی هـا و امکانـات تـا بـر اسـاس نقـاط قـوت 
و ضعـف برنامه ریـزی کننـد. اسـتان اصفهـان بیش از 
پنـج میلیون و ۳۰۰ هزار نفر جمعیت در ۲۴ شهرسـتان 
دارد کـه ۸۸ درصـد از جمعیت آن در ۱۱۱ شـهر زندگی 
می کننـد. انتخابات شـوراهای اسـلامی شـهر و روسـتا 
هم زمـان با انتخابات ریاسـت جمهـوری ۲۸ خـرداد در 

سراسـر کشـور برگزار می شـود.

اصفهان گردی با عطر بهار با طعم کرونا

به اعتقاد فعال سیاسی اصلاح طلب مجلس در سال جدید 
یک طرح اقتصادی برای حل مشکلات معیشتی مردم و یک 

طرح فوری نیز برای حل معضل کرونا ارائه دهد.
حیدرعلــی حجتی درباره اینکه کــدام یک از کارکردهای 
مجلس شورای اســلامی باید در سال ۱۴۰۰ بیشتر از گذشته 
فعال شود، به ایسنا گفت: مجلس برای رفع مشکلات اقتصادی 
مردم باید یک طرح ویژه و سریع با پشتوانه مالی قوی ارائه دهد 
و مرتب دولت را مقصر قلمداد نکند. او افزود: این نکته را باید 
توجه کنیم که رئیس مجلس و برخی نمایندگان آن نیز عضو 

ستاد مقابله کرونا هستند و این تصور اشتباهی است که ستاد 
ملی کرونا تنها در اختیار دولت اســت، درحالی که سران دیگر 
قوا نیز عضو این ستاد هستند. اعضای دیگر ستاد کرونا ظاهرا 
تلاش خاصی برای حل مشــکل کرونا نکرده اند و مرتب توپ 
را در زمین وزارت بهداشــت و قوه مجریه می اندازند. این فعال 
سیاسی اصلاح طلب، گفت: بنابراین مجلس در سال جدید باید 
یک طرح اقتصادی برای حل مشکلات معیشتی مردم و یک 
طرح فوری نیز برای حل معضل کرونا ارائه دهد. اینکه هر روز 
تذکر بدهیم و آمار کرونایی ارائه دهیم مشکلی را حل نمی کند، 

بلکه باید مجلس یک طرح صریح و فوری ارائه دهد. مجلس اگر 
طرح هم تصویب نمی کند برای حل مشکل کرونا پیشنهادهای 
قابل اجرا دهد. بیان حل مشــکلات به تنهایی سودی ندارد، 
بلکــه باید راهکار عملی هم ارائه شــود. حجتی تصریح کرد: 
یکی دیگر از کارکردهای اصلی مجلس، بُعد نظارتی آن است. 
نمایندگان مجلس نباید انتقادهای مردم را مرتب تکرار کنند، 
بلکه باید ببینند اشکال کار کجاست که معضلات کشور حل 
نمی شــود. برای مثال در موضوع گران شــدن مرغ یا گوشت 
قرمــز، نمایندگان مجلس به جای ارائه راهکار عملی، از گران 
شــدن مرغ و تشکیل صف های طولانی مردم انتقاد می کنند، 
درحالی که هیچ کس نمی داند که نمایندگان نظارت بر قیمت ها 
در بازار داشته اند یا خیر؟ او خاطرنشان کرد: بنابراین بعد نظارتی 
مجلس در سال جدید باید بیش از گذشته فعال شود تا با توجه 
به نظارتی که نمایندگان می کنند پیشنهاد طرح رفع اشکال را 

نیز به قوه مجریه و مسئولان مربوط ارائه دهند.

فعال سیاسي اصلاح طلب:

 مجلس طرح فوری حل معضل کرونا
 ارائه دهد

بنا به گفتــه مدیرکل فرودگاه های اســتان اصفهان در 
حــال حاضر از فرودگاه بین المللی شــهید بهشــتی  ماهانه 
حدود ۱۵۳۵ پرواز ورودی و خروجی در مســیرهای داخلی 
و حــدود ۶۴ پرواز ورودی و خروجی در مســیرهای خارجی 

نشست وبرخاست می کنند.
به گزارش  تســنیم، حســن امجدی با اشاره به تشدید 
نظارت ها مبنی بر رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی در 
فرودگاه شــهید بهشتی اصفهان اظهار داشــت: با توجه به 
قرمز شــدن وضعیت شهر اصفهان و آغاز موج چهارم کرونا 
و همچنین به منظور حفظ ســلامت مســافران و کارکنان، 
نظارت ها بر اجرای هر چه بهتر دســتورالعمل های بهداشتی 
ابلاغ شــده از سوی ستاد ملی و اســتانی مقابله با کرونا در 
فرودگاه بین المللی شهید بهشتی اصفهان بیشتر شده است. 
وی ادامــه داد: فرودگاه شــهید بهشــتی در اعمال تمامی 
دســتورالعمل ها و شیوه نامه های بهداشــتی از ابتدای شیوع 
ویروس کرونا در حوزه هوایی و خدمات فرودگاهی پیش قدم 
بــوده، به گونه ای که در ورودی  پایانه ها و اماکن فرودگاهی 
غربالگــری حرارتی انجــام، از ورود افراد فاقد ماســک به 
پایانه هــای پــرواز و اماکن فرودگاهــی جلوگیری و محیط 

پایانه هــا، تجهیزات فرودگاهی و اماکــن عملیاتی و اداری 
به صورت مســتمر ضدعفونی و میکروب زدایی می شــوند. 
مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان پیرامون کنترل سابقه 
بیماری مسافران و مراجعه کنندگان به ویروس کرونا تصریح 
کرد: سوابق ابتلای مســافران پیش از دریافت کارت پرواز 
و ســوابق ابتلای مراجعه کنندگان قبل از ورود به ساختمان 
مرکزی اداره کل موردبررســی قــرار می گیرد. این در حالی 
است که نظارت ها مبنی بر ضدعفونی هواپیماها و همچنین 
تجهیزات حاضر در رمپ پروازی و نیز رعایت ظرفیت مجاز 
پذیرش مسافر توسط شــرکت های هواپیمایی به میزان ۶۰ 
درصد، شــدت بیشتری پیدا کرده است. وی افزود: اداره کل 
فرودگاه های اســتان اصفهان با نصب پمپ های اتوماتیک 
ضدعفونی کننده دست در پایانه ها و اماکن فرودگاهی، توزیع 
رایگان وســایل حفاظت فردی همانند ماسک و ضدعفونی 
کننده دست در میان پرسنل و سازمان های نظامی و انتظامی 
حاضر در فرودگاه و تجهیز کانترهای احراز هویت و پذیرش 
مسافر به شیشه های محافظ، نقش به سزایی در جهت حفظ 
ســلامتی کارکنان و همچنین جلوگیری از شــیوع ویروس 
کرونا داشته اســت. امجدی درباره لغو و یا ابطال پروازهای 

خارجی فرودگاه شهید بهشــتی اصفهان بیان کرد: در حال 
حاضر تنها تورهای گردشــگری به مقصد ترکیه لغو شده و 
ازآنجایی که لغو و یا ابطال پروازهای بین المللی در ستاد ملی 
مقابله با کرونا تصمیم گیری می شــود تا این لحظه هیچ گونه 
دســتورالعملی مبنی بر لغو و یا ابطــال پروازهای خارجی از 
سوی سازمان هواپیمایی کشوری به فرودگاه اصفهان ابلاغ 
نشــده اســت. این در حالی بوده که تا اطلاع ثانوی به طور 
مســتقیم و غیرمســتقیم ورود مسافر از کشــورهای دارای 
ویــروس کرونای انگلیســی ممنوع بوده و ایــن امر تنها با 
تائید وزارت خارجه و همچنین با رعایت کامل پروتکل های 

بهداشتی صورت می گیرد، درحالی که از مسافران کشورهای 
پرخطر در زمان ورود به فرودگاه تســت پی.ســی.آر گرفته 
می شــود. وی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر از فرودگاه 
بین المللی شــهید بهشتی اصفهان ماهانه حدود ۱۵۳۵ پرواز 
ورودی و خروجی در مسیرهای داخلی از جمله آبادان، اهواز، 
بندرعباس، بهرگان بوشــهر، تبریز، تهران، خارک، رشــت، 
زاهدان، ساری، سیری، شیراز، عسلویه، کیش، قشم، لاوان، 
ماهشهر، مشهد و کرمان و همچنین حدود ۶۴ پرواز ورودی 
و خروجی در مســیرهای دوحه، اســتانبول و کویت )باری( 

نشست وبرخاست می کنند.

در هر ماه صورت می گیرد؛

برقراري 1535 پرواز در فرودگاه 
شهید بهشتي اصفهان

    خبر
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اصفهان
    شهر   استان

گروه اصفهان| شــهردار اصفهان روز گذشته در برنامه 
رادیویی »سلام اصفهان«، اظهار کرد: در حال حاضر شهر 
اصفهان به لحاظ شــیوع ویروس کرونا در وضعیت خوبی 
قــرار ندارد به همین دلیل شــهرداری تلاش کرده نهایت 
همکاری را با دانشگاه علوم پزشکی داشته باشد. قدرت ا... 
نوروزی خاطرنشان کرد: شهرداری درصدد است ۱۰۰ تخت 
بیمارستانی را برای روزهای سخت تهیه و به بیمارستان های 
شهر اهدا کند تا ظرفیت پذیرش بیماران افزایش یابد؛ البته 
مردم نیز باید نهایت همکاری را داشــته باشند. او ادامه داد: 
در این شرایط سخت کرونایی، کارکنان شهرداری از جمله 
نیروهای خدمات شــهری، پاکبانان، کارگران فضای سبز، 
راهبران مترو، اتوبوس و رانندگان تاکسی، نیروهای کنترل و 
نظارت، نیروهای انتظامات شهری، کنترل ترافیک شهری، 
کارکنان سازمان مدیریت پسماند، باغ رضوان، آتش نشانان، 
کارگران، مشاوران و مهندســان در روی زمین و زیرزمین 
در حال نظافت شــهر، سرویس دهی به شهروندان، ساخت 
جاده، پل، راه، مسیر مترو و اجرای دیگر طرح های عمرانی 
هســتند که در این فرصت به تمام آنها خسته نباشید و خدا 
قوت می گویم. او با اشاره به برگزاری برنامه »هر یکشنبه، 
یک افتتاح«، تصریح کرد: شهرداری اصفهان از سال گذشته 
افتتاحیه های هفتگی پروژه های خود را آغاز کرد که در حال 
حاضر به دلیل شرایط کرونایی این برنامه به شکلی متفاوت 
برگزار می شود. نوروزی با بیان اینکه در هفته جاری سامانه 

توسعه هوشمند ناوگان اتوبوسرانی AVL و ارتقای سیستم 
پرداخت الکترونیک AFC به بهره برداری می رســد، افزود: 
این پروژه مهم مشــارکتی به صورت BOT انجام شده و 
قابلیت های ارزشــمندی در مدیریت خطوط اتوبوســرانی 
و خدمات هوشــمند به مردم ارائه می کنــد. او ادامه داد: با 
بهره برداری از ســامانه های جدید از این پس شــهروندان 
می توانند برای انجام سفرهای درون شهری خود برنامه ریزی 

آنلاین داشــته باشــند، اصفهان کارت خود را شارژ کرده و 
علاوه بر ایجاد حســاب های شهروندی برای پرداخت های 
شــهری از دیگر قابلیت های این ســامانه ها استفاده کنند. 
شهردار اصفهان با بیان اینکه هزینه اجرای این پروژه در آغاز 
کار ۸۹ میلیارد تومان بوده که امروزه ارزش بیشتری دارد و 
البته دارای پشتیبانی پنج ساله است، گفت: بی شک این اتفاق 
مهم می تواند ســفری آرام و با خیالی آســوده را برای تمام 

شهروندان به همراه داشته باشد. او اظهار امیدواری کرد: با 
رعایت پروتکل های بهداشتی توسط مردم از شرایط سخت 
کرونایی عبور کنیم تا اتوبوس ها مثل گذشــته بتواند روزانه 
۵۶۰ هزار سفر شــهری را انجام دهد. نوروزی اظهار کرد: 
روز پنجم ماه رمضان سال ۵۷ سالروز تجمع انقلابی مردم 
اصفهان بود که این روز و همچنین فرارسیدن روز ارتش را 

به عموم مردم تبریک می گویم.

گـروه اصفهـان: خدمـات مـددکاری ۲۲۴۸۵ پرونـده 
مددجویـان کمیتـه امداد اصفهان توسـط مراکـز نیکوکاری 

در سراسـر اسـتان انجـام می شـود.
هـادی بنایـی معاون حمایت و سـلامت خانـواده کمیته 
امـداد امـام خمینـی )ره( اسـتان اصفهـان، با اعـلام اینکه 
واگـذاری امـور خیـر و احسـان بـه مـردم و تشـکل های 
مردم نهـاد و ایفـای نقـش نظـارت و راهبـری توسـط ایـن 
نهـاد یکـی از برنامه های پیـش روی کمیته امـداد اصفهان 
اسـت، گفـت: در حال حاضـر ۴۲۱ مرکز نیکـوکاری تحت 
نظـر ایـن نهـاد در حـال فعالیـت هسـتند و ظرفیت هـای 
جدیـدی به سـبد خدمـات ارائه شـده توسـط کمیتـه امداد 
اسـتان اضافـه کرده انـد. بنایـی رسـالت اصلـی ایـن مراکز 
اقشـار  ایجـاد حـس نوع دوسـتی و همدلـی در میـان  را 
مختلـف عنـوان کرد و افزود: برون سـپاری و واگـذاری امور 

نیازمنـدان به مردم با پشـتیبانی فنی و نرم افـزاری این نهاد 
از اهـداف مهم اجرایی در زمینه گسـترش مراکز نیکوکاری 
اسـت. او مراکز نیکوکاری را در زمینه جذب مشـارکت های 
مردمـی موفـق ارزیابی کرد و توضیـح داد: واگذاری خدمات 
مـددکاری و پرونـده مددجویـان در سـال ۹۹ نسـبت بـه 
سـال قبـل ۴۰ درصـد افزایش داشـته و خدمـات مددکاری 
۲۲۴۸۵ پرونـده مددجویـان کمیته امداد اصفهـان به مراکز 
نیکـوکاری در سراسـر اسـتان واگـذار شـده اسـت. معـاون 
حمایـت و سـلامت خانـواده کمیته امـداد اسـتان اصفهان 
تمرکززدایـی از ارائـه خدمـات حمایتـی و همچنیـن ایجاد 
بسـتری مناسـب برای شناسـایی، حمایت و توانمندسـازی 
از  نهـاد  ایـن  اهـداف  مهمتریـن  جملـه  از  را  نیازمنـدان 
گسـترش ایـن مراکـز عنوان کـرد و افـزود: عـلاوه بر این 
می تـوان با کمک به رشـد مراکز تخصصـی نیکوکاری که 
بـر حوزه هایی مانند اشـتغال، آمـوزش و بهداشـت و درمان 
تمرکـز می کننـد بـه هدایـت صحیـح و افزایش بهـره وری 
منابـع موجود در عرصه خیر و احسـان کمـک کرد. بنایی از 
عمـوم مردم اصفهـان و فعالان عرصه خیر و احسـان برای 
پیوسـتن به جمـع خیرین مراکـز نیکوکاری اسـتان، دعوت 
کـرد و گفـت: سـاختار مردمـی، محلـه محـور و مبتنـی بر 
شـناخت بی واسـطه نیازمندان هر محله می توانـد در زمینه 
حمایـت و دسـتگیری از نیازمنـدان به ویژه افـراد آبرومندی 
کـه بـه دلایلـی موقتا دچار فقر شـده اند، گشـایش و کمک 

بزرگی باشـد.

اداره خدمـات شـهری شـهرداری  بـه گفتـه رئیـس 
اصفهـان در مـوارد حـوادث غیرمترقبه و طوفان شـدید که 
بحـران تلقی می شـود دیگر مسـئولیت پرداخت خسـارات 
وارد شـده بـر عهـده شـهرداری نیسـت و تصمیـم نـوع 
برخـورد با خسـارات بـا مدیریت بحران اسـتانداری اسـت.
غلامرضـا سـاکتی به ایمنـا گفت: در مجمـوع اقدامات 
مسـئولیت  جامـع  »بیمـه  شـهری،  خدمـات  معاونـت 
شـهری« بـرای اقدامـات و خدماتـی کـه شـهرداری بـه 
شـهروندان ارائـه می دهـد، در نظـر گرفتـه شـده اسـت. 
او افـزود: چنانچـه در فضاهـای شـهری همچـون معابـر 
شـهر، پارک هـا و فضاهـای سـبز و سـایر محل هایـی که 
بـه نوعـی در حیطـه مسـئولیت شـهرداری اداره می شـود، 
اتفاقاتـی سـهواً و اجتناب ناپذیـر اتفـاق بیفتـد و خسـارتی 
به شـهروند وارد شـود، بیمه جامع مسـئولیت شـهری این 
خسـارت را پرداخـت می کنـد. رئیس اداره خدمات شـهری 
شـهرداری اصفهـان تصریـح کـرد: اسـتفاده از ایـن بیمـه 
روال و سلسـله مراتب خـاص خـود را دارد، بـه عنوان مثال 
هنـگام وزش باد )سـرعت بـاد زیر ۵۰ کیلومتر در سـاعت 
کـه طوفـان تلقی نشـود(، اگر سـقوط درخت یا سرشـاخه 
آن روی خودروهـا بـرای شـهروندان ایجـاد خسـارت کند، 
بـا حضـور پلیـس راهور در محـل صورت جلسـه ای تنظیم 
شـده و بـه شـهرداری منطقه ارسـال می شـود تـا گزارش 
تکمیلـی توسـط منطقه به بیمه جامع مسـئولیت شـهری 
کـه طرف قرارداد شـهرداری اسـت ارسـال شـود. او تأکید 

کـرد: در مـوارد حـوادث غیرمترقبـه و طوفـان شـدید کـه 
بحـران تلقی می شـود دیگر مسـئولیت پرداخت خسـارات 
وارد شـده بـر عهـده شـهرداری نیسـت و تصمیـم نـوع 
برخـورد با خسـارات بـا مدیریت بحران اسـتانداری اسـت. 
سـاکتی افـزود: در ارتبـاط بـا سـایر حوادثـی کـه امـکان 
دارد سـقوط اجسـام از ارتفـاع، لغزندگی خیابان یـا مواردی 
کـه سـهوا در معابـر شـهری اتفـاق افتد نیز صورت جلسـه 
مربوطـه تنظیـم شـده و بـرای پرداخت خسـارت بـه بیمه 
ارسـال می شـود. او بـا بیان اینکـه اگر اتفـاق در محلی رخ 
دهـد که در حـوزه قرارداد شـهرداری با پیمانکار اسـت، در 
صـورت تشـخیص اینکـه قصـور از پیمانکار باشـد جریمه 
شـده و موظـف بـه پرداخـت خسـارت خواهد شـد. رئیس 
اداره خدمات شـهری شـهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: 
بیمـه جامـع مسـئولیت شـهری از ۱۵ سـال پیـش وجـود 

داشـته و به مرورزمـان نواقـص آن در حـال رفـع اسـت.

40 تخت به بیمارستان 
صحرایی شهید صدوقی افزوده 

شد
تخت های بیمارستان صحرایی شهید آیت ا... صدوقی 

اصفهان افزایش یافت.
بیمارستان  رئیس  صداوسیما،  خبرگزاری  گزارش  به 
شهید آیت ا... صدوقی اصفهان با اشاره به افزایش تعداد 
مبتلایان به ویروس کرونا گفت: به منظور پاک نگه داشتن 
بیمارستان صدوقی تصمیم گرفته شده افراد مبتلا به این 
بیماری را در بیمارستان صحرایی بستری کنیم تا خللی در 
کار بیمارستان به وجود نیاید. رضا مرتضویان با بیان اینکه در 
۹ ماه گذشته این بیمارستان صحرایی با ظرفیت ۶۰ تخت 
مشغول به کار است افزود: با افزایش بیماران کرونایی تعداد 
تخت های این بیمارستان به ۱۰۰ عدد رسیده است. او گفت: 
در حال حاضر ۴۰ بیمار در این بیمارستان بستری هستند و 
باید برای جلوگیری از افزایش تعداد مبتلایان به کرونا و 

فوتی ها دستورالعمل ها به خوبی رعایت شود.

پل سردار شهید عرب و خیابان 
امام خمینی)ره( به مناسبت 

روز هموفیلي قرمز شد
بنا به گفته معاون خدمات شهری شهردار اصفهان به 
مناسبت روز جهانی هموفیلی چراغ های پل سردار شهید 

عرب و خیابان امام خمینی)ره( به رنگ قرمز درآمد.
جهانی  روز  فروردین   ۲۸ کرد:  اظهار  امیری  حسین 
با  »سازگاری  جهانی  شعار  با  امسال  که  است  هموفیلی 
تغییر، تداوم مراقبت در دنیای جدید« نام گذاری شده است؛ 
هموفیلی نوعی اختلال خونریزی دهنده مادرزادی است که 
اغلب از سنین نوپایی خود را نشان می دهد و تا پایان عمر با 
بیمار همراه است، این اختلال نسبتاً شایع است و در میان 
همه نژادها، ملیت ها و در تمام مناطق جغرافیایی مشاهده 
می شود. او با تأکید بر اینکه روز جهانی هموفیلی فرصتی 
در  اطلاع رسانی  و  هموفیلی  جامعه  مطالبات  طرح  برای 
حوزه بیماری های خونریزی دهنده ارثی است، گفت: کانون 
هموفیلی ایران یکی از قدیمی ترین سازمان های مردم نهاد 
کشور و عضو فدراسیون جهانی هموفیلی است که از سال 
بیماران هموفیلی و اختلالات  از  با هدف حمایت   ۱۳۴۶
انعقادی تأسیس شده و اعضای این کانون بیماران فاقد انعقاد 
خون و اختلالات انعقادی خونریزی دهنده هستند. امیری 
با بیان اینکه امسال فدراسیون بین المللی بیماران هموفیلی 
از بیماران درخواست کرده درک خود را از چگونگی تطبیق 
با این دگرگونی به اشتراک بگذارند، تصریح کرد: یکی از 
در  مشارکت  هموفیلی  جهانی  روز  در  کانون  برنامه های 
کمپین جهانی نور قرمز و روشن شدن نمادهای شهری 
به  برآمده  درصدد  رو شهرداری  این  از  است  قرمز  نور  با 
مناسبت این روز چراغ های پل سردار شهید عرب و خیابان 
امام خمینی )ره( را به رنگ قرمز درآورد. معاون خدمات 
شهری شهردار اصفهان با ابراز نگرانی از اینکه امسال در 
آستانه روز جهانی هموفیلی نقشه کشورمان در اثر شیوع 
کرونا قرمز شده است، گفت: روشن کردن نمادهای شهری 
با نور قرمز امسال نیز هدفی دوگانه دارد که شامل اخطار 
به هم وطنان است که شرایط قرمز کرونایی کشور را جدی 
بگیرند همچنین با این اقدام در نظر داریم توجه مردم و 
مقامات دولتی را به مشکلات و مطالبات جامعه هموفیلی 
حوزه  تلاشگران  از  قدردانی  ضمن  او  کنیم.  جلب  ایران 
سلامت، اظهار امیدواری کرد: دولت بتواند با واکسیناسیون 
کامل کارکنان حوزه سلامت، قدردانی عملی از کارکنان این 

حوزه را انجام دهد.

در خیابان آتشگاه مسیر 
دوچرخه سواری ترکیبی اجرا 

می شود
به گفته مدیر منطقه ٩ شهرداری اصفهان در این منطقه 
عملیات اجرای مسیر دوچرخه سواری به صورت ترکیبی در 
خیابان آتشگاه آغاز شده است.علیرضا رفیعی به ایمنا گفت: 
مناسب سازی خیابان آتشگاه حدفاصل چهارراه جهاد تا شهید 
حجازی از دیگر اقدامات منطقه ۹ شهرداری در استقبال از 
بهار ۱۴۰۰ در منطقه ماربین بود که در ادامه نصب تابلو، 
علائم و خط کشی موردنیاز مسیر دوچرخه سواری نیز در 
این مسیر به صورت ترکیبی در پیاده رو و در حاشیه خیابان 
اجرا شد. او از آرام سازی حرکت و نصب علائم ترافیکی و 
تابلو V.M.S در خیابان آتشگاه خبر داد و تصریح کرد: این 
خیابان به دلیل وجود رستوران های مختلف جاذبه توریستی 
غذاخوری پیدا کرده است، البته با توجه به نزدیک بودن به 
مکان های طبیعی گردشگری هر سال با آغاز سال جدید 
شاهد اوج ترافیک در این خیابان هستیم، از این رو در بهار 
۱۴۰۰ تمهیدات ترافیکی ویژه ای در خیابان آتشگاه انجام 
شده است. مدیر منطقه ٩ شهرداری اصفهان ادامه داد: در 
خیابان آتشگاه نصب علائم و تجهیزات ترافیکی، حدود 
۴۰۰ عدد تابلوهای انتظامی، تعداد ۵۰۰ گل میخ ترافیکی و 
۸۵۰ عدد سرعت گیر پلاستیکی و اطلاع رسانی توسط تابلو 
V.M.S انجام شده تا جهت تردد ایمن و روان شهروندان 
آرام سازی ترافیکی بشود. این اقدامات حدفاصل خیابان های 
نبوی منش و بهشت صورت گرفته تا شهروندان را از وجود 
ترافیک آگاه سازد و خیابان های بهشت و قدس را به عنوان 
مسیر جایگزین جهت دسترسی به شمال غرب و شمال 
شرق معرفی کند. او دیگر اقدامات منطقه ۹ در بهار سال 
کوهانستان  و  بهشت  خیابان های  خیابان سازی  را  جاری 
خط کشی  اقدامات،  این  ادامه  در  کرد:  اظهار  و  برشمرد 
گذرگاه های عابر پیاده خیابان های بهستان، حجازی، بهشت 
و قسمتی از آتشگاه همچنین خط کشی طولی خیابان های 
و  طاهر  میرزا  بهشت،  حجازی،  کوهانستان،  بهستان، 

عشوریون انجام شده است.

5 خانه هلال در اردستان 
راه اندازی شد

گــروه اســتان: بــه گفتــه رئیــس جمعیــت 
ــا ۴۵۹  ــی ب ــرح داوطلب ــتان ۲۳ ط ــر اردس هلال احم
بهــره ور، ســال ۱۳۹۹ از ســوی ایــن نهــاد در مناطــق 

ــد. ــرا ش ــتان اج ــف شهرس مختل
ــرای  ــرای اج ــه ب ــان اینک ــا بی ــی ب ــور خان منص
ــون  ــر ۲۶۷ میلی ــزون ب ــوع اف ــا در مجم ــن طرح ه ای
و ۹۸۴ هــزار تومــان هزینــه شــد، افــزود: پنــج فعالیــت 
داوطلبــی نیــز بــا ۴۵ نفــر بهــره ور و اعتبــار ۹ میلیــون 
و ۸۵۰ هــزار تومــان، ســال گذشــته در اردســتان اجــرا 
ــا اشــاره بــه اجــرای طــرح حامیــان  شــده اســت. او ب
ــت: در  ــار داش ــتان اظه ــت در اردس ــلامت و کرام س
ــان  ــلامت و حامی ــان س ــرح حامی ــتا، ۲ ط ــن راس ای
ــون و  ــار ۲ میلی ــره ور و اعتب ــر به ــا ۱۴ نف ــت ب کرام
ــی  ــرا و ۲۳۰ بســته ســبد غذای ــان اج ــزار توم ۶۰۰ ه
در قالــب طرح هــای فرشــتگان رحمــت، همــای 
رحمــت و رحمــت فاطمــی بــا ۴۵۰ نفــر بهــره ور بــه 
ــن  ــان در بی ــزار توم ــون و ۶۰۰ ه ــار میلی ارزش چه
نیازمنــدان توزیــع شــد. رئیــس جمعیــت هلال احمــر 
اردســتان دربــاره تهیــه دســتگاه های کمــک درمانــی 
موردنیــاز بیمــاران گفــت: خریــد ۳۲ کپســول اکســیژن 
بــا مانومتــر بــه ارزش ۹۶ میلیــون تومــان، ۲ دســتگاه 
ــه  ــان، ارائ ــون توم ــه ارزش ۴۵ میلی ــاز ب اکسیژن س
ــا اعتبــار  کمک هــای بلاعــوض، درمانــی و دارویــی ب
۳۴ میلیــون تومــان از دیگــر اقدام هــای ســال گذشــته 
ــی از  ــان اســت. خان ــا کمــک داوطلب ــن جمعیــت ب ای
ــه هــلال در شــهرهای  ــدازی پنج خان تشــکیل و راه ان
اردســتان، زواره، مهابــاد و روســتاهای امیــران و کهنگ 
ــته  ــزود: ۲۵۰ بس ــر داد و اف ــو خب ــر عض ــا ۱۵۰ نف ب
اقــلام بهداشــتی شــامل ماســک و مایــع ضدعفونــی 
بــرای بیمــاران خــاص و افــزون بــر ۱۱ هــزار ماســک 
از ســوی داوطلبــان و خانه هــای هــلال در بیــن مــردم 
ــی  ــای آموزش ــه طرح ه ــاره ب ــا اش ــد. او ب ــع ش توزی
جمعیــت هلال احمــر اردســتان خاطرنشــان کــرد: 
ــان در  ــوی داوطلب ــا از س ــی کرون ــای آموزش طرح ه
ــه  ــب در ده ــدت ۱۰ ش ــه م ــلامت ب ــذر س ــب ن قال
ــدت ۱۵ روز  ــه م ــران ســلامت ب ــاه محــرم، آم اول م
ــدت ۷۵ روز در شهرســتان  ــه م و ناظــران ســلامت ب
اجــرا و در ورودی شــهرها ایســتگاه ســنجش ســلامت 
ــا  ــاری کرون ــرای غربالگــری بیم ــدت ۲۰ روز ب ــه م ب
ــتان  ــر اردس ــت هلال احم ــس جمعی ــد. رئی ــا ش برپ
ــن نهــاد  ــان ای ــه برنامه هــای واحــد جوان ــا اشــاره ب ب
ــا  ــاری کرون ــری بیم ــرح غربالگ ــرای ط ــت: اج گف
بــرای ۲۵۰ نفــر از دانش آمــوزان، اجــرای طــرح ملــی 
دادرس بــرای پایــه هشــتم در ۱۴ مدرســه شهرســتان، 
برگــزاری پنــج دوره اردوی آموزشــی و فرهنگــی، 
برپایــی نمایشــگاه شــناخت و مبــارزه بــا مــواد مخــدر 
بــه مــدت ۱۰ روز در مرکــز امــور جوانــان و میزبانــی 
برنامه هــای اســتانی ســالروز ورود آزادگان و دهــه آخــر 
مــاه صفــر بــه صــورت زنــده از طریــق اینســتاگرام از 
ــال ۱۳۹۹  ــد در س ــن واح ــده ای ــام ش ــای انج اقدام ه
اســت. خانــی بــا بیــان اینکــه در مجمــوع ۹۸۶ نفــر در 
دوره هــای تفریحــی و آموزشــی ایــن جمعیت در ســال 
ــوزش  ــزود: ۱۴ دوره آم ــد، اف ــرکت کردن ــته ش گذش
ــار  ــر، چه ــرای ۲۲۳ نف ــه ب ــای اولی ــداد و کمک ه ام
ــرای ۴۸  ــا ب ــر خطره ــی در براب ــوزش آمادگ دوره آم
ــر، ۹  ــرای ۳۳۰ نف ــی ب ــوزش همگان ــر، ۱۸ دوره آم نف
ــر و ۱۰ دوره  ــرای ۱۸۵ نف ــازی ب ــوزش آگاه س دوره آم
آمــوزش غیرحضــوری بــرای ۲۰۰ نفــر برگــزار شــده 
ــر ۴۲ هــزار  ــا افــزون ب اســت. شهرســتان اردســتان ب
نفــر جمعیــت در ۱۱۸ کیلومتــری شــمال شــرقی 

اصفهــان واقــع شــده اســت.

ظرفیت بیمارستان بوعلی 
چادگان تکمیل است

اوضــاع بحرانــی کرونــا در غــرب اســتان اصفهــان 
منجــر به تکمیــل ظرفیت بیمارســتان حضرت رســول 
اکــرم)ص( فریدون شــهر و بیمارســتان بوعلــی چادگان 
ــر  ــی، مدی ــی اصلان ــارس، مصطف ــزارش ف ــد.به گ ش
بیمارســتان حضرت رســول اکــرم )ص( فریدون شــهر، 
از تکمیــل ظرفیــت بســتری بیمــاران کرونایــی در این 
بیمارســتان خبــر داد. در حــال حاضــر حــدود ۴۰ بیمــار 
ــد  ــغال کرده ان ــتان را اش ــای بیمارس ــی تخت ه کرونای
و عــده ای دیگــر نیــز در انتظــار خالــی شــدن تخت هــا 
بــرای بســتری هســتند. بــا افزایــش تعــداد بســتری ها 
ــهر،  ــتان فریدون ش ــی در بیمارس ــات کرونای و مراجع
مدیریــت ایــن بیمارســتان از کمبود کپســول اکســیژن 
خبــر داده اســت و از مــردم خواســته در صــورت امــکان 
ــد.  ــاری کنن ــتان را ی ــول بیمارس ــن کپس ــرای تأمی ب
رونــد ابتــلا بــه کرونــا و تعــداد فوتی هــا در اثــر 
ــان  ــهر همچن ــوس در فریدون ش ــروس منح ــن وی ای
افزایشــی اســت و کادر درمــان بــه شــدت تحت فشــار 
دســتورالعمل های  رعایــت  میــزان  دارنــد.  قــرار 
بهداشــتی در فریدون شــهر نســبت بــه قبــل کاهــش 
ــه نظــر می رســد مهمانی هــا و  پیــدا کــرده اســت و ب
دورهمی هــا عامــل اصلــی ایــن طغیــان کرونایــی در 
ایــن شهرســتان باشــد. از چــادگان نیــز خبــر می رســد 
وضعیــت کرونــا در ایــن شهرســتان بحرانــی اســت، بنا 
بــر اعــلام روابــط عمومــی شــبکه بهداشــت و درمــان 
ــه  ــه افزایــش بیمــاران مبتــلا ب ــا توجــه ب چــادگان، ب
کرونــا ویــروس ظرفیــت بیمارســتان بوعلــی چــادگان 
نیــز تکمیــل شــده اســت. نیــاز بیمارســتان به ســیلندر 
و یــا مخــزن اکســیژن بــرای بیمــاران کرونایــی 
ــز  ــان نی ــی کادر درم ــت روح ــت و وضعی ــدی اس ج

ــت. ــده اس نگران کنن

مراکز نیکوکاري به 22 هزار مددجوي کمیته 
امداد خدمات ارائه می کنند

پرداخت بیمه حوادث غیرمترقبه و طوفان 
شدید بر عهده شهرداری نیست

شهردار اصفهان:

شارژ آنلاین اصفهان کارت ممكن شد
برنامه ریزی آنلاین شهروندان برای سفرهای درون شهری قابل انجام است

بنا به اعلام معــاون فنــی اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیــزداری اصفهان کانون های بحرانی گردوغبار به ۱۸ 
منطقه افزایش یافته و مقابله با این پدیده در استان نیازمند 

همکاری همه دستگاه ها است.
حســینعلی نریمانی به مهر گفــت: دو مطالعه ای که 
ســازمان حفاظت محیط زیســت و جنگل هــا، مراتع و 
آبخیزداری کشور سال گذشته انجام دادند، نشان می دهد 
کانون های بحرانی گردوغبار در استان اصفهان از ۱۶ به 
۱۸ کانون بحرانی رسیده است که این دو کانون بحرانی 
جدید بخش هایی از شهرســتان های گلپایگان و شهرضا 
بوده و مساحت هر دو در مجموع کمتر از ۱۵ هزار هکتار 

است.
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کانون های بحرانی فرسایش بادی
او مجموع مســاحت کانون هــای بحرانی گردوخاک 
اســتان را یک میلیون و پانصد هــزار هکتار اعلام کرد و 
افزود: خسارت سالانه کانون های بحرانی فرسایش بادی 
به منابع زیستی و اقتصادی پیرامون خود در سطح استان 
اصفهان بر اســاس نرخ تورم تا ابتدای سال ۱۳۹۹، ۱۲۴ 
میلیارد تومان بوده است که خسارات کشاورزی، جاده ها، 
آسیب به خودروها، هزینه لایروبی و … را شامل می شود.

برنامه ریزی برای مقابله با بیابان زایی در ۱۴۰۰
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اصفهان با اشاره به برنامه های این سازمان برای مقابله با 
بیابان زایی در سال جاری، گفت: سه هزار هکتار نهال کاری 
در شهرستان های آران و بیدگل، نائین، اصفهان و برخوار 
و ۲۱۰۰ هکتار عملیات آبیاری و مراقبت برای سال جاری 
پیش بینی شــده اســت. نریمانی ادامه داد: همچنین پنج 
هزار هکتار مدیریــت روان آب، پنج هزار هکتار مدیریت 
جنگل های دست کاشــت، ایجاد ۱۰۰ کیلومتر بادشکن 
غیر زنده و ۱۰۰ کیلومتر تل رسوب گیر در سراسر اراضی 
بیابانی شهرستان های استان از دیگر برنامه های پیش بینی 

شده برای مقابله با بیابان زایی در سال جاری است که در 
مجمــوع به ۲۵ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و در صورت 
تائید ســازمان اجرایی خواهند شد. رئیس اداره امور بیابان 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان با بیان اینکه 
عملیات مالچ پاشی سال جاری در دستور کار نیست، ابراز 
داشــت: در شهرستان آران و بیدگل پنج هزار هکتار سال 
گذشته مطالعات انجام شد اما به علت تأمین نشدن بودجه، 
سطح محدودی مالچ پاشی شد و در ادامه در مساحت ۳۵ 
کیلومتر بادشــکن غیر زنده و ۲۰ کیلومتر تل رسوب گیر 
برای کنترل گردوخاک منطقه اســتفاده کردیم از این رو 
ســال جاری نیز به دلیل نبود اعتبار عملیات مالچ پاشی 
نخواهیم داشــت. او با بیان اینکه رونــد بیابان زدایی در 
مقایسه با ســرعت بیابان زایی در استان بسیار کند است، 
خاطرنشــان کرد: این مســئله از یک سو به دلیل کمبود 
اعتبارات دولتی است که چهارچوب خاصی دارد اما از سوی 
دیگر برای مقابله با بیابان زایی نیاز به همکاری و هم افزایی 
همه دستگاه ها اســت و اگر صرف برعهده دو اداره منابع 

طبیعی و محیط زیست استان باشد زمان بر است.
Á  زراعــت چوب جایگزینی مناســب برای

تولیدات پرآب برَ کشاورزی در مناطق کویری
نریمانی افزود: قانون »اقدام ملی مقابله با بیابان زایی« 
که وزیر کشاورزی دبیر و چندین وزارتخانه از جمله نفت 
و نیرو اعضا آن را تشکیل می دهند، نیاز است که جلسات 
در سطح کشوری و ملی برگزار کنند و استان اصفهان نیز 
کارگروه آن تشکیل شود تا بتوان با ایجاد فضای هم افزایی 
و کمک سایر دستگاه ها با پدیده بیابان زایی سریع مقابله 
کرد. معــاون فنی اداره کل منابع طبیعــی و آبخیزداری 
استان اصفهان با اشــاره به اینکه به رغم کمبود اعتبارات 
دولتی می توان با همکاری دســتگاه های استان اقدامات 
بازدارنده ای در برابر بیابان زایی اجرا کرد، اظهار داشــت: از 
جمله در بخش کشــاورزی، تأمین آب و مدیریت مصرف 
آن اهمیت دارد که هم اکنون شرکت آب منطقه ای استان 
درباره آب های زیرزمینی با نصب کنتورهای هوشمند اقدام 

کرده است.

Á  سفره معادن گچ در شرق اصفهان برچیده
شد

نریمانی با بیان اینکه تغییر الگوی کشــت و استفاده از 
گونه های با نیاز آبی کم به ویژه در مناطق کویری ضروری 
اســت، افزود: زراعت چوب را می توان جایگزین کاشــت 
گونه هــای آب بَر مانند گرمک، طالبی و هندوانه در مناطق 
بیابانی کرد که ســودآور اســت و آب کمتری نیز مصرف 
می شود. او حذف معادن سطحی در مناطق بیابانی نزدیک 
به منابع زیستی و اقتصادی و دارای سکنه را از دیگر اقدامات 
ضروری دانست و گفت: معادن سطحی مانند رس، گچ وخاک 
را باید در اصفهان حذف کرده و نیاز خود را از اســتان های 
مجاور کنیم که البته درباره گچ وخاک این اتفاق افتاده است و 
در هفت سال گذشته با پیگیری استانداران مختلف و همت 
جمعی مدیران دستگاه های استان، سفره معادن گچ سطحی 
در شــرق اصفهان برچیده شد و امسال نیز فعالیت آخرین 

معدن با اتمام پروانه بهره برداری، متوقف خواهد شد.
Á ایجاد کمربند سبز در برابر گردوغبار

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اصفهان ابراز داشت: با توجه به توفان های اخیر که سبب 
مسدود شدن جاده های محورهای شرقی استان شد، قرار 
اســت با همکاری اداره راه و شهرسازی استان مطالعات 
نقاط بحرانی در حوزه بیابان انجام و با ایجاد کمربند سبز 
جاده ها ایمن شــود؛ البته این موضوع اکنون در حد ایده 
اســت. نریمانی با بیان اینکه ماده ۲۷ قانون هوای پاک 
بر ایجاد کمربند ســبز در مســیر بزرگراه ها و راه ها تأکید 
می کند، افزود: شدت فرســایش بادی در اطراف جاده ای 
که فرســایش رخ می دهد زیاد اســت که این کانون ها را 
پس از شناسایی و منشــأیابی با کاشت نهال یا با اجرای 
عملیات مکانیکی مانند ریگ پاشی و یا مالچ پاشی، ایجاد 
بادشکن زنده و تل رسوب گیر می توان تثبیت کرد در این 
زمینه ادارات راه و شهرسازی، آب منطقه ای و منابع طبیعی 

مشارکت دارند.

کانون های گردوغبار به 18 نقطه رسید

مالچ پاشی در دستور کار نیست
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جامعه
 یادداشت   کوتاه از کشور

هر سال با تعیین تعرفه های پزشکی، نمایندگان جامعه پزشکی 
به میزان افزایش تعرفه ها اعتراض دارند و درآمد پزشکان را مطابق 
بــا نرخ تورم فعلی نمی دانند از طرفی برای مردم پرداخت همان 
تعرفه هــای به ظاهر ناچیز هم امکان پذیر نیســت در این بین 
سازمان های بیمه گر هم به افزایش سهم پرداختی خود علاقه ای 

نشان نمی دهند.
به گزارش ایمنا، تعرفه های پزشکی همواره محل اختلاف 
جامعه پزشکی با دولت بوده است؛ اختلافی که به نظر می رسد 
نقطه پایانی ندارد. سال ۹۸ افزایش ۱۰ درصدی تعرفه ها در بخش 
دولتی و ۱۳ درصدی در بخش خصوصی از طرف دولت تصویب 
و ابلاغ شد، همچنین در سال ۹۹ تعرفه های پزشکی با رشدی 
۱۵ درصدی همراه بود و در ســال ۱۴۰۰ هم به گفته محسن 
مصلحی دبیر شورای عالی سازمان نظام پزشکی کشور، پیشنهاد 
سازمان نظام پزشکی کشــور برای افزایش تعرفه های بخش 
خصوصی پزشکی با حداقل ۵۵ درصد بود که این میزان افزایش 
بر اساس شــرایط اقتصادی جامعه تعیین شد، اما شورای عالی 
بیمه سلامت ۲۸/۵ درصد افزایش تعرفه را اعلام و هیئت وزیران 
هم این افزایش را تصویب کرد که بر این اساس، تعرفه خدمات 
تشــخیصی و درمان در بخش های دولتی، عمومی غیردولتی، 
خیریه و بخش خصوصی به میزان ۲۸/۵ درصد برای امســال 
افزایش یافته  اســت. برخی فعالان حوزه سلامت اعتقاد دارند 
ویزیت پایین و هزینه بالا، ارائه خدمات اضافه را زیاد کرده تا پول 
بیشتری دریافت شود و برخی پزشکان، مطب ها را تعطیل کرده و 
به سمت تزریق ژل و خدمات پوست و مو و زیبایی می روند، این 
امر باعث می شود، مسیر طبابت به انحراف برود و سیستم درمانی 
و پیشگیری کشــور متلاشی شده و به سمت بی اخلاقی سوق 
یابد، لذا تعرفه گذاری باید واقعی و خدمت هم واقعی باشد وگرنه 
پزشک وارد زد و بند با داروخانه شده و کنترل نظام سلامت رها 
می شود. این عده معتقدند تعرفه پایین باعث کاهش قدرت نظارت 
بیمه ها و نظارت پذیری پزشکان شده و اخذ زیرمیزی را افزایش 
می دهد و بسیاری از مطب ها را به تعطیلی می کشاند، حتی باعث 
کاهش نیروی انسانی در بیمارستان ها می شود بنابراین دولت اگر 
می خواهــد کاری کند، باید نظام توزیع عادلانه منابع و حقوق و 
دستمزد را در بخش دولتی درست کند و در بخش خصوصی هم 

تعرفه ها را به طور منطقی تصویب کند.
Á  لزوم بازگشــتن حق تعیین تعرفه به نظام

پزشکی
عباسعلی خادمی، رئیس هیئت مدیره نظام پزشکی اصفهان در 
خصوص تعرفه های پزشکی می گوید: تعیین تعرفه های پزشکی 
قبلًا توسط نظام پزشکی انجام می شد و در برنامه پنجم توسعه 
این حق قانونی از سازمان نظام پزشکی گرفته شده است و تعرفه 
توسط وزارت بهداشت مصوب و ابلاغ می شود، روند اجرای تعرفه 
به این صورت است که شورای عالی نظام پزشکی افزایش تعرفه 
هر ســال را طبق بررسی علمی و کارشناسی که شامل تعیین 
تعرفه بر اساس تورم سالیانه و حرفه ای بر اساس افزایش حقوق 
و دستمزد مبنا به وزارت بهداشت اعلام می شود. او ادامه می دهد: 
شورای عالی بیمه که نمایندگان بیمه های پایه و وزارت بهداشت 
و تنها یک نماینده از سازمان نظام پزشکی است مراحل بررسی 
کارشناسی تعرفه و تصویب آن را انجام می دهند و در نهایت در 
هیئت وزیران تصویب شده و ابلاغ می شود، مشکل اینجا است 
که باید حق تعیین تعرفه با سازمان نظام پزشکی باشد و مانند هر 
صنفی که تعرفه اش را تعیین می کند، نظام پزشکی هم این اختیار 
را داشــته باشد که اکنون متأسفانه نظر سازمان تنها پیشنهادی 
است و امیدواریم که این خواسته برحق نظام پزشکی که تعیین 
تعرفه با ســازمان نظام پزشکی باشــد، توسط مجلس شورای 
اســلامی دوباره به سازمان بازگردد. رئیس هیئت مدیره سازمان 
نظام پزشــکی اصفهان خاطرنشان کرد: وجود تعرفه غیرواقعی 
همان طور که توسط نظام پزشکی اعلام شده است یکی از دلایل 
پرداختی پایین جامعه پزشکی یا مهاجرت نخبگان است، امروز با 
موج سهمگین کرونا و تلاش مستمر و شبانه روزی جامعه پزشکی 
و خستگی کادر درمان نیاز مبرم ورود به بحث خدمات سلامت 
وجود دارد و از طرف دیگر تورم روزافزون امروزی که تحریم های 
ظالمانه هم آن را افزایش داده است، تأسیس درمانگاه و بیمارستان 
و اداره آن را با تعرفه های پایین با مشــکل مواجه کرده اســت، 
در بخش های درمانی بیمارستان های دولتی و خدمات بستری 
و پوشش بیمه ای، بیمه پایه و تکمیلی مشکلات بیماران را حل 
می کند، اما در بخش حقوقی مردم مانند کل پرداخت هزینه ها با 
مشکل مواجه هستند که باید با افزایش بودجه سلامت در مجلس 

شورای اسلامی و کاهش پرداختی از جیب مردم حل شود.
Á بیمه ها کارآیی بیشتری داشته باشند

او با اشاره به اینکه گفته می شود دستمزد پزشکان در ایران 
نسبت به کشــورهای خارجی و هم جوار بالاتر است، می افزاید: 
خدمات پزشــکی واقعا در ایران هم کیفیــت بالایی دارد و هم 
ارزان تر اســت، اما باید توان پرداخت مردم را بالا برد و پوشش 
بیمه ها را افزایش داد، برای اینکه بیمه ها کارایی بیشتری داشته 
باشند باید برای بیمه های پایه بودجه افزایش یابد تا آن ها بتوانند 
سهم بیشتری را پرداخت کنند. خادمی با اشاره به سهم پرداختی 
بیمارانی که تحت پوشش بیمه هستند، می گوید: مسئله ای که 
در مورد ویزیت های بخش خصوصی وجود دارد، این اســت که 
بیمه ها ســهم پرداخت بیمار را ۷۰ درصد ویزیت بخش دولتی 
پرداخت می کنند و این موضوع درباره بخش خصوصی این گونه 
نیست و این باعث می شود که پرداختی از جیب مردم بیشتر باشد، 
پس بهتر است بیمه پایه درهم ادغام و یک بیمه زیر نظر بهداشت 
با بودجه مکفی که خدمات پایه سلامت را برای اقشار آسیب پذیر 

پوشش دهد، ایجاد شود.
Á لزوم گسترش بیمه های تکمیلی

او بــا تأکید بر اینکه بیمه های تکمیلی هم باید گســترش 
یابد، تصریح می کند: در حال حاضر افراد کمی تحت پوشــش 
بیمه های تکمیلی هستند، بیمه های خصوصی باید توسعه یابد تا 
افرادی که می خواهند، خدمات ویژه ای دریافت کنند، چرا که این 
خدمات هزینه بالایی دارد، باید سهمیه بیمه بیشتری بپردازند در 
کشورهای پیشرفته هم این موارد وجود دارد. این دندان پزشک 
می گوید: با ارزان بودن خدمات پزشــکی در کشــور نسبت به 

کشورهای دیگر تعداد زیادی از کشورهای هم جوار برای گرفتن 
خدمات پزشــکی ارزان به ایران سفر می کنند و امروز پزشکان 
ایرانی خدمات برجسته ای ارائه می دهند و در هرکجای دنیا که 
کار می کنند می درخشند. او با بیان اینکه مشکل تعرفه خدمات 
پزشــکی به دلیل نبودن پوشش بیمه ای با وجود گرانی خدمات 
است، اضافه می کند: حتی کشورهای ثروتمند دنیا نیز با سرانه 
ســلامت بالا نتوانسته اند خدمات را به طور کامل پوشش دهند 
و نیاز به افزایش سرانه سلامت و زیرپوشش قرار دادن خدمات 

فردی و دندانپزشکی بیشتر توسط بیمه های پایه وجود دارد.
Á  رســیدگی به 300 پرونــده قصور یا خطای

پزشکی در سال
رئیس هیئت مدیره ســازمان نظام پزشکی اصفهان اظهار 
می کند: مواد و تجهیزات پزشکی و دندان پزشکی در این سال ها 
خیلی گران شده است و ارز دولتی هم به دلیل مشکلات اقتصادی 
و تحریم هــا به این موضوع اختصاص پیــدا نمی کند، بنابراین 
خدمات در بخش رادیولوژی و آزمایشگاه گران تر شده است و جز 
فنی تعرفه را بالا برده است، خدمات پزشکی در اصفهان با وجود 
اینکــه از نظر تورم بالا، هم از نظر کیفیت و هم از نظر تعرفه ها 
منصفانه و مناسب است. خادمی در خصوص رسیدگی به شکایات 
و خطاهای پزشــکی، می گوید: در مورد پرونده های پزشــکی 
هم اکنون واحد انتظامی سازمان نظام پزشکی رسیدگی می کند و 
مواردی از شکایات که توسط دادگستری یا به طور مستقیم ارجاع 
می شود، کاملا و به طور دقیق در هیئت های انتظامی رسیدگی 
می شــود و با صدور رأی در اســرع وقت درصورتی که قصوری 
شــده باشد، توسط سازمان نظام پزشکی، پزشکی قانونی و هم 
دادگستری رسیدگی و حل وفصل می شود، سالیانه ۳۰۰ پرونده 
تشکیل شــده و رسیدگی می شود و طبق قوانین نظام پزشکی 

برخورد خواهد شد البته تعداد پرونده خدمات بسیار کم است.
Á  درآمد پزشکان کفاف هزینه های مطب را هم

نمی دهد
مازیار ستاری، پزشک عمومی و عضو هیئت مدیره سازمان 
نظام پزشکی اصفهان اظهار می کند: این فرض که درآمد پزشکان 
در داخل ایران بیشتر از پزشکان خارجی است اشتباه است چرا که 
اگر به نرخ دلار بخواهیم نرخ ویزیت پزشکان ایران را محاسبه 
کنیم، ویزیت یک پزشک عمومی ایرانی یک تا دو دلار و ویزیت 
متخصص دو تا سه دلار می شود پس نمی توانیم بگوییم درآمد 
پزشکان ایرانی بیشتر اســت. او تصریح می کند: در ایران اکثر 
پزشکان بیشتر ویزیت می کنند و اقدام پزشکی دیگری جز ویزیت 
ندارند و این دســته از پزشکان به ورشکستگی رسیده اند و حتی 
درآمد مطب آنها برای ادامه کار و تأمین هزینه های مطبشان هم 
کفاف نمی دهد از طرفی وقتی تعرفه ها واقعی نباشد پزشک مجبور 
است کار خود را بیشتر کند و برخی تخصص ها به تخصص های 
خاص تغییر جهت دهند یا حتی تعداد بیماران ویزیت شده هر روز 
خود را بالا ببرند تا اقتصاد مطبشان را تأمین کنند که عملًا افزایش 

تعداد ویزیت بیماران باعث کاهش کیفیت کار می شود.
Á پزشکان عمومی درآمد مناسبی ندارند

این عضو هیئت مدیره سازمان نظام پزشکی اصفهان می گوید: 
باید تأمین هزینه ها به نحوی باشد که یک پزشک فوق تخصص 
حتی با ۱۰ ویزیت بیمار اقتصاد شــغلش تأمین شــود، در مورد 
پزشکان عمومی که با هر تعداد بیماری که ویزیت کنند چنین 
اتفاقی نمی افتد یعنی ویزیت یک پزشک عمومی در حال حاضر 
۴۰ هزار تومان اســت که اگر در یک روز ۲۰ بیمار هم داشــته 
باشد که فرضی محال است در یک روز حدود ۸۰۰ هزار تومان 
می شود درحالی که تعداد بیماران پزشکان عمومی در روز به این 
تعداد هم نمی رســد. او با تأکید بر اینکه پزشکان عمومی تعداد 
بیماران محدودی در روز دارند، اظهار می کند: هزینه اجاره مطب 
در هر نقطه از شــهر بالاست و اگر هزینه اجاره مطب، دستمزد 
منشی، دیگر هزینه های مصرفی، عوارض و مالیات را هم حساب 
کنیم می بینیم درآمد یک پزشــک عمومی با فرض روزانه ۱۰ 
بیمار در مطب نمی تواند یک درآمد مکفی باشد. ستاری می افزاید: 
در مورد پزشــکان داخلی هم که ویزیت بالاتری دارند هزینه ها 
تأمین نمی شــود و در نظام سلامت کشور ما برخی موضوعات 
وارونه است، به جای اینکه اصالت به ویزیت داده شود به اقدامات 
تشخیصی اهمیت بیشتری داده می شود، برای مثال یک اکو قلب 
را در کشور کانادا تکنسین انجام می دهد و موضوع خاصی نیست 
و تنها تفســیر آن با پزشک است درحالی که در ایران تنها انجام 
این خدمت مهم است و برای آن هزینه دریافت می شود و برای 
تفسیر آن هزینه ای محاسبه نمی شود و تعرفه انجام یک اکو یا 
سونوگرافی یا هر نوع اقدام تشخیصی به مراتب بیشتر از ویزیت 

است و اصالت را به آنها می دهند.
Á  در هیچ جای دنیــا ویزیت 2 یا 3 دلار وجود

ندارد
او خاطرنشــان می کند: اگر ارزش گذاری نســبی خدمات را 
بخواهیــم انجام دهیم در هیچ جای دنیا ویزیت دو دلار و ســه 
دلار نداریــم، ویزیت یک بیمار در آمریــکا با ۳۰ بیمار در ایران 
برابر است پزشک ما در داخل ایران برای یک عمل آپاندیسیت 
که ممکن است عارضه داشته باشد و پزشک محکوم شود تنها 
دستمزد او حدود ۴۰۰ هزار تومان است به همین دلیل پزشکی 
که بتواند در خارج از کشــور فعالیت کند علاقه مند به ماندن در 
ایران نیست و مهاجرت می کند. این پزشک عمومی می افزاید: 
در مــورد موضوعاتی که تورم بر آنها تأثیر داشــته ببینید نرخ 
مشاوره یک وکیل، دســتمزد یک آرایشگر یا راننده تاکسی یا 
امور دیگر در ســال های قبل چقدر بوده و امروز تا چه حد رشد 
داشته است هرچند جامعه پزشکی هم در عدم افزایش تعرفه ها 
چندان پافشاری نداشته است و این پایین بودن تعرفه تا حدودی 
به خود پزشکان هم برمی گردد. او در انتقاد به سازمان های بیمه گر 
می گوید: هیچ جای دنیا این طور نیست که وقتی بیمه باشید با 
پزشک ارتباط پولی برقرار کنید و تنها یک درصد کمی از تعرفه را 
به عنوان فرانشیز بیمار پرداخت می کند که بالاتر از ۵ یا ۱۰ درصد 
نیست درحالی که در ایران سهم بیمار از هزینه ها ۷۰ تا ۸۰ درصد 
است و به جای اینکه بیمار فرانشیز بدهد بیمه ها فرانشیز می دهند.

Á  با وجود بیمه ها، بیمار سهم عمده هزینه را بر
عهده دارد

ســتاری می افزاید: در واقع در ایران این بیمار است که حتی 
با وجود بیمه بودن سهم عمده ای از هزینه ها را پرداخت می کند 
و به خاطر اینکه پزشک اگر بخواهد مبلغ ویزیت را افزایش دهد 
بیمه هم باید مبلغ سهم بیمه را افزایش دهد شورای عالی بیمه 
با این کار مخالفت می کنــد و همان مبلغ ناچیز را هم با باطل 
کردن برخی اسناد یا مشمول کسورات کردن آنها با تأخیرهای 
یک ساله پرداخت می کند. او خاطرنشان می کند: در اداره مالیات 
حتی مطالبات را هم جز درآمد وصول شده محسوب می کنند و 
مالیات آن را زودتر می گیرند همچنین در محاسبه درآمد هم این 
اداره درآمد را بســیار بالاتر از میزان واقعی لحاظ می کند و نرخ 

درآمدها را به صورت واقعی حساب نمی کند.
Á  واقعی نبودن تعرفه ها و تسهیل راه زیرمیزی

گرفتن پزشکان
عضو هیئت مدیره ســازمان نظام پزشکی اصفهان تصریح 
می کند: به این شکل عده ای از پزشکان به عمل خلاف زیرمیزی 
گرفتــن روی می آورند به هرحال این کار خلاف اســت و با آن 
برخورد می شــود اما چگونه می توان انتظار داشت یک جراحی 
سنگین مانند مفصل زانو را پزشک با تعرفه محدود جراحی کند به 
همین دلیل پزشک علاقه مند به این کار نیست چرا که پاسخگو 
بودن برای عوارض این عمل بسیار بیشتر از دستمزدی است که 
به او پرداخت می شود، همین پزشک اگر در عملی محکوم شود 
باید میلیون ها تومان دیه بپردازد. او می افزاید: در حرفه پزشکی 
باید تعرفه ها نسبت به مسئولیت، ریسک فعالیت، وقت و زمانی 
که فرد برای رسیدن به این مرحله از تبحر صرف کرده سنجیده 
شود اینکه پزشک برای این تجربه خود چندین سال وقت برای 
تحصیل صرف کرده است و زمانی که برای دانشگاه تخصص 
و فوق تخصص گذرانده و هزینه پذیرفتن مسئولیت جان یک 
انســان هم باید لحاظ شود. ســتاری در خصوص خطرات این 
شغل گفت: در وضعیت کنونی با وجود بیماری کرونا سختی های 
پزشکی بیش از گذشته است و یک معاینه ساده حلق می تواند 
خطر ابتلا به کرونا داشــته باشــد و این مبالغ در واقع برای این 
حجم از خطر و ریســک ناچیز اســت و در کل باید نرخ ویزیت 
واقعی شود، از طرفی اجرای قانون برای محدودیت تعداد ویزیت 
در یک روز اعمال شود و با این راهکارها اعمال پزشکی می تواند 
مقرون به صرفه باشد درحالی که امروزه محدودیتی برای ویزیت 
نداریــم و به دلیل واقعی نبودن تعرفه هرچه تعداد ویزیت بیمار 
بالا برود بازهم جبران هزینه ها نمی شود همچنین بیمه ها هم باید 

سهم بیشتری از تعرفه ها را بر عهده بگیرند.
Á تعرفه ها در حد نازلی مانده است

علیرضا پورصیرفی، متخصص گوش و حلق و بینی اظهار 
می کند: تعرفه ها شــامل چند بخش تعرفه اعمال تشخیصی، 
عمل های جراحی و تعرفه بیمارستانی و هتلینگ است در ایران 
هم تعرفه دو بخش خصوصی و دولتی متفاوت است. او می افزاید: 
ابتدا باید ببینیم تعرفه ها واقعی است یا خیر و بعد علت ناتوانی مردم 
برای پرداخت همین تعرفه پایین را بدانیم، تعرفه ها در بخش ویزیت 

که امسال اعلام شده به دو شکل ویزیت در نسخه الکترونیک و 
ویزیت با نسخه غیر الکترونیک تقسیم شده که اقدام جالبی نبوده 
است چرا که شاید پزشکی نخواهد با بیمه قرارداد داشته باشد و 
این نباید دلیلی برای پایین بودن تعرفه ویزیت این پزشکان باشد. 
این متخصص گوش و حلق و بینی تصریح می کند: در کل تعیین 
تعرفه ویزیت ۷۰ هزار تومانی برای یک متخصص چیزی حدود 
سه دلار است و هیچ جای دنیا ویزیت یک متخصص اینقدر نازل 
و کم ارزش نیست درحالی که در کشورهای غربی ویزیت ها بالای 
۱۰۰ دلار است و حتی در کشورهای همسایه هم بین ۵۰ تا ۱۰۰ 
دلار است. او در خصوص دستگاه تعیین کننده تعرفه خصوصی، 
خاطرنشان می کند: تا چند سال پیش تعیین تعرفه خصوصی بر 
عهده سازمان نظام پزشکی بود و با توجه به شرایط تورم جامعه 
ویزیت ها مشخص می شد و معمولا سالانه بین ۲۰ تا ۳۰ درصد 
افزایش تعرفه ها را داشــتیم که این عدد رقم معقول تری نسبت 
به ســال های اخیر بود و تقریبا حدود ۱۰ تا ۱۵ دلار ویزیت یک 
متخصص بود اما قانون جدیدی مجلس گذاشت و این اختیار را 
از نظام پزشکی به دولت داد. پورصیرفی تصریح می کند: با وجود 
اینکه در چند سال گذشته که بیشترین تورم را داشتیم تعرفه ها 
با روند ۱۰ تا ۱۵ درصدی افزایش یافته که نسبت به تورم جامعه 
بسیار ناچیز بوده اســت و بویژه تعرفه اعمال جراحی در ۵ سال 
گذشــته حدود ۲ یا ۳ درصد افزایش یافت و این حتی نسبت به 
ســال های گذشته نرخ تعرفه در کشور خودمان هم ناچیز بود و 
 ارزش پولی تعرفه از نظر ویزیت هــا و تعرفه اعمال جراحی در 

سطح نازلی ماند.
Á  تعرفه گذاری پزشکی به نظام پزشکی واگذار

شود
او خاطرنشان کرد: تعرفه گذاری بخش خصوصی همه اصناف 
توسط اتحادیه ها انجام می شود هرچند نظام پزشکی تنها یک 
اتحادیه پزشکی نیست و بخش های دولتی هم بر آن نظارت دارند 
و به نوعی وابسته به دولت هم هست با این حال تعرفه گذاری 
که در اختیار نظام پزشکی بود با این قانون مجلس لغو شد و این 
اجحافی در حق تعرفه گذاری پزشــکان بود چرا که تعرفه های 

پزشکی به هیچ وجه با وضعیت تورمی جامعه تناسبی ندارد.
ایــن متخصص گوش، حلق و بینــی تصریح می کند: این 
موضوع که تعرفه بالا هم فشار مضاعفی بر مردم است را پزشکان 
قبول دارند و با درآمدهای متوسط و پایین مردم افزایش تعرفه ها 
باعث فشار بر اقشار کم درآمد است در اینجا باید حداقل ۸۰ درصد 
این تعرفه ها که اعلام می شود را باید بیمه ها تقبل کنند و تنها ۱۰ 

تا ۲۰ درصد را افراد پرداخت کنند.
Á  بیمه ها از بار مســئولیت خود شــانه خالی

می کنند
او می افزاید: بیمه ها از بار مسئولیت خود شانه خالی می کنند 
درحالی که باید بیش از این مبالغ تعرفه ها را بر عهده بگیرند هرچند 
یک موضوع فرهنگی هم در کشــور ما هست که هزینه های 
درمان را بیهوده و بالا می دانند درصورتی که مردم در امور اضافی 
و غیرضروری دیگر هزینه های بیشتری می پردازند، اما در مورد 
هزینه های پزشکی آن را اضافه و خرج زیاد می دانند. پورصیرفی 
در خصوص کیفیت اقدامات پزشکی در ایران می گوید: کیفیت 
کار پزشــکان ایرانی از لحاظ امور تشخیصی و اعمال جراحی 
خوب است و پزشکان ایران پزشکان حاذقی هستند تا حدی که 
ایرانیان خارج از کشور و بیماران خارجی برای اعمال جراحی خود 
به ایران می آیند چرا که با هزینه های کمتر خدمات بهتری دریافت 
می کنند و برای ادامه این روند و از دست ندادن اعتبار پزشکی در 
ایران یکی از اهرم ها واقعی شــدن تعرفه هاست و اگر قرار است 
تعرفه های پزشکی روز به روز کمتر شود طبیعتاً بر کیفیت خدمات 

تأثیر می گذارد.
Á آمار مهاجرت پزشکان افزایش یافته است

او با بیان اینکه پزشکان عمومی به دلیل شرایط یا وارد کار 
پزشــکی نشدند یا از آن خارج شــدند، می افزاید: آمار مهاجرت 
پزشــکان افزایش یافته و یکی از دلایل آن همین پایین بودن 
تعرفه ها و درآمد پزشــکان در ایران است هرچند ممکن است 
تعداد کمی از پزشــکان درآمد خوبی داشــته باشند اما همان ها 
هم نســبت به پزشــکان دنیا درآمــد آن چنانــی ندارند و این 
موضوع که پزشــکان ایران درآمد بیشــتری دارند بیشتر شبیه 
یک افســانه اســت. پورصیرفی در مورد دو راهکار عملی برای 
واقعی شدن تعرفه ها گفت: بازگرداندن اختیار تعیین تعرفه های 
بخــش خصوصی به نظام پزشــکی و مؤثر شــدن بیمه ها و 
 تقبل ۸۰ درصد هزینه ها توســط بیمه می تواند فشار را از روی

 مردم و پزشکان بردارد.

آموزش مفاهیم رنگ به 
کودکان اوتیسم با بازی های 

رایانه ای
مریم مطلقی| کودکان و نوجوانان مبتلا به اختلال طیف 
اوتیسم، در مقایســه با دیگران درک متفاوت تری از دنیای 
پیرامون خود دارند و در شــناخت ابتدایی ترین و ساده ترین 
عناصــر بصری اطرافشــان دچار ضعف هســتند، یکی از 
دغدغه های اساسی متخصصان و والدین این کودکان، مسئله 
آموزش به آنها است، چراکه این کودکان در برقراری ارتباط 
با معلم، والدین و حتی همسالان خود دچار مشکل هستند و 
همین امر باعث جدا شدن آنها از جامعه شده است. امروزه با 
گســترش فناوری و ورود بازی های جدی به عرصه درمان 
و آموزش، می توان آموزش را به شــیوه ای متفاوت از حضور 
در کلاس هــای درس و کلینیک ها تجربه کرد. همین امر 
باعث شــده تا طراحان بازی های دیجیتال در راستای رفع 
این نیازها، آموزش را در قالب فعالیتی ســرگرم کننده به این 
کودکان ارائه دهند. افراد مبتلا به ASD از یادگیری و بهبود 
مهارت های خود با مداخله مبتنی بر رایانه لذت می برند، زیرا 
آن ها قابل پیش بینی، سازگار و عاری از خواسته های اجتماعی 
هستند. علاوه بر آن، آنها با رایانه احساس امنیت می کنند، 
همچنین ثابت شــده  اســت که مداخلات مبتنی بر بازی، 
فرآیندهای یادگیری را برای کودکان مبتلا به اوتیسم، تسریع 
می کند. این دسته از بازی ها که هدف آموزشی و درمانی دارند 
و با عنوان بازی های جدی شــناخته می شوند تأثیر بسزایی 
در بهبود شــرایط مبتلایان به اختلال اوتیسم دارند. از این 
رو متخصصان و طراحان نرم افــزاری می توانند با طراحی 
بازی های کمکی به افرادی که دارای مشکلات طیف اوتیسم 
هستند کمک کنند، چرا که وقتی کودکان در انجام دادن یک 
بازی موفق می شوند برای ادامه آن انگیزه بیشتری خواهند 
داشت و دارای روحیه قوی تری می شوند. بازی های جدی از 
چنان اهمیتی برخوردار هستند که می توانند در جهت بهبود 
اختلالات و روابط اجتماعی و همچنین بهبود عملکردهای 
اجتماعی افراد مبتلا به اوتیسم مورد استفاده قرار گیرند و به 
همین سبب در ســال های اخیر علاقه علمی و عمومی به 
بازی های جدی به طور چشمگیری افزایش یافته است. در 
واقع این بازی ها به فراگیران آموزش نمی دهند، بلکه آنها را در 

حل مسائل یاری می دهند.
آنچه در طراحی یک بازی رایانه ای حائز اهمیت اســت 
استفاده از ویژگی هایی برای بهبود و نتیجه گیری مؤثر در یک 
بازی رایانه ای اســت و در این میان با در نظر گرفتن تأثیرات 
روانشناســی رنگ و به کارگیری مناســب آن در بازی های 
رایانه ای، می توان بسیاری از مفاهیم را به ذهن مخاطب القا 
کرد. به همین منظور در پژوهشی با انجام مطالعاتی در حوزه 
علوم شناختی و روانشناسی و رفع مشکلات موجود در آموزش 
رنگ به کودکان اوتیسم، به طراحی بازی با سناریوی مشخص 
و ویژگی های مربوط به آموزش این دسته از کودکان، در جهت 
کمک به یادگیری رنگ برای کودکان اوتیسم، پرداخته شده 
اســت. در یك پروژه در قالب یک بــازی رایانه ای دو بعدی 
با هدف آموزش رنگ به کودکان اوتیســم در گروه سنی ب 
طراحی و پیاده سازی شد و طراحی این بازی به گونه بود که 
بازیکن در حین انجام آن بتواند رنگ ها را بشناسد و آنها را از 
یکدیگر تشــخیص دهد. تمرکز پروژه بر روی آموزش رنگ 
اســت، بنابراین برای جلوگیری از دور شدن از هدف اصلی تا 
حد امکان از عناصر ســاده و با کمترین میزان تنوع استفاده 
شــده اســت. این بازی به صورت تک مرحله ای و بی پایان 
طراحی شــده اســت، زیرا کودکان اوتیسم به انجام کارهای 
تکراری علاقه نشــان می دهند و برای آموزش به آنها، ملزم 
به تکرار یک عمل در طولانی مدت هستیم. درجه سختی با 
توجه به مهارت کودک، شخصی سازی می شود و سیستمی 
برای ذخیره سازی و پردازش داده های مربوط به تعامل بازیکن 
جهت پردازش های بعدی توسط متخصصان، در نظر گرفته 
شــده است. در این بازی، هیچ اثر تنبیهی از قبیل کسر امتیاز 
و باخت اعمال نشده است، این موضوع برای کودک اوتیسم 
بسیار آزاردهنده است و موجب اضطراب آنها می شود. علاوه 
بر آن یکی از ویژگی های بازی های جدی، از بین بردن نگاه 
مبتنی بر شکست در امر آموزش است. در واقع بازی های جدی 
باید شیوه اصلاح شده آموزش مرسوم در مدارس و شیوه های 
سنتی باشند و برای تشــخیص انتخاب درست یا نادرست، 
از پخش صداهای کوتاه مرتبط، اســتفاده شده است که این 
بازخورد به مثابه یک راهنما عمل می کند تا کودک یادآور شود 
در صورت انتخاب نادرست فرصت جبران دارد. برای افراد مبتلا 
به ASD، اختلال در عملکرد اجتماعی باعث می شود که آنها 
در محیط اجتماعی ناامید شوند، بنابراین آموزش و درمان این 
افراد، نیازمند صرف زمان بیشتر و تلاش روزافزون خواهد بود. 
از طرفی دیگر تکیه بر روش های سنتی به تنهایی جوابگوی 
نیازهای این کودکان نیست، در نظر گرفتن روش های آموزشی 
کم هزینه و با میزان دسترسی بیشتر می تواند سودمند باشد. 
با توجه به اینکه امروزه جایگاه بازی های رایانه ای در زندگی 
کودکان به طور چشــمگیری پر رنگ شده است، کودکان به 
طور غیررســمی از طریق این بازی ها سواد دیجیتالی کسب 
می کننــد و از آنجا که آموزش در قالب بازی نتیجه مؤثرتری 
به همراه دارد، بازی ارائه شــده در این مقاله با هدف آموزش 
رنگ، می تواند جایگزین مناسبی برای روش های سنتی باشد 
و نیاز به حضور درمانگــر را تا حد قابل توجهی کاهش دهد. 
بررسی این بازی بر روی کودکان مبتلا به اوتیسم و استفاده 
از نظرات متخصصان فعال در این حــوزه، از نتایج حاکی از 
سودمندی پروژه در بهبود یادگیری مفاهیم آموزش رنگ به 
کودکان اوتیســم به حاصل شــد. نظرات در مورد عناصر به 
کار رفته در بازی مثبت بوده و کارشناسان این حوزه، حرکت 
ماهی ها در بازی و فقدان اثر تنبیهی در بازی ارائه شده را برای 
این دسته از کودکان مزیت دانستند. نتایج این پژوهش در قالب 
مقاله ای با عنوان »بررسی آموزش مفاهیم زبان تصویر مبتنی 
بر بازی های رایانه ای برای کودکان اوتیســم: نمونه موردی، 
دایره رنگ« توسط حسام ساکیان محمدی و مریم مطلقی در 
ششمین کنفرانس بین المللی »بازی های رایانه ای؛ فرصت ها و 

چالش ها« در دانشگاه اصفهان ارائه شد./ایسنا
 کارشناس چندرسانه ای

پلاک های مخدوش  با دوربین 
ردیابي می شود

بـه گفتـه پلیـس راهـور ناجـا پوشـاندن یـا تغییـر در 
ارقـام پـلاک از جمله اقدامـات مجرمانه ای بـوده که چند 
سـالی اسـت برخـی از راننـدگان بـرای ورود بـه محدوده 
طرح هـای ترافیکی دسـت به انجـام آن می زننـد. اقدامی 
کـه مدتـی اسـت کـه بـا اجـرای طـرح منع تـردد شـبانه 
چنیـن خودروهایـی در طـول شـب در برخـی معابـر دیده 

می شـود.
به گزارش ایسـنا، سـردار سـید کمال هادیانفـر، درباره 
مخـدوش کـردن پـلاک خـودرو، اظهـار کـرد: ابتـدا باید 
بگویـم که طبـق قانون هر فـردی در ارقام و مشـخصات 
پـلاک وسـایل نقلیه موتـوری زمینـی، آبی یا کشـاورزی 
تغییـر داده یـا پلاک وسـیله نقلیـه موتوری دیگـری را به 
آن الصـاق کنـد، بـرای آن پـلاک تقلبـی بـه کار بـرد یـا 
چنیـن وسـایلی را با علم به تغییر یـا تعویض پلاک تقلبی 
مـورد اسـتفاده قـرار دهـد بـه حبس از شـش مـاه تا یک 
سـال محکـوم خواهـد شـد. او با بیـان اینکه طبـق قانون 
دسـتکاری و تغییـر در ارقـام و مشـخصات پـلاک عنوان 
مجرمانـه دارد، گفـت: افـرادی که بـه طور آگاهانـه اقدام 
بـه ایـن عمـل کنند دیگـر یک تخلـف رانندگـی مرتکب 
نشـده و بلکـه مرتکـب جـرم و تخلـف توأمان شـده اند و 
قانون گـذار نیـز بـرای مجـرم مجازاتـی علاوه بـر جریمه 
رانندگـی در نظر گرفته اسـت. پلیس راهور ناجـا ادامه داد: 
در همیـن راسـتا نیـز مأمـوران پلیـس راهور بـا حضور در 
معابر شـهری تمام کشـور چه در طـول روز و چه در طول 
شـب با هرگونه پوشـاندن پـلاک و تغییر در اعـداد و ارقام 
پـلاک برخـوردی جـدی خواهنـد داشـت. او دربـاره یک 
نگرانـی پیرامـون جریمه اشـتباه بـا تغییر ارقـام پلاک نیز 
گفـت: شـاید سـال ها پیش چنیـن احتمالی وجود داشـت، 
امـا در حـال حاضـر بـا توسـعه هوشمندسـازی در پلیـس 
راهـور و اقداماتـی کـه انجـام داده ایـم امـکان اینکـه بـا 
تغییـر پـلاک جریمه برای فـرد دیگری صادر شـود وجود 
نـدارد. هادیانفـر در توضیح چرایی این موضـوع نیز گفت: 
زمانـی که خودرویی شـماره گذاری می شـود، رنـگ، نوع، 
مـدل و یکسـری دیگـر از مشـخصات آن نیـز در سـامانه 
پلیـس ثبـت می شـود. بـه عنـوان مثـال پلیـس قابلیـت 
تشـخیص ایـن موضـوع را دارد کـه یـک پـلاک متعلـق 
بـه خـودروی پـژو ۲۰۶ با رنگ و سـال تولید مشـخص و 
غیـره اسـت. در همین راسـتا نیـز اگـر راننده ای اقـدام به 
تغییـر ارقـام پـلاک خـودروی خـود کنـد، بلافاصلـه این 
پـلاک جریمـه نمی شـود، بلکـه ابتـدا مشـخصات خودرو 
بـا پلاکـی که دوربیـن ثبت کـرده تطبیـق داده می شـود 
و سـپس اگـر همـه چیـز درسـت باشـد، دیگـر مراحـل 
اجرایـی خواهـد شـد. او اضافـه کـرد: اگر هم ایـن خودرو 
از سـوی مأمـوران مشـاهده شـود، پلاکـش در کمتریـن 
زمـان ممکـن قابل اسـتعلام بـوده و همیـن اطلاعات به 
مأمـور داده خواهـد شـد. هادیانفر اضافـه کـرد: عـلاوه بر 
ایـن و بـرای اطمینان بیشـتر اخیـراً نیز پلیـس راهور یک 
ربـات رایانـه ای را طراحـی کرده که قابلیت تطبیق سـریع 
شـماره پلاک با مشـخصات خـودرو را داراسـت و تاکنون 
اطلاعـات بیـش از ۷۵۰ هـزار دسـتگاه خـودرو را بـدون 
خطـا تطبیـق داده اسـت. عـلاوه بر ایـن عامل انسـانی و 
کارشناسـان خبـره و متخصـص ما نیـز در مرحله ای دیگر 
بـر ایـن روندها نظـارت دارنـد. رئیس پلیس راهـور ناجا با 
تأکیـد دوبـاره بـر اینکه مخدوش کـردن یا تغییـر در ارقام 
پـلاک نه یک تخلـف بلکه جرم اسـت، گفـت: رانندگانی 
کـه دسـت به انجـام این اقـدام مجرمانـه بزنند، از سـوی 
پلیس شناسـایی شـده و بـه مراجـع قضائی تحویـل داده 
می شـوند. هادیانفر دربـاره پوشـاندن پـلاک و نیـز امکان 
تشـخیص پـلاک اصلـی ایـن خودروهـا گفـت: بـا توجه 
بـه اینکـه امـکان تشـخیص پـلاک وجـود دارد، بنابراین 
پلیـس این امـکان را دارد کـه پلاک اصلی ایـن خودروها 
را نیـز بـا اسـتفاده از ارکان وسـیله، تجهیـزات و نـوع آن 
شناسـایی کنـد. از طرفـی دیگـر مأموران پلیـس راهور در 
تمـام سـاعات شـبانه روز چه در طـول روز و چـه در طول 
سـاعات اجـرای طـرح منـع تـردد شـبانه از سـاعت ۲۲ تا 
۳ بامـداد در معابـر شـهری مسـتقر بـوده و بـر ایـن موارد 

نظـارت جـدی دارند.

فاز نخست واکسیناسیون کرونا 
10 روز دیگر تمام می شود

بـه گفتـه سـخنگوی سـتاد ملـی مقابلـه بـا کرونـا 
فـاز نخسـت واکسیناسـیون کرونـا بـرای کادر درمـان و 
بیمـاران خـاص و صعب العـلاج تـا ۱۰ روز آینـده تمـام 
می شـود و از اواسـط اردیبهشـت فـاز دوم واکسیناسـیون 
آغـاز می شـود. بـه گـزارش ایرنـا، علیرضا رئیسـی گفت: 
امیدواریـم ظـرف ۱۰ روز آینـده واکسیناسـیون فـاز اول 
کرونـا بـرای کادر درمـان و گروهـی از بیمـاران از جملـه 
مبتـلا یـا بـه سـرطان، افـراد دارای نقص ایمنـی و برخی 
بیماری هـای زمینـه ای و نیـز سـالمندان سـاکن در خانـه 
سـالمندان را تمـام کنیم و اواسـط اردیبهشـت وارد فاز دو 
شـویم. سـخنگوی سـتاد ملی مقابله با کرونا دربـاره روند 
تأمیـن واکسـن کرونـا گفت: بسـیار امیدواریـم از مجموع 
واکسـن های تولیدی کشـور دو واکسـن در اردیبهشت ماه 
بـه تولیـد برسـد و در اختیار وزارت بهداشـت قـرار بگیرد. 
از مجمـوع واکسـن های وارداتـی تاکنون از روسـیه حدود 
۴۲۰ هـزار دوز واکسـن گرفتیـم. از چیـن نیز حـدود ۶۵۰ 
هـزار دوز از هنـد نیـز گـر چـه قـرار بـود ۵۰۰ هـزار دوز 
واکسـن بگیریـم امـا ۱۲۵ هـزار دوز دریافـت کردیـم از 
کـره جنوبی نیز ۷۰۰ هزار دوز واکسـن آسـترازنکا تحویل 
گرفتیـم و در مجمـوع یـک میلیـون و ۸۹۵ هـزار دوز 
واکسـن کرونـا واکسـن در اختیـار وزارت بهداشـت قـرار 
گرفتـه و بـا توجـه به اینکه اکثـر این واکسـن ها دو دوزی 
 هسـتند تاکنـون حـدود ۵۰۰ هـزار دوز واکسـن تزریـق 

شده است.

نارضایتي پزشکان و مردم، از ناتوانی بیمه ها 

نابرابری ترازوی تعرفه های بیمه 
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فرهنگ و هنر
  چهره ها

زوج پژمان جمشیدی و 
احمد مهرانفر امید تابستان 

سینمای 1400
سینمای ایران از اسفندماه سال ۹۸ بار بحرانی با نام 
کرونا روبرو شده است، بحرانی که نه تنها عرصه هنر 
کشور بلکه سراسر جهان را با مشکلات فراوانی روبرو 

کرده است.
در اوایل شیوع این بیماری شاید کمتر کسی فکرش 
روبرو  بیماری  این  با  یکسال  از  بیش  که  می کرد  را 
باشد، سینما هم خارج از این قاعده نبود، در ابتدا تمامی 
هنرمندان عرصه سینما و همچنین مسئولین این هنر به 
گمان پایان زودهنگام بیماری تنها در انتظار بازگشایی 
سینما ها بودند، اما بحران کرونا سال ۹۹ سینمای کشور 

را به طور کامل تحت الشعاع قرار داد.  
پس از برگزاری جشنواره فیلم فجر و در آستانه اکران 
شدند،  تعطیل  دیگر  بار  سینما ها   ۱۴۰۰ سال  نوروز 
گروه  تغییر  با  و  نبود  طولانی مدت  تعطیلی  این  البته 
شغلی سینما ها به گروه دوم بازگشایی سریعی رخ داد، 
به  به سرعت  کرونا  چهارم  موج  آغاز  با  که  بازگشایی 
تعطیلی دوباره کشیده شد تا سینما علنا بهار ۱۴۰۰ را هم 
ازدست داده باشد. حال اکران سینماها بعد از ماه مبارک 
رمضان می تواند چالشی تازه برای اهالی سینما باشد، 
در این میان گزینه هایی برای اکران در سینماها وجود 
دارد که فیلم سینمایی کمدی »دینامیت« یکی از این 

گزینه هاست. 
فیلم دینامیت به کارگردانی مسعود اطیابی و تهیه کنندگی 
اکران  گزینه های  از  یکی  عنوان  به  عامریان  ابراهیم 
تابستانی سال ۱۴۰۰ معرفی شده است، فیلمی که با 
محوریت کمدی خود می تواند سینمای ورشکسته را از 

وضعیت فعلی خارج کند.
احمد مهران فر و پژمان جمشیدی در این فیلم نقش های 
اصلی را ایفا می کنند، علاوه بر این دو بازیگر نازنین بیاتی، 
زیبا کرمعلی، محسن کیایی و نادر سلیمانی بازیگرانی 
هستند که در فیلم سینمایی دینامیت به ایفای نقش 
پرداخته اند.از جمله عواملی که می تواند فیلم سینمایی 
دینامیت را به عنوان یکی از شانس های اکران معرفی 
کند، ترکیب بازیگران و نوع گریم متفاوت آن ها در اثری 
کمدی است، اثری که شاید بتواند به سرعت سینما را به 
وضعیت قبلی فروش بازگرداند، اما نکته آنجاست که این 
اثر تا چه حد به کیفیت سینما اضافه خواهد کرد.مسعود 
اطیابی که تجربه همکاری با سیدابراهیم عامریان را در 
فیلم  تهیه کنندگی  بازهم  داشت  تگزاس  فیلم  ساخت 
جدیدش را به ابراهیم عامریان سپرد و با این همکاری 

مشترک راهی اکران نوروزی شده است.

شنای پروانه رکورد فروش 
اکران آنلاین را شکست

فیلم سینمایی »شنای پروانه« به کارگردانی محمد کارت 
با فروش بیش از ۴ میلیارد، لقب پرفروش ترین فیلم اکران 

آنلاین را از آن خود کرد.
به گزارش عمومی فیلیمو و نماوا، آخرین ساخته محمد 
کارت، به تهیه کنندگی رسول صدرعاملی پس از گذشت 
تنها ۱۷ روز از اکران آنلاین خود با فروش بالای ۴ میلیارد 
و ۲۹۵ میلیون تومان رکورد فروش در اکران آنلاین را 
شکست. این در حالی است که نسخه قاچاق این فیلم 

یک ماه قبل از اکران آنلاین دست به دست می شد.
پیش ازاین فیلم سینمایی خوب، بد، جلف: ارتش سری، 
رکورد دار فروش آنلاین سینمای ایران بود. به این ترتیب 
شنای پروانه که اکران آنلاین آن از ۱۱ فروردین آغاز شده 

بود در کمتر از ۲۰ روز رکورد اکران آنلاین را شکست.
فیلم های سینمایی خروج، زیر نظر، طلا، زن ها فرشته اند، 
لتیان، بی حسی موضعی، حکایت دریا و بنفشه آفریقایی در 

رده های بعدی فروش قرار دارند.
بازیگرانی چون: جواد عزتی، طناز طباطبایی، امیر آقایی، 
علی شادمان، مهدی حسینی نیا، مه لقا باقری، ایمان صفا، 
نادر شهسواری، بهروز پناهنده، روح الله  ناهید مسلمی، 
مهرابی، محمد مطهری پور، نیلوفر شهفری، با حضور 
و  بهرام  پانته آ  هنرمندی  و  نژاد  داود  علیرضا  افتخاری 
معرفی آبان عسکری در »شنای پروانه« به ایفای نقش 
پرداخته اند. همچنین محمد کارت، حسین دوماری و پدرام 

پور امیری نیز فیلمنامه آن را به نگارش درآورده اند.
شنای پروانه به تهیه کنندگی رسول صدرعاملی سیمرغ 
بلورین بهترین فیلم از نگاه مردم را نیز از سی و هشتمین 

جشنواره فیلم فجر دریافت کرده است.

مجید مجیدی هم در تدارک 
اکران آنلاین فیلمش

با توجه به وضعیت مبهم فعالیت سینماها در چهارمین 
موج شیوع کرونا، به نظر می رسد مجید مجیدی به اکران 

آنلاین فیلم »خورشید« رضایت داده است.
و  سال ۱۳۹۸  محصول  »خورشید«  ایسنا،  گزارش  به 
بهترین فیلم جشنواره فجر به کارگردانی مجید مجیدی 
و تهیه کنندگی مشترک او با امیر بنان است که در هفتاد 
و هفتمین دوره جشنواره ونیز هم در بخش اصلی مسابقه 

حضور داشت و موفق به کسب جایزه شد.
این فیلم که فیلمنامه اش توسط مجیدی و نیما جاویدی 
نوشته شده، قرار است به زودی به صورت آنلاین اکران 

شود.
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سـینمای ایـران از اسـفندماه سـال ۹۸ بـار بحرانـی با نام 
کرونـا روبرو شـده اسـت، بحرانـی که نه تنهـا عرصه هنر 
کشـور بلکه سراسـر جهان را با مشـکلات فراوانـی روبرو 

کرده اسـت.
در اوایـل شـیوع ایـن بیماری شـاید کمتر کسـی فکرش 
را می کـرد کـه بیـش از یکسـال بـا ایـن بیمـاری روبـرو 
باشـد، سـینما هـم خـارج از ایـن قاعـده نبـود، در ابتـدا 
تمامی هنرمندان عرصه سـینما و همچنین مسـئولین این 
هنـر بـه گمان پایـان زودهنـگام بیمـاری تنهـا در انتظار 
بازگشـایی سـینما ها بودنـد، امـا بحـران کرونـا سـال ۹۹ 
سـینمای کشـور را به طـور کامل تحت الشـعاع قـرار داد.  
تعطیلـی سـینما ها در اسـفندماه سـال ۹۸ تا تیرماه سـال 
۹۹ ادامـه یافت، این تعطیلـی در دوران موج و دوم بیماری 
کرونـا رخ داد و باعـث شـد تـا علاوه بر تعطیلی بسـیاری 
از پروژه های سـینمایی در دسـت تولید، رچخـه اکران نیز 

چهـار مـاه کامل تعطیلـی را تجربه کند.  
در ایـن میـان، امـا راهکار هـای سـریعی همچـون اکران 
آنلایـن و سینماماشـین راه افتـاد، امـا بـه دلیـل نبـود 
زیرسـاخت هـر دو روش بـه سـرعت شکسـت خوردنـد، 
سینماماشـین بـه دلیـل عـدم جذابیـت بـرای مخاطبان، 
اکـران آثـار کـم رمـق و همچنین نبـود امکانات مناسـب 
بـرای ایـن مدیـوم و اکـران آنلاین به دلیل قاچاق سـریع 
آثـار در شـبکه های ماهـواره ای و اینترنتـی بـه سـرعت 

خوردند. شکسـت 
پـس از فروکـش کردن مـوج دوم کرونا، سـینما ها طی 
تیرماه سـال ۹۹ بازگشـایی شـدند، البته نبایـد فراموش 
کـرد کـه چهار مـاه تعطیلـی سـینما ها علنا بـدون هیچ 
راهـکار کاربـردی طی شـده بـود و همه امیـدوار بودند 
کـه سـینما بتوانـد طـی تابسـتان ۹۹ روی پـای خـود 
بایسـتد. امـا هیچکـدام از پیـش بینی ها درسـت از کار 
نیامـد، تمامـی آثـار در گیشـه شکسـت سـنگینی  در 
خوردنـد و بعـد از عدم فـروش دو فیلم موفق جشـنواره 
فیلـم فجـر سـایر آثار مطـرح از اکـران انصـراف دادند.  

سـینمای کشـور در تابسـتان ۹۹ بـا همین رونـد نزولی 
بـه کار خـود ادامـه می داد تا کرونا موج سـوم شـد و بار 
دیگـر تعطیلـی پاییـز سـینمای کشـور را در بـر گرفت. 
در ایـن میـان و بـا نزدیـک بـه جشـنواره فیلـم فجـر 
تولیـدات بـار دیگـر آغاز شـدند، سـینما های کشـور در 
بهمـن مـاه ۹۹ همزمـان بـا جشـنواره فیلـم فجـر بـار 

دیگر بازگشـایی شـدند.  
برخـلاف  نهـم  و  دوره سـی  در  فجـر  فیلـم  جشـنواره 
تبلیغـات صـورت گرفتـه با حضـور آثـار کم رمقـی روبرو 
شـد، ایـن جشـنواره بـه اذعـان بسـیاری از اهالـی خبر و 
منتقدیـن یکی از کـم رمق ترین جشـنواره ها بود و تلاش 
مسـئولین فرهنگی برای بازگشـت شـور و شوق به سینما 

ماند.   نـاکام  علنا 
پـس از برگـزاری جشـنواره فیلـم فجر و در آسـتانه اکران 
نـوروز سـال ۱۴۰۰ سـینما ها بـار دیگـر تعطیـل شـدند، 
البتـه ایـن تعطیلـی طولانی مـدت نبـود و با تغییـر گروه 
شـغلی سـینما ها به گروه دوم بازگشـایی سـریعی رخ داد، 
بازگشـایی کـه بـا آغاز مـوج چهـارم کرونا به سـرعت به 
تعطیلـی دوباره کشـیده شـد تا سـینما علنا بهـار ۱۴۰۰ را 

هم از دسـت داده باشـد.  
حـال سـینما های سراسـر کشـور بـه طـور حتـم تـا یکم 
اردیبهشـت ماه ۱۴۰۰ درگیر تعطیلـی خواهند بود، البته با 
آمـار فعلـی بیمـاری کرونا و رشـد صعودی آن بعید اسـت 
کـه تعطیلی سـینما ها بـه این زودی هـا به اتمام برسـد، از 

سـویی بـا آغاز ماه مبـارک رمضـان از ۲۵ فروردین ماه به 
طـور علنـی اگر سـینما ها بازگشـایی هم شـوند بـا توجه 
بـه محدودیـت تـردد و روزه دار بـودن تماشـاگران پیـش 
از ایـن سـاعت تعطیلـی یا غیرتعطیلـی سـینما ها تفاوتی 

نخواهد داشـت.   
به طور خوشـبینانه سـینما های سراسـر کشـور در بهترین 
حالت از تابسـتان سـال ۱۴۰۰ می توانند آغاز به کار کنند، 
ایـن اتفـاق در حالـی رخ می دهد که موج چهـارم کرونا تا 
تابسـتان امسـال به پایـان برسـد، اتفاقی که شـاید کمی 
خـوش بینانـه به نظر برسـد، البتـه در صورت بازگشـایی 
سـینما ها در تابسـتان هم نمی توان انتظـاری از مخاطبان 

بـرای حضور در سـینما ها داد.  

آگهی تحدید حدود اختصاصی
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۳ ذیل ماده ۱۳ قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحدید حدود ملک مرقوم در روز چهارشنبه 
مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۲۹ ساعت۹ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد ،لذا به موجب این آگهی به 
کلیه مالکین و مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در محل حضور یابند اعتراضات 
مجاورین و صاحبان املاک مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی تا ۳۰ 
روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت 
معترض ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مرجع 
ذیصلاح قضایی، گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نماید .اباذر مهیمن رییس اداره 

ثبت اسناد و املاک نایین م الف ۱۱۲۲۹۴۶
آگهی تحدید حدود اختصاصی

مورخه  و۱۳۹۹۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۷۷۰   ۷۷۱ شماره  آرای  موجب  به  اینکه   به  نظر   -۱-۱۲۵
۱۳۹۹/۸/۲۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی شش دانگ یک باب حانه مفروزی پلاک ۴۰۰ فرعی از ۴۰۷۷ اصلی واقع در روستای مزیک 
بخش ۳ حوزه ثبت نایین در مالکیت آقای ماشااله عباسی پور مزیکی فرزند یداله و غیره مستقر 
گردید و پرونده ثبتی پلاک فوق الذکر فاقد سابقه تحدید حدود می باشد لذا به استناد تبصره ۳ ذیل 
ماده ۱۳ قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحدید حدود ملک مرقوم در روز چهارشنبه مورخ 
۱۴۰۰/۰۲/۲۹ ساعت۱۰ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد ،لذا به موجب این آگهی به 
کلیه مالکین و مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در محل حضور یابند اعتراضات 
مجاورین و صاحبان املاک مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی تا ۳۰ 
روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت 
معترض ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مرجع 
ذیصلاح قضایی، گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نماید .اباذر مهیمن رییس اداره 

ثبت اسناد و املاک نایین م الف ۱۱۲۲۹۴۳
آگهی فقدان سند مالکیت

۱۳۰-۱- نظر به اینکه آقای عباس متولی زاده به وکالت از خانم معصومه پوربافرانی فرزند حسین 
با ارایه یک برگ استشهاد محلی که هویت و امضا شهود رسما گواهی شده مدعی فقدان سند 
مالکیت شش دانگ یک قطعه زمین پلاک ثبتی ۱۴۴ فرعی از  ۱۹۵۸۰ اصلی واقع در  بافران 
بخش ۲ حوزه ثبت نایین – که سند مالکیت تک برگ شماره ۷۳۳۹۲۱ سری الف ۹۹ در دفتر 
املاک الکترونیک شماره ۱۳۹۹۲۰۳۰۲۰۳۱۰۰۴۳۸۹ به نام خانم معصومه پوربافرانی فرزند حسین 
ثبت و صادر گردیده و تا کنون نسبت به آن معامله انجام نشده– می باشد و درخواست صدور سند 
مالکیت المثنی نموده طبق ماده ۱۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شود که هر 
کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مزبور با وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ 
انتشار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا با مدارک مثبت تسلیم نماید 
در صورت انقضا مدت مذکور و عدم وصول واخواهی و یا وصول واخواهی بدون ارایه سند مالکیت 
یا سند معامله در صدور المثنی سند مالکیت طبق مقررات اقدام خواهد شد. اباذر مهیمن مدیر واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک نایین م الف ۱۱۲۳۰۲۳
آگهی فقدان سند مالکیت

۱۳۱-۱- نظر به اینکه آقای جواد محمدی فیض آبادی فرزند غلامرضا با ارایه یک برگ استشهاد 
محلی که هویت و امضا شهود رسما گواهی شده مدعی فقدان سند مالکیت شش دانگ تاسیسات 
مرغداری از قبیل سالن و انبار و خانه کارگری و آسیاب و زمین مزروعی و مشجر متصل بهم پلاک 
ثبتی ۷۹ فرعی از ۳۹۶۱ اصلی واقع در روستای فیض آباد  بخش ۳ حوزه ثبت نایین – که در 
صفحه ۱۵۸ دفتر ۷۴ املاک ذیل ثبت ۶۱۶۳ بنامش سابقه ثبت دارد و به موجب سند رهنی شماره  
۳۰۸۱۹- ۷۷/۹/۲ دفتر خانه ۱ نایین و اسناد رهنی شماره های ۳۷۴۱۶- ۸۱/۰۳/۰۷ و ۵۰۳۶۰- 
۸۵/۶/۲۶ دفترخانه ۲ نایین تمامت اصل و مازاد اول و دوم آن در رهن بانک کشاورزی شعبه نایین 
قرار گرفته و نسبت به آن معامله دیگری انجام نیافته است – می باشد و درخواست صدور سند 
مالکیت المثنی نموده طبق ماده ۱۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون -ثبت مراتب آگهی می شود که 
هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مزبور با وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ 
انتشار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا با مدارک مثبت تسلیم نماید 
در صورت انقضا مدت مذکور و عدم وصول واخواهی و یا وصول واخواهی بدون ارایه سند مالکیت 
یا سند معامله در صدور المثنی سند مالکیت طبق مقررات اقدام خواهد شد. اباذر مهیمن مدیر واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک نایین م الف ۱۱۲۳۶۸۴
آگهی فقدان سند مالکیت

۱۳۲-۱- نظر به اینکه آقای جواد محمدی فیض آبادی فرزند غلامرضا با ارایه یک برگ استشهاد 
محلی که هویت و امضا شهود رسما گواهی شده مدعی فقدان سند مالکیت شش دانگ تاسیسات 

مرغداری از قبیل سالن و انبار و خانه کارگری و آسیاب و زمین مزروعی و مشجر متصل بهم پلاک 
ثبتی ۷۸ فرعی از ۳۹۶۱ اصلی واقع در روستای فیض آباد  بخش ۳ حوزه ثبت نایین – که در 
صفحه ۱۵۵ دفتر ۷۴ املاک ذیل ثبت ۶۱۶۲ بنامش سابقه ثبت دارد و به موجب سند رهنی شماره  
۳۰۸۱۹- ۷۷/۹/۲ دفتر خانه ۱ نایین و اسناد رهنی شماره های ۳۷۴۱۶- ۸۱/۰۳/۰۷ و ۵۰۳۶۰- 
۸۵/۶/۲۶ دفترخانه ۲ نایین تمامت اصل و مازاد اول و دوم آن در رهن بانک کشاورزی شعبه نایین 
قرار گرفته و نسبت به آن معامله دیگری انجام نیافته است – می باشد و درخواست صدور سند 
مالکیت المثنی نموده طبق ماده ۱۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون -ثبت مراتب آگهی می شود که 
هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مزبور با وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ 
انتشار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا با مدارک مثبت تسلیم نماید 
در صورت انقضا مدت مذکور و عدم وصول واخواهی و یا وصول واخواهی بدون ارایه سند مالکیت 
یا سند معامله در صدور المثنی سند مالکیت طبق مقررات اقدام خواهد شد. اباذر مهیمن مدیر واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک نایین م الف ۱۱۲۳۶۸۵
رونوشت آگهی حصر وراثت

۱۳۳ -۱  – آقای جلال صادقی فرزند عباس دارای شماره شناسنامه ۵۴۱۹۷۶۴۹۱۱  بشرح 
دادخواست مطروحه به كلاسه پرونده ۵۵/۱۴۰۰ شورا، درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده كه شادروان شهناز امیرخانی فرزند خدامراد به شماره شناسنامه ۵۴۱۹۴۷۱۸۷۶  و در 
تاریخ ۱۳۹۹/۳/۶ در اقامتگاه دائمی خویش فوت نموده  و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است 
به ردبف های جدول ذیل:۱- نام و نام خانوادگی: جلال صادقی نام پدر: عباس شماره شناسنامه 
یا کدملی: ۵۴۱۹۷۶۴۹۱۱ نسبت به متوفی: فرزند   ۲- نام و نام خانوادگی: الهام صادقی سرارودی 
نام پدر: عباس شماره شناسنامه یا کدملی: ۵۴۱۹۹۳۴۹۵۷ نسبت به متوفی: فرزند ۳-  نام و نام 
خانوادگی: زهرا صادقی سرارودی نام پدر: عباس شماره شناسنامه یا کدملی: ۵۴۱۹۸۴۳۱۴۵  نسبت 
به متوفی: فرزند ۴- نام و نام خانوادگی: اصغر صادقی نام پدر: عباس شماره شناسنامه یا کدملی: 
۵۴۱۹۷۰۰۳۳۶ نسبت به متوفی: فرزند ۵- نام و نام خانوادگی: جواد صادقی سرارودی نام پدر: 
عباس شماره شناسنامه یا کدملی: ۵۴۱۹۷۲۹۴۶۶ نسبت به متوفی: فرزند ۶- نام و نام خانوادگی: 
اقدس ایران پور مبارکه نام پدر: خیراله شماره شناسنامه یا کدملی: ۵۴۱۹۰۶۱۲۰۱ نسبت به متوفی: 
مادر ۷- نام و نام خانوادگی: خدا مراد امیرخانی سرارودی نام پدر: باقر شماره شناسنامه یا کدملی: 
۵۴۱۸۸۶۸۰۰۴ نسبت به متوفی: پدر. اینك با انجام تشریفات مقدماتی، درخواست مزبور را یك 
نوبت آگهی می نماید تا هر كسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او می باشد از 
تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یك ماه به این شورا تقدیم دارد، در غیر این صورت گواهی صادر 
خواهد شد. رئیس شورای حل اختلاف شماره یک حقوقی شهرستان مباركه- احمدرضا علیرضائی 

۱۱۲۳۷۹۹ /م الف
آگهی مزایده

آگهی مزایده اتومبیل
۱۲۶-۱- شماره مزایده: ۱۴۰۰۰۴۳۰۲۱۳۰۰۰۰۰۰۲ تاریخ ثبت: ۱۴۰۰/۰۱/۲۵ به موجب پرونده 
اجرائی کلاسه ۹۹۰۰۲۹۲ یک دستگاه کامیون ماک رنگ سرمه ای مدل ۱۹۷۵ میلادی به شماره 
انتظامی ۷۹۹ ع ۵۵ ایران ۴۳ متعلق به آقای مهرداد محمدی دیزیچه که طبق نظر کارشناس رسمی 
دادگستری به مبلغ ۴/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی شده، از ساعت ۹ الی ۱۲ روز چهارشنبه مورخ 
۱۴۰۰/۰۲/۱۵ در اداره ثبت اسناد و املاک مبارکه - واحد اجراء واقع در صفائیه، پارک اداری، پشت 
دادگستری، جنب اداره برق از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ ۴/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود و کلیه هزینه های قانونی به عهده 
برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به 
پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او 
در جلسه مزایده است. برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از 
تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش 
را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد. در این صورت، عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. ضمنا چنانچه 
روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر 
برگزار خواهد شد. ضمنا اتومبیل مزبور در پارکینگ زیباشهر مبارکه مستقر می باشد. رئیس اداره ثبت 

اسناد و املاک مبارکه- مظاهر نصرالهی ۱۱۲۳۵۳۱/ م الف
آگهی اصلاحی

پرونده:  شماره   ۱۴۰۰/۰۱/۲۸ نامه:  تاریخ   ۱۴۰۰۰۴۹۰۲۱۳۰۰۰۰۱۳۵ نامه:  شماره   -۱-۱۳۴
به شماره  مزایده  آگهی  پیرو  پرونده: ۹۷۰۰۶۲۷  بایگانی  ۱۳۹۷۰۴۰۰۲۱۳۰۰۰۰۴۵۵/۱ شماره 
۱۴۰۰۰۴۳۰۲۱۳۰۰۰۰۰۰۱ مورخ ۱۴۰۰/۰۱/۲۳ مبلغ ارزیابی ملک شماره یک )دامداری( مبلغ 
۱۶/۱۲۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال اعلام می گردد. مدیر اجرا واحد اجرای اسناد رسمی مبارکه- مظاهر 

نصرالهی ۱۱۲۴۴۱۱/م الف
آگهی تحدید حدود اختصاصی

۱۰۴-۱- شماره نامه: ۱۴۰۰۸۵۶۰۲۰۲۴۰۰۰۵۱۱ چون تحدید حدود ششدانگ یک باب خانه 
پلاک ۴۴۸۳/۴۷۱۳ واقع در بخش ۵ ثبت اصفهان که طبق پرونده ثبتی به نام آقای فرود محمدی 
قلعه تکی فرزند کمر در جریان ثبت است و به علت عدم حضور متقاضی ثبت به عمل نیامده 

اینک بنا به دستور قسمت اخیر ماده ۱۵ قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک 
مرقوم در روز دو شنبه مورخ ۱۴۰۰/۲/۲۷ ساعت ۹ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد 
لذا به موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهی 
در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم 
صورت مجلس تحدیدی تا ۳۰ روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین 
تکلیف پرونده های معترضی ثبت معترضین ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این 
اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضائی گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره 
تسلیم نمایید . تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰۱/۲۹ اعظم قویدل - رئیس منطقه ثبت اسناد واملاک جنوب 

اصفهان ۱۱۲۱۹۰۸/ م الف

  تازه ها

آگهی تغییرات شرکت مهندسی هورخش تجارت آیریک 
با مسئولیت محدود به شماره ثبت 65۸۷6 و شناسه ملی 

۱۴۰۰۹5۱۳۹۸۳
بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمع عمومـی فـوق العـاده مـورخ ۱۳۹۹/۱۱/۰۱ 
تصمیمـات ذیـل اتخـاذ شـد : مرکـز اصلـی شـرکت در اصفهان به اسـتان 
اصفهـان ، شهرسـتان اصفهـان ، بخـش مرکـزی ، شـهر اصفهـان، محله 
مسـجد مصلـی ، کوچه شـهیدان یادگاری ]۴۱[ ، بن بسـت فصیـح ، پلاک 
۳۷ ، طبقه همکف کد پسـتی ۸۱۶۴۸۸۵۶۹۸ تغییـر یافت و ماده مربوطه در 
اساسـنامه اصـلاح گردید. مـوارد ذیل به موضوع شـرکت اضافه شـد و ماده 
مربوطـه در اساسـنامه اصـلاح شـد : تامیـن نیروی انسـانی و ارائـه خدمات 
عمومـی به سـازمان ها و مؤسسـات دولتـی و خصوصی- خدمـات ایمنی و 
بهداشـت صنعتی - تامین خدمات کشـاورزی و باغبانی و اصلاح بذر و گیاه 
در راسـتای اهـداف شـرکت اداره کل ثبـت اسـناد و املاک اسـتان اصفهان 

اداره ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجـاری اصفهـان )۱۱۲۴۲۲۱(

سینمای ایران همچنان در مسیر سقوط کرونایی

تاسیس شرکت سهامی خاص رادین صنعت فریمان درتاریخ 
۱۴۰۰/۰۱/۰۸ به شماره ثبت 6۷۳6۳ به شناسه ملی 

۱۴۰۰۹۹۱۳۸6۲
ثبـت و امضـا ذیـل دفاترتکمیـل گردیـده کـه خلاصـه آن بـه شـرح زیـر جهت 
اطـلاع عمـوم آگهی میگـردد. موضوع فعالیـت :ارائه خدمات مشـاوره مهندسـی 
صنایـع، مدیریـت تولید ومدیریت بهره وری در سیسـتم های تولیـدی و خدماتی، 
لجسـتیک و زنجیـره تامین، مدیریـت پروژه ، مدیریت ادعـا ، مدیریت فرآیندهای 
کسـب و کار ،امـکان سـنجی طـرح هـای اقتصـادی، تهیه و فـروش نرم افـزار ، 
ارائـه خدمـات به خـارج از کشـور در حوزه مهندسـی صنایـع، صـادرات و واردات 
کالای مرتبـط ، تاسـیس نمایندگـی در خـارج از کشـور درصـورت لـزوم پـس از 
اخـذ مجوزهـای لازم از مراجـع ذیربـط مـدت فعالیـت : از تاریـخ ثبـت بـه مدت 
نامحـدود مرکـز اصلی : اسـتان اصفهـان ، شهرسـتان اصفهان ، بخـش مرکزی 
، شـهر اصفهـان، محلـه برازنـده ، بلـوار ایمـان ، خیابـان آل بویـه ۱۹ ، پـلاک 
۱۹۹ ، سـاختمان اداری نیکان ، طبقه همکف کدپسـتی ۸۱۹۳۸۴۵۷۰۷ سـرمایه 
شـخصیت حقوقـی عبـارت اسـت از مبلـغ ۱۰,۰۰۰,۰۰۰ ریـال نقدی منقسـم به 
۱۰۰ سـهم ۱۰۰۰۰۰ ریالـی تعـداد ۱۰۰ سـهم آن با نام عادی مبلـغ ۱۰۰۰۰۰۰۰ 
ریـال توسـط موسسـین طـی گواهـی بانکـی شـماره ۱۳۱۱/ص۹۹/۹۸۱ مـورخ 
۱۳۹۹/۱۲/۰۶ نـزد بانک پاسـارگاد شـعبه میـدان احمد آباد اصفهان بـا کد ۱۳۱۱ 
پرداخـت گردیـده اسـت اعضا هیئـت مدیـره آقای علـی اعظمی به شـماره ملی 
۱۲۱۹۶۶۲۹۰۹ و بـه سـمت نایـب رئیـس هیئـت مدیـره بـه مدت ۲ سـال آقای 
محمـد اعظمی به شـماره ملـی ۱۲۷۰۸۱۰۱۱۱ و به سـمت رئیـس هیئت مدیره 
بـه مـدت ۲ سـال آقـای مهـران اعظمـی بـه شـماره ملـی ۱۲۷۱۱۰۲۹۱۹ و بـه 
سـمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سـال آقای سـید سـعید حسـینی به 
شـماره ملـی ۱۲۷۲۲۳۸۶۱۱ و بـه سـمت مدیرعامـل به مـدت ۲ سـال دارندگان 
حـق امضـا : کلیـه اوراق و اسـناد بهادار و تعهد آور شـرکت از قبیل چک ، سـفته 
، بـروات ، قراردادهـا عقـود اسـلامی و همچنیـن کلیه نامـه های عـادی و اداری 
باامضـاء سـید سـعید حسـینی و محمـد اعظمـی همـراه بـا مهـر شـرکت معتبر 
مـی باشـد اختیـارات مدیـر عامل : طبق اساسـنامه بازرسـان آقای محمـد نادیان 
ورنوسـفادرانی به شـماره ملی ۱۱۳۰۴۱۵۹۸۸ به سـمت بازرس اصلی به مدت ۱ 
سـال آقـای حامد مهوری به شـماره ملـی ۱۲۷۳۰۵۶۵۱۵ به سـمت بازرس علی 
البـدل بـه مدت ۱ سـال روزنامه کثیر الانتشـار اصفهـان امروز جهـت درج آگهی 
هـای شـرکت تعییـن گردید. ثبـت موضوع فعالیت مذکـور به منزله اخـذ و صدور 
پروانـه فعالیـت نمـی باشـد. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان اصفهـان اداره 

ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجـاری اصفهـان )۱۱۲۴۲۲۰(

تاسیس شرکت سهامی خاص رفیع ماشین سپاهان درتاریخ 
۱۴۰۰/۰۱/۲5 به شماره ثبت ۲۴56 به شناسه ملی 

۱۴۰۰۹۹۴6۹66
ثبـت و امضـا ذیـل دفاترتکمیـل گردیده کـه خلاصه آن به شـرح زیر جهـت اطلاع 
عمـوم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :۱- تولید قطعـات و مجموعه های خودروهای 
سـبک و سـنگین از قبیل موتور و گیربکس و قوای محرکه و انتقال قدرت و سیسـتم 
تعلیق و شاسی و بدنه و سایر تولیدات ۲- خدمات آزمایشگاهی و کالیبراسیون و ارائه 
خدمـات فنـی و مهندسـی و صنعتی۳- انجـام فعالیت های مجاز صنعتـی و بازرگانی 
و عمرانـی و فنی مهندسـی و تولیـدی۴- امورپیمانکاری و خدماتـی از جمله طراحی 
و نظـارت و مشـاوره و مطالعات و تحقیقـات و پژوهش و آموزش و ارائه سـمینارهای 
تخصصـی و علمی در صنعت خودرو سـازی ۵ـ خریـد و فروش و صـادرات و واردات 
کلیـه کالاهـای مجاز بازرگانی و ترخیص کالا۶ـ شـرکت در مناقصـات و مزایده های 
دولتـی و غیردولتـی ۷ـ مشـارکت با بانکها و اشـخاص حقیقی و حقوقـی در داخل و 
خـارج کشـور ۸- اخـذ وام از کلیـه بانکهـای دولتـی و غیردولتی و موسسـات مالی و 
اعتبـاری داخـل و خـارج کشـور ۹ـ اخذ و اعطـای نمایندگی از شـرکت های دولتی و 
غیـر دولتـی داخـل و خـارج کشـور. درصـورت لزوم پـس از اخـذ مجوزهـای لازم از 
مراجـع ذیربـط مـدت فعالیـت : از تاریخ ثبت به مـدت نامحدود مرکز اصلی : اسـتان 
اصفهـان ، شهرسـتان خمینـی شـهر ، بخـش مرکزی ، شـهر خمینی شـهر، محله 
دسـتگرد قـداده ، کوچـه کمـپ ، کوچـه هنـر ، پـلاک ۰ ، طبقـه همکف کدپسـتی 
۸۴۳۶۱۷۸۶۶۱ سـرمایه شـخصیت حقوقـی عبارت اسـت از مبلـغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ریال 
نقـدی منقسـم به ۱۰۰۰ سـهم ۱۰۰۰ ریالی تعداد ۱۰۰۰ سـهم آن بـا نام عادی مبلغ 
۱۰۰۰۰۰۰ ریال توسـط موسسـین طی گواهی بانکی شـماره ۵ مورخ ۱۴۰۰/۰۱/۱۷ 
نـزد بانک ملی ایران شـعبه زینبیه اصفهـان با کد ۳۰۴۳ پرداخت گردیده اسـت اعضا 
هیئـت مدیـره آقای سـعید رفیع منزلت به شـماره ملـی ۱۲۷۲۵۵۶۹۸۰ و به سـمت 
نایـب رئیـس هیئـت مدیـره بـه مدت ۲ سـال خانـم فاطمه رفیـع منزلت به شـماره 
ملـی ۱۲۷۳۷۹۷۳۲۹ و بـه سـمت عضـو اصلـی هیئت مدیـره به مدت ۲ سـال خانم 
اعظـم السـادات رضـوی فرد به شـماره ملـی ۱۲۸۵۹۰۳۶۸۴ و به سـمت مدیرعامل 
بـه مـدت ۲ سـال و به سـمت رئیـس هیئت مدیـره به مدت ۲ سـال دارنـدگان حق 
امضـا : کلیـه اوراق و اسـناد بهـادار و تعهـد آور شـرکت از قبیل چک، سـفته، بروات، 
قراردادهـای عقود اسـلامی و همچنین کلیـه نامه های عـادی و اداری با امضاء مدیر 
عامل همراه با مهر شـرکت معتبر می باشـد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسـنامه 
بازرسـان آقای رضا محققیان به شـماره ملی ۱۲۹۲۰۴۳۲۰۲ به سـمت بازرس اصلی 
بـه مـدت ۱ سـال آقای حمیدرضا زمانی نیسـیانی به شـماره ملـی ۱۲۹۳۲۵۶۰۳۱ به 
سـمت بـازرس علـی البـدل به مـدت ۱ سـال روزنامه کثیر الانتشـار اصفهـان امروز 
جهـت درج آگهی های شـرکت تعییـن گردید. ثبت موضوع فعالیـت مذکور به منزله 
اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشـد. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان اصفهان 

مرجـع ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجاری خمینی شـهر )۱۱۲۴۲۱۴(

 ۷ کسب  با  پیکسار  کمپانی  محصول  »روح«  انیمیشن 
موفق ترین  از  یکی  به عنوان  آنی ۲۰۲۱  در جوایز  جایزه 

انیمیشن های سال انتخاب شد.
به گزارش ورایتی، شب پیش با معرفی برندگان جوایز آنی 

بهترین انیمیشن های سال پیش انتخاب و معرفی شدند.
انیمیشن »روح« علاوه بر کسب عنوان بهترین انیمیشن 

بلند، جایزه بهترین موسیقی، فیلمنامه، انیمیشن شخصیت، 
اف ایکس، استوری بورد و تدوین را هم از آن خود کرد.

از  که  آنی  جوایز  که  بود  باری  هشتمین  و  چهل  این 
سوی انجمن فیلم های بین المللی انیمیشن اهدا می شود، 

بهترین های سال پیش را انتخاب کرد.
که  شد  جایزه   ۵ کسب  به  موفق  هم  »گرگ ران ها« 

بهترین فیلم بلند مستقل از جمله آن ها بود. جایزه بهترین 
کارگردانی انیمیشن بلند، طراحی تولید، طراحی شخصیت و 

بهترین صداپیشگی هم به این فیلم رسید.
از  »هیلدا«  سریال  برتر  برنده  هم  تلویزیونی  بخش  در 

نتفلیکس بود که ۳ جایزه را از آن خود کرد.
جایزه بهترین سریال برای کودکان پیش دبستانی نیز به 
»ماجراهای پدینگتون« اهدا شد و سریال »مندالورین« 
انیمیشن شخصیت محور لایو  نیز بهترین  دیزنی پلاس 

اکشن شد.

بهترین انیمیشن های سال معرفی شدند
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اقتصاد

بازار خرید کالاهای اساسی طی دو سال گذشته شرایط 
نابسامانی را پشت سر گذاشته و مردم روزانه و هفتگی با خرید 
مایحتاج مورد نیاز خود نه تنها طعم گرانی را بیشتر از گذشته 
احساس می کنند، بلکه سفره های آن ها روز به روز کوچک تر 
می شود. اگرچه مدیران اصفهانی، همواره در آمارهای خود ادعا 
می کنند که از لحاظ تولید تخم مرغ، شیر، مرغ، انواع گوشت و 
... در رتبه های اول تا سوم کشور قرار داشته و خودکفا هستند، 
اما امسال صف های طولانی خرید اثبات کننده این ادعا نبوده 
و از نیمه دوم سال ۹۹ تاکنون این صف ها حکایت از وضعیت 
نابسامان تنظیم بازار کشور و استان دارد. همواره یکی از انتقادات 
کارشناسان به شرایط موجود، تنظیم بازار دستوری برای کنترل 
بازار است که شاید در مقطعی راهگشا بود، اما در نهایت همین 

ستاد، مهر گرانی را بر کالاهای اساسی زد.
به گزارش ایسنا، در همین زمینه، معاون هماهنگی امور 
متأسفانه طی سال های  گفت:  اصفهان  استانداری  اقتصادی 
گذشته با موضوعات مختلف به صورت علمی برخورد نکردیم 
و در این سال ها بیشتر سعی کردیم بازار را با آزمون وخطا پیش 
متأسفانه  نمی دهد.  جواب  نهایت  در  روش ها  این  که  ببریم 
سیستم اقتصادی کشور درگیر مشکلات مزمن است و از همه 
مهم تر در کشور نظام یارانه ای غلطی را اجرا کرده ایم و امروز نیز 
جرات و جسارت تغییر آن را نداریم. زمانی که نظام یارانه ای در 
کشور حاکم باشد، توزیع نهاده ها نیز به سختی انجام می شود که 
این فضا منشأ رانت، فساد، رابطه و ... خواهد شد و هزینه اداره 
کشور و توزیع اقلام و کالاهای اساسی را بالا می برد و اگر نظام 
یارانه ای توزیع کالاها همچنان ادامه یابد، پیش بینی می کنم که 
دچار ورشکستگی اقتصادی خواهیم شد. حسن قاضی عسگر 
ادامه داد: حدود ۲۸ ماه است که در استانداری اصفهان هستم، از 
زمان حضورم در این پست، متوجه شدم که کارگروه تنظیم بازار 
اصفهان با روش های علمی اداره نمی شود و نظام تنظیم بازار 
کشور و استان به صورت سنتی و معیوب پیش می رود، بنابراین 
استانداری به عنوان نهادی حاکمیتی باید سازوکار امور را اصلاح 
با بخش خصوصی و بدون  تعامل  می کرد که در نهایت در 
یک ریال هزینه از جیب دولت و پس از رایزنی های مختلف، 
با انتخاب یک شرکت دانش بنیان برای اجرای علمی تنظیم 
بازار، شبکه رهتاب را در استان راه اندازی کردیم. با راه اندازی 
رهتاب در حوزه تنظیم بازار کار به خوبی پیش رفته و اقلامی 
همچون شکر، برنج، روغن، آرد خانگی، مرغ، گوشت، تخم مرغ 
و ... توزیع می شود و احساس نمی کنیم امروز در حوزه کالاهای 
اساسی در استان کمبودی داشته باشیم. وی افزود: اما مرغ یکی 
از اقلام کالاهای اساسی با گردش مالی بالایی معادل ۷ میلیارد 

تومان است و به دلیل سود بالایی که در چرخه تولید تا توزیع 
آن وجود دارد، مقاومت های بسیاری برای تنظیم بازار آن از 
طریق رهتاب وجود داشت. اکنون بیش از ۴۹۰ روز از راه اندازی 
رهتاب در اصفهان می گذرد و با راه اندازی این سامانه در حوزه 
توزیع بسیاری از کالاهای اساسی موفق عمل کردیم و در حوزه 
توزیع مرغ نیز تنظیم بازار آن تا حدود ۷۰ درصد پیش رفته و 
امروز توزیع این محصول از مرغداری تا کشتارگاه و در نهایت 
فروش قابل رصد است. البته برخی ایرادات در این سامانه وجود 
دارد که به تدریج قابل حل است. در حال حاضر حدود ۶۰۰ مکان 
در شهرستان اصفهان اقلام مختلف کالاهای اساسی خود را از 
طریق رهتاب دریافت می کنند و حدود ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار 
نفر در استان اصفهان عضو شبکه رهتاب هستند و امیدوارم 
با این سیستم، زنجیره تولید تا مصرف را شناسایی کنیم، در 
این زنجیره برخی واسطه ها وجود دارند که موجب گرانی بازار 
می شدند که از طریق رهتاب، دست این واسطه ها کوتاه شده 
است. البته تفاوت قیمت مرغ در افغانستان و عراق که در آنجا 
حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار تومان است، موجب قاچاق مرغ شده است. 
قاچاق  اینکه جلوی  بر  رهتاب علاوه  که  معتقدم  بااین وجود 
کالاهای اساسی را می گیرد، در نهایت سبب توزیع عادلانه این 

کالاها در بین مردم خواهد شد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان نیز اظهار کرد: باید توجه داشت که ما از سال گذشته 

تاکنون در جنگ اقتصادی قرار داریم، بنابراین نحوه نظارت، 
اداره کشور و مطالبات مردم نیز باید متناسب با این فضا باشد. 
نمی شود که در جنگ اقتصادی باشیم، اما همانند سال های 
عادی به مصرف کننده القا کنیم که از تولیدکننده و مدیران 
مطالبه کنند. وقتی جنگ اقتصادی است ممکن است یک روز 
ارز نباشد، یک روز دارو و یک روز مرغ؛ بنابراین می طلبد که 
رسانه ها در این شرایط به دولت کمک کنند تا برای مردم فضای 
جنگ اقتصادی را توصیف کنیم و نیازمند همراهی و همکاری 
ایران دوست  این شرایط هستیم. حسین  از  عبور  برای  آن ها 
گفت: اگر سال گذشته در مقطعی ارز تأمین نشد، به این معنا 
نبود که دولت نمی خواست ارز به تولیدکننده بدهد و شاید به این 
معنا بود که دولت در مقطعی ارز در اختیار نداشت. با مروری به 
فعالیت های جهاد کشاورزی در سال ۹۹، شجاعانه عمل کردیم 
و توانستیم با تمام مشکلات، از این سال به سلامت عبور کنیم، 
اما وقتی ارز نباشد، نهاده ها به موقع وارد کشور نمی شود، وقتی 
تحریم هستیم به این معناست که اجداد جوجه های گوشتی را 
به ما نمی دهند. سال گذشته به دلیل این مشکلات، ناچار شدیم 
در حوزه مرغ به اجداد آرین خود بازگردیم، گونه ای که سال ها 
اما با هدف گذاری که انجام دادیم،  پیش فراموش شده بود، 
قرار است تمام جوجه ها را در داخل تأمین کنیم تا جوابگوی 
تولیدکننده باشد؛ بنابراین نباید خدمات و زحمات دولت را طی 
سال گذشته در تأمین کالاهای اساسی نادیده بگیریم، چراکه 

در شرایط جنگ اقتصادی هستیم. اگر بخواهیم چشم خود را بر 
روی نبود ارز، نبود نهاده ها برای تولید و ... ببندیم و تنها بر روی 
سفره مردم متمرکز شویم، نشان می دهد مشکلات در تأمین 
کالاهای اساسی بسیار زیاد است، اما اگر ببینم که دولتمردان و 
سیاست گذاران در چه شرایطی سال ۹۹ را پشت سر گذاشتند، 
باید به آن ها دست مریزاد بگوییم که سال گذشته را با چنگ و 

دندان حفظ کردیم.
ایران دوست ادامه داد: باید توجه داشت که دولت در شرایط 
جنگ اقتصادی اصل تولید را حفظ کرده است. متأسفانه زمانی 
دولت ارز نداشت و نتوانست ثبت سفارش کند، زمانی نهاده های 
دامی در گمرک بود و پولی برای ترخیص آن وجود نداشت. در 
این فضا گاو در گاوداری ها گرسنه و مرغداری ها جوجه ریزی 
کرده بودند. وی افزود: زمانی که واردکننده ارز را با قیمتی که 
دولت انتظار داشت وارد بازار نکرد، در این شرایط دولت ناچار 

شد برای حفظ تولید، تولید را گران تمام کند.
ایران دوست گفت: باید بحث حفظ تولید و بازار دلالی را دو 
مقوله جدا از هم در نظر بگیریم؛ دولت برای مدیریت این شرایط 
سال گذشته »سامانه بازارگاه« را فعال کرد )این سامانه، مدیریت 
نهاده  انجام می دهد( و همان  را  تأمین  نه مدیریت  و  توزیع 
محدود دولتی را در این سیستم توزیع کرد، البته مقاومت هایی 
در این خصوص وجود داشت، اما در نهایت از ابتدای مهرماه 
۹۹ تا حدودی آهنگ تأمین نهاده ها و در نهایت آهنگ تولید 
نرمال شد، اما اینکه چرا در شب عید شاهد صف های طولانی 
خرید مرغ شدیم، مربوط به تأثیر اتفاقات گذشته در حوزه تولید 
این محصول است. سال گذشته تولیدکننده مرغ در بازه زمانی 
نتوانست خود را حفظ کند، موفق به مازاد تولید نشد در این 
شرایط دولت گوشت مازادی برای خرید و ذخیره برای شب 
عید نداشت، اما باوجوداین مشکلات، ما در استان اصفهان تولید 
را تا حدودی خوب حفظ کردیم و به دلیل وجود محدودیت در 
تأمین نهاده ها، تولیدکنندگان ملزم به تولید مرغ در سقف پروانه 
خود شدند، درحالی که طی سال های گذشته آن ها مازاد بر پروانه 
خود، جوجه ریزی و تولید داشتند، اما آمارها حاکی از جوجه 
ریزی تا سقف مجاز، توزیع نهاده ها، کشتار مرغ به میزان بالا 
و ... است. بااین وجود زمانی که جو ناآرام روانی در جامعه شکل 
بگیرد، شاهد تقاضای کاذب می شویم و با توجه به چند نرخی 
شدن مرغ، بسیاری افراد با وجودی که نیاز به مرغ نداشتند، 
با خرید مازاد بر نیازشان، این محصول را در یخچال هایشان 
ذخیره کردند، اما به طورقطع نیاز کاذب بازار را نمی توان با تولید 
جبران کرد، در این شرایط یا باید مدیریت توزیع داشته باشیم و 

یا از هر بازاری نیاز خود را با هر قیمتی تأمین کنیم.

بومی سازی صفحات مسی قالب ریخته گری از خروج سالیانه 
۳/۵ میلیون یورو ارز از کشور جلوگیری کرد. به گزارش اصفهان 
امروز، رضا یزدخواستی، معاون خرید شرکت فولاد مبارکه از 
شکست انحصار ساخت صفحات مسی قالب های ریخته گری 
مداوم شرکت فولاد مبارکه خبر داد. وی افزود: با توجه به نگاه 
مدیریت عالی شرکت در خصوص بومی سازی اقلام استراتژیک، 
فعالیت های بومی سازی این صفحات به عنوان مهم ترین قطعه 
در فرایند انجماد و تبدیل مذاب به تختال فولادی در خطوط 
ایجاد  بر  علاوه  و  شد  انجام  موفقیت  با  مداوم  ریخته گری 
تکنولوژی ساخت در داخل و پشتیبانی مؤثر از خطوط تولید، 
از خروج سالیانه ۳,۵ میلیون یورو ارز از کشور بابت خرید این 
صفحات برای واحدهای ریخته گری فولاد مبارکه و مجتمع 
فولاد سبا جلوگیری گردید. معاون خرید شرکت فولاد مبارکه 
تصریح کرد: با توجه به نقش صفحات مسی قالب ریخته گری در 
میزان تولید و کیفیت تختال )به ویژه عیوب سطحی آن(، همیشه 
نگاه ویژه ای به این قطعه شده و تاکنون از منابع معتبر اروپایی 
ازجمله KME آلمان تأمین می شده است. یزدخواستی در ادامه 
با اشاره به فرایند بومی سازی صفحات مسی قالب ریخته گری، 
تصریح کرد: این فرایند برای اولین بار با مشارکت سازمان جهاد 

دانشگاهی تهران و با سفارش
 ۳ سِت از این قالب ها آغاز گردید و در ادامه، با توجه به 
مصرف زیاد این صفحات در خطوط ریخته گری و حساسیت 
پروژه، به منظور اطمینان از انجام این فرایند، بومی سازی این 
قطعات با ۳ شرکت دانش بنیان دیگر نیز شروع شد. معاون خرید 
ضمن قدردانی از تمامی واحدهای درگیر در این پروژه ملی، 
اظهار امیدواری کرد: با تداوم این حمایت ها، به زودی شاهد قطع 
نیاز کشور به تأمین این قطعه و سایر قطعات استراتژیک صنعت 

فولادسازی از خارج کشور باشیم.

ناحیه فولادسازی و ریخته گری  غلامرضا سلیمی، مدیر 
مداوم نیز در ادامه در خصوص مراحل بومی سازی این صفحات 
یادآور شد: در سال ۱۳۹۵ با تکمیل مطالعات قبلی و اجرای 
کنترل های آزمایشگاهی سخت گیرانه و علمی، فرایند ساخت 
یک عدد صفحه مسی کوچک توسط کارشناسان فولاد مبارکه 
طراحی و تدوین شد. این فرایند توسط یکی از شرکت های 
مسی  عدد صفحه  یک  و  گردید  اجرایی  داخلی  دانش بنیان 
عرضی تولید و بر روی ماشین ریخته گری شماره ۱ نصب و 
بهره برداری شد. وی اضافه کرد: قطعه موردنظر توانست تمام 
مدت زمان تولید را بدون هیچ گونه مشکلی طی کند و تا پایان 
تولید استفاده شود. دلتای آب نیز در ۲۰ روزی که قالب بر روی 
ماشین بود هیچ مشکلی ایجاد نکرد؛ بنابراین فاز اول پروژه با 
موفقیت به اجرا درآمد و انحصار تولید صفحات مسی قالب های 
مدیر  شد.  شکسته  مبارکه  فولاد  توسط  مداوم  ریخته گری 
ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم خاطرنشان کرد: پس از 
خروج صفحه از خط تولید، بلافاصله بررسی صفحه آغاز شد و 
مجددا تمام خواص مکانیکی و فیزیکی آن کنترل و با حالت 
قبل از بهره برداری مقایسه گردید. عیوب ظاهریِ روی صفحه 
نیز شناسایی و بررسی شد و از آن زمان تا امروز، بومی سازی 
صفحات مسی قالب های ریخته گری مداوم با تکیه بر دانش 

داخلی و به روش PDCA در حال رشد و تکامل است.
روح الله بیران وند، رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم فولاد 
مبارکه نیز در خصوص اهمیت این تجهیز اضافه کرد: قالب 
ماشین  تجهیز  اساسی ترین  و  مهم ترین  مداوم  ریخته گری 
ریخته گری جهت شروع انجماد فلز مذاب است. این تجهیز از ۲ 
عدد صفحه مسی بزرگ )wiDE FACE( و ۲ عدد صفحه مسی 
کوچک )nArrOw SiDE( تشکیل می شود که در کنار همدیگر 
قرار گرفته و یک محفظه مکعب مستطیل می سازند. ذوب از 

طریق سطح رویی این مکعب وارد قالب شده و پس ازآنجماد، 
از ضلع زیرین آن خارج و شکل ظاهری تختال )بر اساس 
ابعاد و اندازه موردنظر مشتری( ظاهر می شود. وی افزود: در 
هنگام ریخته گری و زمانی که مذاب وارد قالب می شود، آب 
دمین با دمای مناسب در پشت این صفحات مسی حرکت 
کرده و این امر علاوه بر خنک کردن صفحات مسی، موجب 
می شود،  تختال  شکل گیری  و  قالب  داخل  مذاب  انجماد 
چراکه دمای مذاب فولاد موجود در قالب حدود ۱۵۴۵ درجه 
سانتی گراد بوده، درحالی که دمای ذوب فلز مس حدود ۱۰۸۳ 
درجه سانتی گراد است؛ بنابراین نیاز به یک عامل خنک کننده در 
قالب ضروری است. بیران وند یادآور شد: برای حرکت راحت تر 
مذاب و تختال در درون قالب و جلوگیری از تماس مذاب 
فولاد با صفحات مسی )که منجر به چسبیدن مذاب فولاد به 
سطح صفحه مسی می شود(، در حین ریخته گری از پودرهای 
روانکار استفاده می شود. این پودرها به حالت مذاب از حدفاصل 
مذاب و صفحه مسی حرکت کرده و علاوه بر روان کاری 
حرکت مذاب و تختال، مانع تماس مذاب با مس می شوند. 
رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم فولاد مبارکه تصریح کرد: 
صفحات مسی تشکیل دهنده قالب باید در محیطی با دمای بالا 
و فشار و سایش شدید، به مدت طولانی خواص مکانیکی خود 
را حفظ کنند و کماکان تا پایان تولید، عملکرد بی نقصی داشته 
باشند. به این منظور باید در ساخت این قطعات از تکنولوژی 
خاصی استفاده کرد، چراکه اگر از مس معمولی استفاده شود، 
پس از چند ساعت ریخته گری و قرار گرفتن مس در دمای 
بالا، این فلز دچار تبلور مجدد و بازیابی و در نهایت رشد دانه 
خواهد شد؛ بنابراین بلافاصله خواص مکانیکی خود را از دست 
می دهد و به شدت تضعیف می شود. حتی ممکن است صفحه 
مسی دچار شکست و انفجار شود و حوادث سنگین انسانی 

و تجهیزاتی به وجود آید. جهت جلوگیری از این مشکلات 
لازم است فلز مس موردنیاز با ترکیب شیمیایی خاص و طی 
فرایندهای بسیار حساس متالوژیکی و مکانیکی تولید شود تا 
بتواند در تمام مدت زمان استفاده، خواص مکانیکی استوار و 

پایداری داشته باشد.
سید مجتبی غیوری رئیس دفتر فنی تعمیرات ریخته گری 
نیز در راستای بومی سازی صفحات مسی عنوان کرد: صفحات 
استراتژیک  قطعات  مهم ترین  از  یکی  ریخته گری  مسی 
ماشین های ریخته گری است که عدم تأمین آن منجر به توقف 
این ماشین ها می گردد. بدین منظور با توجه به تشدید تحریم ها 
از سال ۹۰، گام اول برای شناسایی متریال، خواص متالوژیکی 
و انجام تست های آزمایشگاهی برداشته شد. با توجه به عدم 
دسترسی به اطلاعات پایه در جهت شکل دهی متریال و ایجاد 
سختی لازم و خواص هدایت الکتریکی و حرارتی مناسب، این 
اقدامات تا اواخر سال ۹۵ به طول انجامید. وی یادآور شد: در 
ادامه، از سال ۱۳۹۸ و با حمایت و هدایت کارشناسان فولاد 
مبارکه، دو شرکت دانش بنیان دیگر نیز اقدام به ساخت صفحات 
مسی بزرگ و کوچک کردند و توسعه این قطعات استراتژیک 
اجرایی شد که خوشبختانه نتایج بسیار درخشانی نیز حاصل 
از  افزود: پس  تعمیرات ریخته گری  فنی  رئیس دفتر  گردید. 
مراحل بومی سازی با توجه به امکان ایجاد خسارت های سنگین 
در هنگام تست اولیه نمونه داخلی، با حمایت های مدیران مربوطه 
تأییدات لازم اخذ و تست با موفقیت انجام شد. پس از حصول 
اطمینان از بهبود کیفیت توسط کارشناسان مربوطه، متشکل از 
تیم های تعمیراتی، تولیدی و پشتیبانی، اطلاعات دوباره بازنگری 
و ساخت صفحه با تکیه بر دانش داخلی توسط شرکت های 
دانش بنیان نهایی گردید و در کنار صفحات آلمانی روی قالب ها 

نصب و استفاده شد. 

مسئولان استان از مدیریت مناسب بازار می گویند

افتتاح شش آزادراه در سال مردم همچنان درگیر با انواع مشكلات اقتصادی
1400

محور  شش  افتتاح  از  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
آزادراهی اولویت دار در سال ۱۴۰۰ خبر داد که همه آن ها در 
حال حاضر بیش از ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند. خیرالله 
خادمی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: فاز دوم آزادراه تهران 
- شمال )باند غربی(، آزادراه خرم آباد - اراک، آزادراه شیراز - 
اصفهان، آزادراه منجیل - رودبار، آزادراه مرند - تبریز و آزادراه 
حرم تا حرم )گرمسار - سمنان( جزو آزادراه های اولویت دار 
و مهم در سال ۱۴۰۰ هستند که همه آن ها بیش از ۷۰ 
پیشرفت فیزیکی داشته اند و امیدواریم امسال به بهره برداری 
برسند. وی اضافه کرد: به عنوان مثال آزادراه خرم آباد - اراک 
به طول ۶۷ کیلومتر با بیش از ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
یکی از آزادراه های اولویت دار امسال است که امیدواریم با 
توجه به پیشرفت فیزیکی بالای آن تا پایان بهار امسال به 
بهره برداری برسد و اولین آزادراه افتتاح شده در سال ۱۴۰۰ 
نام بگیرد. معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: همچنین 
آزادراه شیراز - اصفهان به عنوان بلندترین آزادراه کشور به 
طول ۲۲۵ کیلومتر، پیشرفت فیزیکی ۸۷ درصدی دارد و 
امیدواریم پس از آزادراه خرم آباد - اراک این محور نیز به 
بهره برداری برسد چرا که از اهمیت بسیار بالایی برخوردار 
است. یکی دیگر از آزادراه های مهم و اولویت دار امسال محور 
منجیل - رودبار است که همواره گلوگاه ترافیکی در مسیر 
تهران - رشت به شمار می رود. خادمی اظهار کرد: آزادراه 
منجیل - رودبار گرچه هشت کیلومتر طول دارد اما همه 
این مسیر تونل و پل است که می توان از آن به عنوان یکی 
از پیچیده ترین محورهای آزادراهی نام برد و اگر این آزادراه 
افتتاح شود تا حدود بسیاری ترافیک را در آن منطقه برطرف 
خواهد کرد. وی ادامه داد: آزادراه مرند - تبریز به طول ۳۷ 
کیلومتر و آزادراه حرم تا حرم )گرمسار - سمنان( به طول 
۵۰ کیلومتر از دیگر آزادراه های اولویت دار سال ۱۴۰۰ هستند 
که از پیشرفت فیزیکی بالایی برخوردار بوده و امیدواریم با 
توجه به سرمایه گذاری صورت گرفته بخش خصوصی در 

سال جاری افتتاح شوند.

سیگار گران می شود
رئیس انجمن تولیدکنندگان محصولات دخانی با بیان 
اینکه افزایش فعلی قیمت سیگار در بازار به دلیل افزایش 
تقاضای توزیع کنندگان عمده ناشی از انتظارات تورمی است، 
گفت که به جز یک شرکت، تولیدکنندگان قیمت های جدید 
خود را اعمال نکرده اند و میزان دقیق افزایش قیمت هنوز 
مشخص نیست. گزارش های میدانی حاکی از افزایش قیمت 
سیگار در بازار است که محمدرضا تاجدار در این رابطه در 
گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه شرکت های تولید سیگار، 
به جز یک شرکت، هنوز افزایش قیمتی اعمال نکرده اند، 
اظهار کرد: افزایش قیمت سیگار در بازار به دلیل افزایش 
تقاضای توزیع کنندگان عمده است. با توجه به افزایش ۵۰۰ 
هزارتومانی هر کارتن سیگار به دلیل اعمال مالیات نخی، 
قیمت هر بسته سیگار تقریبا ۱۰۰۰ تومان گران می شود. 
همچنین حقوق و دستمزد در سال جاری بین ۳۰ تا ۴۰ 
درصد و به طورکلی هزینه حامل های انرژی و حمل ونقل هم 
افزایش خواهد داشت. به گفته وی این انتظار برای افزایش 
قیمت منجر به افزایش تقاضای توزیع کنندگان عمده شده تا 
بعد از اعمال قیمت جدید سیگار سود بیشتری ببرند. در نتیجه 
در پی افزایش تقاضا، قیمت سیگار در بازار تا حدودی افزایش 
یافته است. تاجدار همچنین با اشاره به مصوبه مجلس برای 
تغییر نرخ ارز حقوق ورودی از ۴۲۰۰ تومان به ارز نیمایی، 
تصریح کرد: این مصوبه نیز بر انتظارات تورمی در بازارهای 
مختلف از جمله سیگار تأثیر داشته است. به طورکلی اجرای 
این مصوبه بر تولیدکنندگان فشار می آورد. وی همچنین 
با بیان اینکه هر شرکت تولیدکننده سیگار بر اساس سهم 
از بازار، تأثیر مالیات، میزان تولید و هزینه های سربار قیمت 
خود را برای سال جاری مشخص می کند، گفت: افزایش 
مالیات نخی سیگار فشار بیشتری بر تولیدکنندگان داخلی وارد 
می آورد چراکه مالیات سیگارهای داخلی ۲۵ درصد و مالیات 
تولید با برند بین المللی ۱۵ درصد افزایش یافته است. از طرف 
دیگر به گفته رئیس انجمن تولیدکنندگان محصولات دخانی 
در حال حاضر بیش از ۵۰۰ نوع محصول دخانی از ۹۰ برند 
قاچاق در بازار وجود دارد که بیش از ۴۵۰ محصول از آن ها 
در محدوده قیمتی برندهای ایرانی قرار دارد. به عبارت دیگر 
قاچاق از اساس کالاهای تولید داخل را هدف قرار داده است.

اختصاص 32 هزار میلیارد 
ریال از منابع هدفمندی به 

طرح های عمرانی
مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه از اختصاص بیش 
از ۳۲ هزار میلیارد ریال از منابع نقدی سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها به اجرای طرح های عمرانی و زیرساختی خبر داد. به 
گزارش ایرنا از سازمان هدفمندسازی یارانه ها، احمد حجتی 
با اشاره به شعار سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« 
گفت: سازمان هدفمندسازی یارانه ها، منابع مورد نیاز ۳۲ 
طرح و پروژه مهم در سراسر کشور را با اعتباری بیش از 
۳۲ هزار میلیارد ریال به حساب دستگاه های اجرایی ذی ربط 
از  که  با طرح هایی  کرد:  امیدواری  اظهار  کرد. وی  واریز 
این طرق در نیمه اول امسال در بخش های مختلف ریلی 
و جاده ای، فرودگاهی، شبکه آبیاری و زهکشی، آب رسانی، 
تکمیل  و  احداث  شهری،  فاضلاب  شبکه  و  تأسیسات 
پروژه های بیمارستانی، احداث و تکمیل فضاهای ورزشی، 
احداث و تکمیل مجتمع های فرهنگی و هنری تکمیل و 
به بهره برداری می رسند شاهد تسریع در امر خدمت رسانی 
هر چه بهتر به مردم باشیم. حدود ۱۰ سال از شروع اجرای 
قانون هدفمندی یارانه ها می گذرد، طرحی که قرار بود از منابع 
ناشی از حذف یارانه انرژی در سه بخش کمک به افراد و 
خانواده های آسیب دیده و ایجاد رفاه اجتماعی، تولید و البته 

کمک به هزینه ها و پروژه های عمرانی، هزینه شود. 

تلاش وزارت صمت راه اندازی 
پروژه نورد گرم 2 است

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت در خصوص 
نقش شرکت فولاد مبارکه در توسعه صنعت فولاد کشور 
گفت: فولاد مبارکه یک شرکت فولادی بسیار عظیم 
و تولیدکننده ورق برای کلیه مصارف کشور است. این 
شرکت برای کل کشور شناخته شده بوده و تولید، مصرف 
و میزان صادرات این شرکت نیز کاملا مشخص است. 
سیف اله امیری در گفت وگو با ایراسین در ادامه افزود: در 
شرایط فعلی نیز درصورتی که شرکت فولاد مبارکه نباشد، 
کلیه واحدهای ما تعطیل خواهند شد، در واقع این شرکت 
یکی از قدیمی ترین و بزرگ ترین شرکت های فولادی 
درباره  وی  است.  ملت  این  چشم وچراغ  و  بوده  کشور 
نقش شرکت فولاد مبارکه در طرح های توسعه ای فولاد 
کشور نیز گفت: نقش شرکت فولاد مبارکه در رسیدن 
به اهداف تعریف شده برای صنعت فولاد کشور در افق 
۱۴۰۴ مثبت بوده و این شرکت اهداف خود در طرح های 
توسعه ای را محقق کرده است، به ویژه با پروژه جدید این 
شرکت یعنی واحد نورد گرم ۲ که برنامه ریزی و تلاش 
برای راه اندازی آن انجام داده، می تواند بخش عمده ای از 
مشکلات کشور را برای تأمین مواد اولیه و انواع ورق را 
رفع کند. مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت درباره 
حمایت این وزارتخانه از راه اندازی پروژه نورد گرم ۲ فولاد 
مبارکه نیز گفت: پروژه نورد گرم ۲ فولاد مبارکه کار بسیار 
بزرگی است که کلنگ زنی آن در سال گذشته انجام شد 
و اکنون جلسات مربوط به راه اندازی آن در ایمیدرو در 
حال برگزار شدن است. چند روز گذشته نیز جلسه ای در 
این زمینه مهندس جعفری رئیس هیئت عامل ایمیدرو 
نیز تشکیل دادند. البته یکسری مشکلات برای راه اندازی 
هرچند  شود.  زودتر حل  هرچه  باید  که  دارد  وجود  آن 
خوشبختانه همت و تلاش مهندس عظیمیان مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه نیز بر این است که این پروژه هرچه 
زودتر انجام شود. هرچند برای راه اندازی تمامی پروژه های 
تعریف شده برای صنعت فولاد یکسری مشکلات در 
مسیر راه وجود دارد که باید مرتفع شوند. به گفته امیری، 
همت وزارت صمت بر این است که هرچه زودتر پروژه 
نورد گرم ۲ شرکت فولاد مبارکه راه اندازی شود زیرا با 
واحد، مشکلات  این  تولیدی  اضافه شدن محصولات 
ورق گرم کشور حل خواهد شد و دیگر دغدغه های بازار 
همچون قیمت ها وجود نخواهد داشت. شایان ذکر است 
کلنگ پروژه نورد گرم ۲ شرکت فولاد مبارکه در سال 
گذشته توسط سرپرست وزارت صمت به زمین زده شده و 
طبق پیش بینی های انجام شده، با راه اندازی و بهره برداری 
از این پروژه استراتژیک، میزان تولید ورق در کشور به 
بالای ۷ میلیون تن خواهد رسید و صنایعی از جمله صنایع 
نفت و گاز، لوله سازی، خودروسازی و کشتی سازی و... 
برای همیشه از واردات ورق بی نیاز شده و جانی دوباره 
می گیرند. اکنون سالانه دو میلیون تن ورق فولادی به 
کشور وارد می شود که با اجرای این پروژه نه تنها جلوی 
این حجم از واردات گرفته می شود بلکه توانایی صادرات 
نیز به وجود می آید. در واقع علاوه بر اینکه از خروج سالانه 
۹۰۰ میلیون یورو ارز از کشور جلوگیری می شود بلکه با 
صادرات محصولات این بخش، بخشی از ارز مورد نیاز 

کشور نیز تأمین می شود.

بازار سرمایه، کشور را از 
مصیبت بزرگ تورم نجات 

داد
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان این که بازار 
سرمایه در سال گذشته کمک بی نظیری در زمینه تأمین 
مالی به دولت کرد، گفت: اگر بازار سرمایه نبود دولت 
ناچار به افزایش پایه پولی می شد. بازار سرمایه دولت را از 
مصیبت بزرگ تورم نجات داد. به گزارش ایسنا، محمدعلی 
دهقان دهنوی در گفت وگویی با عنوان »توسعه بازار از 
طریق بازار« در »کلاب هاوس« با بیان این که بازار سرمایه 
طی سال گذشته با فراز و نشیب های زیادی همراه بود، 
اظهار کرد: بازار سرمایه از یک بازار محدود به یک موضوع 
ملی و با اهمیت در همه عرصه ها تبدیل شده است و یکی 
از دلایل آن حضور گسترده مردم در این بازار است. وی 
ادامه داد: تعداد سهام داران در سال گذشته به شدت افزایش 
یافت که مقارن شد با حضور سهام داران عدالت در بازار و 
این موضوع باعث حضور ۵۷ میلیون کد سهام داری در 
بازار شد. رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه از 
تأمین مالی ۶۸۰ هزار میلیارد تومانی کشور از بازار سرمایه 
خبر داد و گفت: بازار سرمایه به نقطه ای رسیده است که 
در برنامه ریزی های اقتصادی کشور باید در نظر گرفته 
شود. دهقان ادامه داد: رویکرد جدیدی که در بازار دنبال 
می شود این است که برای توسعه بازار از پتانسیل های 
عظیم داخل بازار استفاده شود. برداشتن مانع انتشار اوراق 
توسط هلدینگ ها و استفاده از ظرفیت بازار بدهی نیز در 
این راستا است. وی در مورد حجم انتشار اوراق در سال 
میلیارد  داد: در سال گذشته ۲۲۰ هزار  گذشته توضیح 
تومان در بازار سرمایه منتشر شد که حدود ۱۸۰ هزار 
میلیارد تومان آن متعلق به دولت و ۳۶ هزار میلیارد تومان 
آن مربوط به اوراق شرکت ها بود. در واقع انتشار اوراق 
بدهی شرکت ها ۴۰۰ درصد و اوراق دولت صد درصد 
نسبت به سال گذشته افزایش یافته است. رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار با تأکید بر این که باید بازارسازی 
برای تقاضای اوراق داشته باشیم، گفت: صندوق های با 
درآمد ثابت یکی از مهم ترین این ابزارها است. دهقان در 
ادامه در مورد قیمت گذاری دستوری اظهار کرد: حقوق 
سهام داران فعالیت اقتصادی شرکت هاست و کسی حق 
به  را  قیمت گذاری دستوری حقوق سهام داران  با  ندارد 
جیب دلالان بریزد. وی تأکید کرد: وظیفه سازمان دفاع از 
 حقوق سهام داران است و برای این موضوع به کسی وام دار

 نیستیم. 

شـیوه نامه های  رعایـت  بـه  موظـف  کارکنـان  کلیـه 
فاصلـه  حفـظ  و  ماسـک  از  اسـتفاده  به ویـژه  بهداشـتی 
اجتماعـی در محیـط کار هسـتند و در صـورت رعایـت 
نکـردن شـیوه نامه ها، به کمیته انضباطـی معرفی و مطابق 
مقـررات بـا آنـان برخـورد می شـود. بـه گـزارش اصفهان 
امـروز، دومین جلسـه سـتاد مدیریـت کرونای شـرکت آب 
و فاضلاب اسـتان اصفهان در سـال ۱۴۰۰ برگزار شـد. در 
این جلسـه که سـیزدهمین نشسـت این سـتاد بود، ضمن 
ارائه گزارشـی از وضعیت شـیوع بیماری در استان، گزارشی 
از نظارت هـای صـورت گرفتـه ارائه و اقدامات مـورد نیاز به 
تصویب رسـید. بر اسـاس مصوبات این جلسـه بـا توجه به 
شـرایط خـاص بیمـاری کرونـا در سـطح اسـتان، جانبازان 
معـزز، بیمـاران خـاص و بانـوان بـاردار )با تأییـد واحدهای 
ایمنـی و درمـان( و نیـز افـراد دارای بیماری هـای خـاص 
زمینـه ای در قیـد اولویت دورکاری قرار گرفتند و یک سـوم 
کارکنـان نیز بنا به تشـخیص معاونت مربـوط و نیز مدیران 
مناطـق خودگـردان و تأیید حـوزه معاونت منابع انسـانی از 

شـرایط دورکاری اسـتفاده می کننـد. همچنین بایـد تدابیر 
لازم در خصـوص کاهـش تراکـم افـراد در هـر اتـاق بایـد 
اتخـاذ شـود، بطوریکه حداقل فاصلـه افراد در یـک اتاق ۶ 
متـر باشـد. همچنین مقرر شـد مدیران مناطـق خودگردان 
و سـایر عوامـل مناطق قرمـز تا اطلاع ثانـوی از مراجعه به 
سـتاد در روزهای سه شـنبه خودداری کننـد، ضمن اینکه تا 

عادی شـدن شـرایط، جلسـات ملاقات مردمی در روزهای 
دوشـنبه به صـورت حضـوری لغو می گـردد. کلیـه کارکنان 
به ویـژه  بهداشـتی  شـیوه نامه های  رعایـت  بـه  موظـف 
اسـتفاده از ماسـک و حفـظ فاصلـه اجتماعـی در محیـط 
کار هسـتند و در صـورت رعایـت نکـردن شـیوه نامه ها، به 
کمیتـه انضباطی معرفـی و مطابق مقررات با آنـان برخورد 
می شـود. بـا توجه به تراکم نیروی انسـانی در سـامانه های 
۱۵۲۲ و ۱۲۲ و نامسـاعد بودن شـرایط کار از لحاظ رعایت 
شـیوه نامه های بهداشـتی، مقـرر شـد تـا اطـلاع ثانـوی و 
اصـلاح و بهبـود شـرایط محیطـی )نصـب فن تهویـه هوا 
و متحـرک نمـودن پنجره هـا(، با نظـر معاونـت مربوطه و 
هماهنگـی بـا حـوزه معاونت منابع انسـانی و تحقیقـات، از 
۵۰ درصد ظرفیت نیروی انسـانی اسـتفاده شـود و بقیه در 

منـزل انجام وظیفـه نمایند.
در بنـد دیگر این مصوبات آمده اسـت، فعالیت پزشـک 
کانـون بازنشسـتگان بـه دلیـل تراکـم بـالای مراجعیـن و 
احتمـال خطـر ابتـلاء بـه بیمـاری کوویـد- ۱۹ تـا اطلاع 

ثانـوی ممنـوع گردیـده و تـب سـنجی کلیـه مراجعیـن و 
کنتـرل درب هـای ورودی شـرکت و مناطـق خودگـردان 
توسـط پرسـنل انتظامـات بـا جدیـت بیشـتری صـورت 
گیـرد. در خصـوص برگـزاری جلسـات داخلـی نیـز مقـرر 
شـد، جلسـات به شـرط رعایـت شـیوه نامه های بهداشـتی 
در مناطـق زرد بـا حداکثـر ۳۰ نفـر، در مناطـق نارنجی ۲۰ 
نفـر و در مناطـق قرمـز بـا حداکثـر تعـداد ۱۵ نفـر برگـزار 
شـود. همچنین همـه مأموریت هـای اداری غیرضروری به 
مناطـق قرمـز و نارنجـی و برعکـس لغـو و مأموریت های 
عملیاتـی بـا تشـخیص معاونت و مدیـر مربوطه و کسـب 
شـد  مقـرر  پایـان  در  گیـرد.  صـورت  لازم  مجوزهـای 
گندزدایـی سـطوح فضـای اداری بـا نظـارت اداره ایمنی و 
رابطـان بسـیج دوبـاره در دسـتور کار قـرار گیـرد و فعالیت 
باشـگاه ورزشـی و سـالن های سرپوشـیده شـرکت مطابق 
تصمیمات سـتاد اسـتانی مدیریت کرونا انجام شـود. شایان 
ذکـر اسـت حضـور کارآمـوزان در شـرکت آبفـا تـا اطـلاع 

ثانـوی ممنوع اسـت.

تدابیر گوناگون آبفا برای مبارزه با بیماری کرونا

برای نخستین بار در ایران صورت گرفت

بومی سازی صفحات مسی قالب ریخته گری شرکت فولاد مبارکه

   خبر
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ورزش
   خبر کوتاه  منهای فوتبال

سرخابی ها چالش بزرگ 
سرمربی ذوب آهن

تمرینات تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان تعطیل شد. 
تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان در چارچوب هفته بیستم 
لیــگ برتر به مصاف پدیده رفت و در این بازی بیرون 
خانه یک امتیاز به دســت آورد. با توجه به اینکه تاریخ 
مســابقه لیگ برتری ذوب آهن در هفته بیست و یکم 
به دلیل حضور پرســپولیس دربازی های گروهی لیگ 
قهرمانان آســیا هنوز مشخص نیست و از طرفی دیدار 
این تیم در جام حذفی مقابل استقلال نیز به دلیل حضور 
شــاگردان فرهاد مجیدی در مرحله گروهی بازی های 
قاره ای به زمان دیگری موکول شــده، مسابقه بعدی 
شــاگردان مجتبی حسینی برابر استقلال، در چارچوب 
هفته بیست و دوم لیگ برتر و روز ۱۷ اردیبهشت انجام 
می شــود. به این ترتیب وقفه ای ۲۱ روزه در برنامه تیم 
اصفهانی وجود دارد. بازیکنان ذوب آهن با نظر سرمربی 
تیم از به اســتراحت می پردازند و سپس تمریناتشان را 
دوشنبه هفته جاری ازســرمی گیرند. با توجه به زمان 
زیادی که تا بازی بعدی سبزپوشان اصفهانی وجود دارد، 
کادر فنی این تیم به احتمال زیاد انجام بازی تدارکاتی را 

در برنامه های آماده سازی بازیکنان قرار می دهد.

بازگشت شایان مصلح از 
بازی با پرسپولیس

مدافع تیم فوتبال ســپاهان از بازی با پرسپولیس 
شــرایط بازی را پیدا خواهد کرد. شایان مصلح مدافع 
تیم فوتبال ســپاهان در چند بازی گذشــته این تیم 
غایــب بوده که غیبت این بازیکن به دلیل مصدومیت 
بوده اســت. مصلح اما روند درمانی اش را به خوبی طی 
کــرده و به احتمال فراوان به زودی در تمرینات گروهی 
تیمش شرکت خواهد کرد. البته این بازیکن به طورقطع 
دیدار با نســاجی قائم شــهر در هفته بیست ویکم را از 
دست خواهد داد اما مصلح برای بازی با پرسپولیس در 
هفته بیست ودوم به شرایط بازی خواهد رسید. البته این 
بازیکن بعد از اضافه شدن به تمرینات گروهی سپاهان 
باید ازلحاظ بدنی هم به شــرایط ایده آل برســد تا در 
ترکیب این تیم قرار بگیرد. مدافع سپاهان هفته گذشته 
پس از بازگشت به تمرینات دچار مصدومیت شد و بازی 
با نفت مسجدسلیمان را از دســت داد. او در تمرینات 
دوباره از ناحیه مچ پا دچار مصدومیت شــد و مشغول 
فیزیوتراپی است. مصلح بازی با نفت مسجدسلیمان را 

هم به همین دلیل از دست داد.

مهاجم پیشین ذوب آهن 
سرمربی سایپا شد

باشگاه سایپا جانشــین ابراهیم صادقی را معرفی و 
محســن بیاتی نیا را به عنوان سرمربی موقت منصوب 
کرد. ابراهیم صادقی که پس از شکســت اخیر ســایپا 
مقابل مس رفســنجان از سرمربیگری نارنجی پوشان 
تهرانی استعفا داده بود، به صورت رسمی به پایان کارش 
با این باشگاه رسید و جانشین وی انتخاب شد. نارنجی 
پوشــان که شــرایط خوبی در جدول ندارند و یکی از 
گزینه های سقوط محسوب می شوند، با جدایی ابراهیم 
صادقی از این تیم، محسن بیاتی نیا را به عنوان سرمربی 
موقت انتخاب کردند تــا در هفته های آینده با هدایت 
وی به مصاف حریفانشــان بروند و در صورت کسب 
نتایج لازم با او ادامه همکاری داشته باشند. بیاتی نیا که 
پیش ازاین به عنوان مشاور مهرداد سراجی، مدیرعامل 
باشگاه و همچنین مسئول آکادمی سایپا فعالیت داشت، 
ازاین پس با حفظ ســمت در قامت ســرمربی نارنجی 
پوشان هم فعالیت خواهد کرد. بیاتی نیا که چهار سال 
قبل با راه آهن از فوتبال خداحافظی کرده و سابقه بازی 
در تیم هایی همچون پاس تهران، پیکان، اســتقلال، 
صبای قم، مس کرمان، ذوب آهن و ... را دارد به عنوان 

سرمربی در تمرین سایپا حضور یافت.

درخشش دفاع چپ پدیده 
مقابل ذوب آهن

یکی از خریدهای زمســتانی تیــم فوتبال پدیده 
توانســت در اولین فرصت بازی برای تیم مشــهدی 
بدرخشــد و این تیم را از شکســت نجــات بدهد. در 
شــرایطی که شــاگردان مهدی رحمتــی در مصاف 
با ذوب آهن بــا گل زودهنگام فرشــاد محمدی مهر 
عقب افتاده بودند و در آستانه شکست در دیدار خانگی 
بودند، ســرمربی جوان پدیده تصمیم گرفت تا با تغییر 
تاکتیک و ورود چند بازیکن تازه نفس جریان بازی را به 
نفع تیم خود تغییر بدهد؛ تعویض هایی که شوک مثبتی 
به پدیده بود و باعث شد تا مشهدی ها به گل تساوی 
برسند. یکی از تعویض های انجام شده در دقیقه ۵۶ بود 
که حسام پورهاشم دفاع چپ سابق گل گهر سیرجان 
که در نقل و انتقالات زمســتانی به جمع شــاگردان 
رحمتی اضافه شده بود، برای نخستین  بار فرصت بازی 
در تیم پدیده را به دســت آورد و به جای علی طاهران 
وارد میدان شــد تا از جناح روی دروازه ذوب آهن نفوذ 
کند. پورهاشم تنها شــش دقیقه زمان لازم داشت تا 
برای پدیده بدرخشــد و تیمش را از شکســت نجات 
بدهد. او بانفوذ از کانال راست خط دفاعی ذوب آهن با 
ارسالی زیبا توپ را روی سر حسین مهربان فرستاد و 
مهاجم فرصت طلب پدیده هم به سرعت توپ را قطع 
کرد تا پیش از رســیدن به گردان وارد دروازه شــود و 
بازی به تســاوی کشیده شود تا حســام پورهاشم در 
نخســتین تجربه بازی با پیراهن پدیده در لیگ برتر 

این چنین درخشان برای سرخ پوشان مشهدی باشد.

یک ملی پوش دیگر در تیم 
والیبال سپاهان

بعد از جذب امیر غفور و تمدید قرارداد میرزاجانپور، حالا 
مسعود غلامی قرارداد خود را با سپاهان نهایی کرد. مسعود 
غلامی، بازیکن ملی پوش فصل گذشته شهرداری ارومیه 
پس از انجام مذاکره با محمدرضا ساکت مدیرعامل باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان با عقد قراردادی سه ساله به جمع 
طلایی پوشان اصفهان اضافه شد. این بازیکن سرعتی زن 
که جزو ملی پوشان والیبال هم به حساب می آید، دومین 
خرید بزرگ سپاهان بعد از جذب امیر غفور به شمار می 
رود. به نظر می رسد سپاهان که فصل گذشته نتوانست 
به فینال لیگ برتر راه پیدا کند، برای فصل جدید یکی 
از مدعیان اصلی قهرمانی خواهد بود؛ تیمی که همچنان 
رحمان محمدی راد به عنوان سرمربی روی نیمکت خود 

حفظ کرده است.

اصفهان قطب ورزش کارگری 
کشور است

رئیس هیئت ورزش کارگری استان اصفهان را قطب 
ورزش کارگری کشورتوصیف کرد. قاسم ستاری اظهار 
اصفهان  استان  در  که  عظیمی  صنایع  به  باتوجه  کرد: 
وجود دارد، ظرفیت بسیار زیادی در عرصه ورزش کارگری 
ایجاد شده و این استان به عنوان قطب ورزش کارگری 
افزود: در حال حاضر ۴۰  کشور معرفی شده است. وی 
رشته ورزشی در هیئت ورزشی کارگری استان اصفهان 
فعال است که بالغ بر ۱۰ هزار ورزشکار سازمان یافته را 
پوشش می دهد، عملکرد خوب ورزشکاران و برنامه هایی 
که داشتیم موجب شده تا برای شش سال متمادی رتبه 
برتر کل کشور را در بین ۳۱ استان به خود اختصاص دهیم 
و علاوه بر آن در بین رشته های تحت پوشش هیئت، 
ورزشکاران اصفهانی در ۱۰ رشته ورزشی در کشور رتبه 
های برتر را کسب کردند. وی با اشاره به شرایطی که 
همه گیری ویروس کرونا در سال ۹۹ ایجاد کرد، گفت: 
سعی کردیم با توجه به شرایط همه گیری کرونا در هر 
خانه یک باشگاه ایجاد کنیم و ورزش کارگری را به داخل 
خانه کارگران ببریم. رئیس هیئت ورزش کارگری استان 
اصفهان تصریح کرد: در حوزه آموزش نیز تهدیداتی که 
کرونا ایجاد کرد را به فرصت تبدیل کرده و برنامه های 
و  داوران  مربیان،  کارگران،  برای  خوبی  بسیار  آموزشی 
ورزشکاران با کمک مراکز آموزشی اجرا شد که به طور 
قطع این برنامه ها در سال جاری ادامه خواهد داشت. وی 
خاطرنشان کرد: همچنین المپیاد ورزشی بانوان برگزار شد 
و خوشبختانه ورزشکاران اصفهانی رتبه های بسیار خوبی 
را به دست آوردند. به دلیل محدودیت هایی که در برگزاری 
مسابقات داشتیم، سعی کردیم رشته های ورزشی را به 
سمت مجازی شدن برده و در فضای مجازی با کلیپ 
هایی که منتشر کردیم و فیلم هایی که از رشته های 
مختلف ورزشی داشتیم، مسابقاتی را برگزار کنیم. ستاری 
با اهمیت خواندن »دوشنبه ورزش کارگری« تاکیدکرد: 
دنبال  کارخانجات  در  با جدیت  را  دوشنبه های ورزشی 
می کنیم، کارخانجات و شهرک های صنعتی زیادی در 
اصفهان وجود دارد که با رواج و توسعه این طرح به سلامت 
کارگران کمک می شود و موضوعی که برای ما بسیار 
اهمیت دارد به دنبال تحقق فرمایش مقام معظم رهبری 
در راستای شعار سال هستیم. وی درباره مسابقات برون 
مرزی ورزش کارگری اظهارکرد: در سال جاری مسابقات 
جهانی یونان را در پیش داریم که مسابقات کمپانی ها و 
شرکت های بین المللی تجاری است، تیم هایی از استان 
اصفهان نیز عازم مسابقات می شوند، البته اگر شرایط کرونا 
اجازه برگزاری این مسابقات را بدهد. رئیس هیئت ورزش 
کارگری اضافه کرد: همچنین مسابقات جهانی کارگری 
ایتالیا که قرار بود تیرماه برگزار شود به مهرماه موکول شده 
است. وی با بیان اینکه در حال حاضر نزدیک به دو سوم 
جمعیت استان اصفهان را کارگران و خانواده های آن ها 
تشکیل می دهند، اظهارکرد: برای ارائه خدمات بهتر به 
کارگران و خانواده های آن ها، تفاهم نامه های زیادی را 
با ارگان ها و مراکز تفریحی منعقد کردیم، با جدیت پیگیر 
مسائل رفاهی کارگران و خانواده های آن ها در این شرایط 
بوده ایم، با توجه به این که کارگر و کارفرما در شرایط 
همه گیری کرونا آسیب دیده اند تلاش می کنیم با انجام 
چنین برنامه هایی بتوانیم موجبات نشاط و سلامتی آن ها 
را فراهم کنیم. ستاری گفت: با هیئت های ورزشی استان 
تعامل بسیار خوبی ایجاد کردیم و طی تفاهم نامه هایی که 
با روسای هیئت ها داشتیم تلاش می کنیم برنامه های 

مشترک خوبی را اجرا کنیم.

تمدید ریاست داوری در هیئت 
بسکتبال اصفهان

با  اصفهان  استان  بسکتبال  هیئت  انتخاباتی  مجمع 
انتخاب مجدد جواد داوری به عنوان رئیس جدید هیئت، به 
پایان رسید. مجمع انتخاباتی هیئت بسکتبال استان اصفهان 
دیروز در سالن وزنه برداری ورزشگاه کوثر اصفهان با حضور 
رئیس فدراسیون بسکتبال، مدیر تیم های ملی و مسئول 
امور استان های فدراسیون، مدیرکل ورزش و جوانان استان 
اصفهان و معاونین وی، اعضا مجمع و رسانه ها برگزار شد. 
سینا امانی، جواد داوری، محمدپورمقدم، جواد داوری، سعید 
داوری، کتایون ظفریان، امیرحسین کلانتر و امیرمسعود 
لوافان، هفت کاندیدا احراز پست ریاست هیئت بسکتبال 
استان بودند که غیبت امانی، پورمقدم، ظفریان، کلانتر و 
لوافان به منزله انصراف آن ها تلقی شده و با انصراف سعید 
داوری، جواد داوری تنها کاندیدای این مجمع باقی ماند. در 
پایان فرایند رای گیری از مجموع ۱۶ رای ماخوذه، جواد 
داوری با کسب ۱۶ رای برای چهار سال دیگر در پست 

ریاست هیئت بسکتبال باقی ماند. 

عملکرد ذوب آهن مقابل پدیده نشان داد که تیم حسینی 
قابلیت و توانایی رسیدن به میانه بالای جدول را دارد اما رسیدن 
به این جایگاه مستلزم حل معضل گلزنی این تیم است. به گزارش 
تسنیم، ذوب آهن در آخرین بازی هفته بیستم موفق شد پدیده 
مشهد را متوقف کند و با کسب یک امتیاز باارزش، با روحیه 
مضاعفی در ادامه لیگ به میدان برود. با این نتیجه ذوب آهن ۱۸ 
امتیازی شده و به دلیل گل زده بیشتر نسبت به سایپا جای این تیم 
را در رده سیزدهم جدول گرفت و صعود یک پله ای را تجربه کرد. 
پدیده نیز با این تساوی ۲۵ امتیازی شده و با استفاده از تفاضل گل 
بهتر نسبت به پیکان، با یک پله صعود در رده دهم جدول قرار 
گرفت. ذوب آهن مقابل پدیده باهوش عمل کرد و نوع نمایش 
این تیم نشان می داد که سبزپوشان اصفهانی به ثبات تاکتیکی و 
انسجام تیمی لازم رسیده اند. حسینی در غیاب حدادی فر تیمش 
را باز هم با آرایش ۱-۳-۲-۴ به میدان فرستاد و اسدبیگی را 
جانشین حدادی فر در پست هافبک دفاعی کرد تا با سلطانی مهر 
کمربند میانی ذوب آهن را تشکیل دهند. حسینی تلاش داشت با 

تصاحب میانه میدان، قدرت هجومی پدیده را کنترل کرده و در 
ضدحملات به گل برسد. سرمربی جوان ذوب آهن برای خنثی 
کردن قدرت خط میانی پدیده، فاصله بین خط میانی و دفاع 
تیمش را کاهش داده و سعی کرد تا از برتری عددی که در میانه 
میدان داشتند، نهایت بهره را برده و با استفاده از پرسینگ شدید و 
دوندگی بی امان، ارتباط بین خط حمله و هافبک قدرتمند و خلاق 
تیم پدیده را قطع و به ویژه در اواخر نیمه دوم اجازه خلق موقعیت 
چندانی به آن ها ندادند. حسینی در فاز هجومی و پس از دریافت 
گل تساوی قصد داشت با واگذاری مالکیت توپ به حریف، پدیده 
را به یک سوم میانی زمین کشانده و با به کارگیری سه مهاجم در 
ضد حملات، فشار را روی خط دفاع شکننده پدیده بالا ببرد و با 
توجه به ضعف شاگردان رحمتی در کانال های کناری، مدافعان 
این تیم را وادار به اشتباه کرده و از ضعف بازیکنان پدیده روی 
ارسال های بلند و خلأهای موجود در عمق دفاع این تیم نهایت 
بهره را ببرد. سبزپوشان اصفهانی با استفاده از فرارهای سریع و 
ارسال های عمقی و کشاندن توپ به کناره ها بارها خط دفاعی 

پدیده را به هم ریخته و از ضعف های دفاعی این تیم به خصوص در 
جناح چپ نهایت بهره را بردند. حسینی با استفاده از برتری فیزیکی 
بازیکنانش در کنار تسلط آن ها در اجرای پرسینگ شدید و بازی 
تخریبی، تلاش کرد مانع بازی سازی پدیده ای ها شده و با استفاده 
از حملات مستقیم و سانتر از جناحین به گل برسد. ذوبی ها در 
شبی که بازی باکیفیتی را به نمایش گذاشتند، دقیقا از جایی ضربه 
خوردند که بارها توسط منتقدان و در تحلیل های مختلف به عنوان 
معضل اصلی تیم مطرح شده و هشدار داده شده بود که در صورت 
رفع نشدن این نقطه ضعف، در ادامه رقابت ها دردسرساز می شود. 
همان طور که بارها اشاره شده، بزرگ ترین نقطه ضعف ذوب آهن 
گلزنی است؛ ایرادی که علاوه بر دقت پایین مهاجمان در زدن 
ضربات آخر از کمبود مهره شدید ذوب آهن در فاز هجومی نیز 
ناشی می شود. واقعیت این است که دست مجتبی حسینی برای 
تغییر در خط حمله تیمش به شدت خالی است و دلیل این اتفاق 
علاوه بر مصدومیت  طولانی مدت دارکو بیدوف، به سیاست های 
اشتباه باشگاه در فصل نقل و انتقالات باز می گردد. ذوبی ها بازی 

را خوب آغاز کرده و خیلی زود به گل رسیدند اما پس از به ثمر 
رساندن گل برتری، نتوانستند برتری خود را حفظ کنند و انسجام 
تاکتیکی لازم را نداشتند. شاگردان حسینی در نیمه نخست رو 
به ارائه بازی واکنش گرایانه آورده بودند و تلاش کردند با واگذار 
کردن مالکیت توپ و میدان به پدیده، کنترل فضاهای زمین را 
در دست گرفته و با استفاده از دفاع فشرده و بازی تخریبی مانع 
گلزنی پدیده شوند و در ضدحملات به فکر گلزنی مجدد باشند. 
شیوه ای که در این نیمه جوابگو نبوده و شاگردان رحمتی با اتکا 
به تکنیک بالاتر بازیکنانی مانند قاسمی نژاد و مهربان به بازی 
مسلط شدند و موقعیت های زیادی خلق کردند. نکته منفی عملکرد 
ذوبی ها در این نیمه به پدیده این فرصت را داد که آن ها را به 
شدت تحت فشار قرار دهد و همین امر باعث بالا رفتن ضریب 
اشتباهات مدافعان شده و شاید اگر بی دقتی مهاجمان پدیده نبود، 
شرایط برای تیم حسینی سخت تر می شد. سبزپوشان اصفهانی 
در نیمه دوم و پس از دریافت گل تساوی دست به تغییر تاکتیک 
زده و رو به ارائه بازی مالکانه و هجومی آوردند. شاگردان حسینی 
که در نیمه نخست شناخت خوبی از نقاط ضعف پدیده به ویژه 
در خط دفاعی به دست آورده  بودند با تغییر تاکتیکی که دادند 
توانستند از خلهای موجود در خط دفاعی تیم رحمتی بهره برده و 
برتری تاکتیکی خود را به تیم پدیده دیکته کنند. ذوبی ها در ۳۰ 
دقیقه پایانی نیمه دوم تیم برتر میدان بوده و به بازی تسلط کاملی 
داشتند. عناصر تهاجمی ذوب آهن موفق شدند روی دروازه پدیده 
خطرساز شده و موقعیت های خوبی خلق کنند. نگاهی به آمار بازی 
نشان می دهد که ذوب آهن اگرچه در بیشتر فاکتورهای فوتبالی از 
جمله مالکیت توپ، تعداد و دقت پاس عملکرد ضعیف تری نسبت 
به پدیده به جای گذاشته اما در تعداد موقعیت های گلزنی عملکرد 
قابل قبولی از خود به جای گذاشته و با به ثبت رساندن ۱۱ شوت و 
دو شوت درون چارچوب، تقریبا امید به گل برابری با عنابی پوشان 
پدیده داشته است. نکته قابل توجه درباره عملکرد ذوبی ها، آمادگی 
روحی و روانی بالای آنان بود. بازیکنان ذوب آهن مقابل پدیده 
از اعتمادبه نفس بالایی برخوردار بوده و همین امر باعث کاهش 
اشتباهات فردی آن ها در جریان بازی شده بود. عملکرد ذوب آهن 
نشان داد که تیم حسینی قابلیت و توانایی رسیدن به میانه بالای 
جدول را دارد، اما رسیدن به این جایگاه مستلزم حل معضل گلزنی 
این تیم است. مربیان ذوب آهن باید با در نظر گرفتن تمرینات 
ویژه ای دقت مهاجمان تیم شان را در زدن ضربات آخر بالا ببرند تا 

موقعیت های گلزنی این تیم به این آسانی از دست نرود.

معضل بزرگ سبزپوشان اصفهانی در خط حمله

ذوب آهن گلزن تمام عیار ندارد

کارشـناس فوتبال اصفهان اعتقاد دارد در حال حاضر 
یک رنگـی در مدیریت باشـگاه و کادر فنی ذوب آهن تیم 
خیلی مشـهود اسـت و بازیکنـان یک دل فعل خواسـتن 
را صـرف می کننـد . حمیدرضـا بابایـی پیرامـون بـازی 
تیم هـای ذوب آهـن اصفهـان و پدیـده اظهـار داشـت: 
این بـازی برای ذوب  آهن از حساسـیت زیـادی برخوردار 
بـود بـه این دلیـل که قبـل از این بـازی از نتیجـه بازی 
حریفـان مطلع بـود و با برد در این مسـابقه می توانسـت 
تـا یکـی دو هفتـه نفـس راحتـی بکشـد. ازاین جهت که 
ذوب آهـن بـا رقیبان مسـتقیم خود، نسـاجی و سـایپا در 
اصفهـان بـازی دارد و نتیجـه آن بازی هـا حکـم فینـال 
را دارد و شـش امتیـازی محسـوب می شـود. کارشـناس 
فوتبـال اصفهـان ادامـه  داد: بعـد از بازی در جـام حذفی 

ذوب آهن شـناخت خوبی نسـبت به پدیده داشـت؛ بازی 
به ویـژه در نیمـه اول کامـل در اختیـار ذوب آهـن بـود. با 
اعتمادبه نفـس کافـی در زمیـن پدیـده بـا گـردش توپ 
چشـم بـه حمـلات داشـت کـه موفـق شـد روی یـک 
ضربـه ایسـتگاهی در اوایـل بـازی به گل برسـد و بازی 
را تحـت کنتـرل گرفت. وی افـزود: نیمـه دوم ذوب آهن 
در حفـظ و نگهـداری تـوپ ضعیف تـر از پدیـده عمـل 
کـرد ولی بازهـم موقعیت گل داشـت. غیبـت حدادی فر 
خیلی مشـهود بـود، درجایی کـه باید توپ حفظ می شـد 
و بـه بازی سـرعت می دادنـد. بابایی بیان داشـت: در کل 
بـه دلیـل این کـه بازی هـای برگشـت و گرفتـن امتیـاز 
بـرای هـر تیمی  سـخت اسـت این یک امتیـاز بـه ادامه 
موفقیـت ذوب آهـن در لیـگ کمک می کند . کارشـناس 

فوتبـال اصفهـان درباره عملکرد ذوب آهـن بعد از حضور 
حسـینی تصریـح کـرد: عملکـرد ذوب  آهن را بایـد به دو 
بخـش تقسـیم کـرد، یک بخـش مدیریتی که بـا آمدن 
فریدونی تغییرات بسـیار خوبی در باشـگاه صورت گرفت 
کـه آوردن مجتبی حسـینی یکی از همیـن تغییرات بود؛ 
در حـال حاضـر ایـن  یکرنگـی در مدیریـت باشـگاه و 
فنـی تیم خیلی مشـهود اسـت و بازیکنان یـک دل فعل 
خواسـتن را صـرف می کننـد . وی ادامـه داد: در راس این 
کار کربکنـدی قـرار دارد کـه در هیئت مدیره مسـؤولیت 
فنـی را بـه عهـده دارد کـه باتجربـه زیـاد فرد باارزشـی 
بـرای تیم اسـت؛ تمـام این عوامل  باعث شـده کادر فنی 
در آرامـش و بـا تدابیـری که جدید به تیـم تزریق کردند 

به خوبـی نتیجـه بگیرند.

تیـم فوتسـال مس سـونگون ورزقـان به جـای تبریز در 
تهـران بـه مصـاف تیم فوتسـال گیتی پسـند خواهـد رفت. 
بـازی ایـن هفته تیم های فوتسـال گیتی پسـند اصفهان و 
مس سـونگون در لیگ برتر فوتسـال جدا از حساسیت های 
همیشـگی، از ایـن حیـث حائـز اهمیت اسـت که تـا حدود 
زیادی تکلیف گیتی پسـند را برای قهرمانی در این رقابت ها 

مشـخص خواهـد کرد. تیـم اصفهانی این فصل بـا هدایت 
وحید شمسـایی از تیـم های خوب لیگ برتر فوتسـال بوده 
امـا بـا توجـه به تسـاوی در دو بـازی خـارج از خانـه مقابـل 
مقاومت البرز و فرش آرای مشـهد نسـبت به مس سونگون 
چهـار امتیـاز عقب افتـاده و اگـر در بـازی بـا حریـف دیرینه 
خـود ایـن تیم را شکسـت ندهـد از کـورس قهرمانی عقب 

خواهنـد افتاد. با توجه به محرومیت تیـم تبریزی از میزبانی 
از گیتـی پسـند، این بـازی در سـالن هندبال تهـران برگزار 
می شـود و جنـگ سـتارگان دو تیـم دیدنـی خواهـد بـود. 
سـپهر محمدی، اصغر حسـن زاده، فرهاد توکلی، محمدرضا 
سـنگ سـفیدی و سـعید عباسـی در گیتی پسـند در تقابل 
بـا علیرضـا صمیمی، سـعید مومنـی، فرهاد فخیم، مسـلم 

اولادقبـاد، میثم خیام و علیرضا عسـگری در مـس دیداری 
جـذاب و دیدنـی را رقـم می زننـد. بـا توجه به شـرایط مس 
سـونگون در جدول آن ها در جنگ سـتارگان ازلحاظ روحی 
شـرایط بهتـری دارند به ویـژه کـه در دوره هـای اخیر تقابل 
بـا تیـم اصفهانی را نیز به سـود خود خاتمه دادنـد بااین حال 
همان طـور کـه شمسـایی هـم گفته بـازی گیتی پسـند با 
مـس بـرای این تیـم جدالی مـرگ با مـرگ اسـت و آن ها 
بـرای باقـی ماندن در جـدول و کـورس قهرمانـی باید این 

بـازی جـذاب را به سـود خود خاتمـه دهند.

بازیکنان ذوب آهن به خودباوری رسیده اند

جدال سرنوشت ساز گیتی پسند با مس در تهران

دروازه بان باتجربه تیم فوتبال ذوب آهن در جدال با تیم 
سابق خود و شهری که در آنجا به فوتبال ایران معرفی شده 
نتوانست کلین شــیت کند. یکی از چهره های ویژه تقابل 

پدیده و ذوب آهن در هفته بیستم لیگ برتر فوتبال ایران، 
شهاب الدین گردان ســنگربان ذوبی ها بود. او که در این 
فصل از رقابت ها توانســته چهار کلین شیت کند به دنبال 
آن بود تا در مشــهد پنجمین کلین شیت خود را هم انجام 

بدهد و در مصافی مهم و شش امتیازی در رقابت تیم های 
پایین جدولی، با درخشش خود باعث پیروزی خارج از خانه 
ذوب آهن شــود. گردان که ســابقه بازی با پیراهن پدیده 
را هــم در لیگ برتر داشــت، در 
شرایطی در مشهد به میدان رفت 
که از این شــهر خاطرات زیادی 
را دارد. مهم تریــن خاطره ای که 
هم  فوتبال  هــواداران  اذهان  در 
نقش بســته، دیداری بود که در 
آنجا این ســنگربان جویباری به 
فوتبال ایران معرفی شــد. تقابل 
ابومسلم و پرسپولیس در ششمین 
دوره لیگ برتــر و جایی که اکبر 
دروازه بان های  در غیاب  میثاقیان 
اصلی ابومســلم ریسک بزرگی را 
انجام داد و گــردان را به میدان 
فرســتاد؛ اما شــهاب گردان مزد 
اعتمــاد میثاقیــان را داد و در آن 
مسابقه مشهدی ها توانستند از سد 
پرسپولیس بگذرند و حالا پس از ۱۵ سال بار دیگر گردان 
فرصت بازی را در مشهد به دست آورد که این بار در مقابل 
تیم سابق خود در کلین شیت و رسیدن به پیروزی ناکام بود 

و رو ضربه سر حسین مهربان دروازه خود را بازشده دید.

مربی پرتغالی تیم فوتبال ســپاهان می گوید شبکه های 
اجتماعی در ایران پر از فیلم گل مهدی طارمی به چلســی 
است. میگوئل تکســیرا مربی پرتغالی تیم فوتبال سپاهان 

در گفتگو با روزنامه »ابولا« درباره 
گلزنی مهدی طارمی مهاجم ایرانی 
تیم فوتبال پورتو به چلسی اظهارنظر 
کرد. تکسیرا گفت: هیچ چیز دیگری 
برای گفتن وجود ندارد. شبکه های 
اجتماعی پر است از فیلم گل مهدی 
طارمی. روزنامــه و تلویزیون درباره 
گل طارمی صحبت می کنند. بدون 
شک گلزنی مهدی به چلسی لحظه 
بســیار الهام بخشــی بود. او اولین 
بازیکــن ایرانی بود کــه در مرحله 
یک چهارم نهایی لیــگ قهرمانان 
اروپا گلزنی می کنــد. وی ادامه داد: 
مردم ایــران امیدوار بودند طارمی و 
اولیویرا در ترکیب اصلی حضورداشته 

باشــند. ازآنجاکه آن ها در بازی نخســت با چلسی حضور 
نداشتند، می توانستند تقویت کننده های عالی برای این بازی 
باشند. مربی پرتغالی سپاهان با اشاره به دوران حضور طارمی 
در پرســپولیس و لیگ ایران تاکید کرد: او یکی از بهترین 
مهاجمان ایران بود چون اغلب در پرسپولیس گلزنی می کرد 

اما آن زمان کاملا ســتاره نبود. تکسیرا اظهار کرد: انتقال به 
پورتو و عملکرد در لیگ قهرمانان اروپا پوشــش رسانه ای 
نسبت به طارمی را تغییر داد و او بیش از سردار آزمون مهاجم 

تیم زنیت ستاره است. شایان ذکر است تکسیرا برای نخستین 
بار ســال ۲۰۱۶ به ایران آمد و در تیم تراکتورســازی تبریز 
کارش را آغاز کرد. او سپس به ذوب آهن پیوست و بعدازآن 
سرمربیگری در ســپاهان را تجربه کرد و هم اکنون یکی از 

دستیاران محرم به شمار می رود.

ناکامی دروازه بان ذوب آهن در شهر 
اولین ها

واکنش مربی پرتغالی سپاهان به گل 
استثنایی طارمی
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گروه نشریات  

عضو تعاونی مطبوعات، انجمن مدیران رسانه

سهم پاکبانان آبادان از واکسن کرونا
پیام پور فلاح

پژوهش محققان ایرانی با تکیه بر اطلاعات ثبت شده 
در اپ ردیابی کرونــا تأثیر ازدحام جمعیت و زندگی در 

شهرهای پرجمعیت را بر ابتلا به کرونا نشان دادند.
به گزارش مهر به نقل از دیلی میل، نتایج پژوهش 
۳ محقق ایرانی درباره موارد ابتلا به کووید ۱۹ در تهران 
نشــان می دهد زندگی در یک شهر شلوغ احتمالًا ابتلا 
به کووید ۱۹ را افزایش نمی دهد، بلکه ازدحام بیش ازحد 
جمعیت، یک عامل ریسک ابتلا به کووید ۱۹ به شمار 
می آید. امیررضا خاوریان گرمسیری )دانشگاه اصفهان(، 
نبــی مراد پور )دانشــگاه تهران( و ایوب شــریفی )از 
دانشگاه هیروشیما( با تحلیل موارد ابتلا به کووید ۱۹ که 
در اپلیکیشن ردیابی کرونای کشور AC-۱۹ یا سامانه 
مقابله با کرونا ثبت شــده به نتایج مذکور دست یافتند. 
این اپ موارد مبتلابه کووید ۱۹ و مرگ ومیر ناشــی از 
بیماری را بر اساس موقعیت جغرافیایی ردیابی می کند. 
محققان پس از بررســی ارتباط میان تراکم جمعیت و 
انتقال ویروس در شهر متوجه شدند، این عامل به تنهایی 
یک متغیر ریســک مهم در ابتلا به کووید ۱۹ به شمار 
نمی آید. کارشناسان تأکیددارند میان شهرهایی با تراکم 
بالا )که شــهروندان زیــادی در آن زندگی می کنند( و 
ازدحام جمعیت تفاوت وجود دارد. ازدحام جمعیت امکان 
اجرای فاصله گذاری اجتماعــی را کاهش می دهد. اما 
تراکم بالای شهری لزوماً به این معنا نیست. محققان 
در مقدمه پژوهش نوشته اند: ازدحام بیش ازحد جمعیت 
به گســترش بیماری عفونی طــی همه گیری منجر 
می شود. این عامل با تراکم جمعیت تفاوت دارد و ممکن 
اســت در مناطقی با تراکم جمعیتی کم نیز روی دهد. 
درنتیجه ممکن است طی بازه همه گیری کلان شهرها و 
مناطقی که جمعیت زیادی دارند، ایمن باشند زیرا تراکم 
جمعیت به تنهایی یک عامل ریسک کووید ۱۹ به حساب 
نمی آید. مؤلفان این پژوهش با بررسی اطلاعات مربوط 
به ماه های اولیه شــیوع همه گیری به نتیجه رسیده اند. 
مخزن اطلاعاتی به کاررفته در تحقیق شامل تعداد موارد 
تأییدشــده ابتلا به کووید ۱۹ تــا ۴ آوریل و ۲۷ ژوئن 
۲۰۲۰ و موارد مرگ ومیر ثبت شــده تا ۲۷ ژوئن ۲۰۲۰ 
بوده است. محققان تأثیرگذاری متغیرهای مختلف در 
نرخ ابتلا به بیماری را در ۲۲ منطقه و میان ۸.۶ میلیون 
شــهروند تهرانی بررسی کردند. آن ها همچنین متوجه 
شدند ساختار دموگرافیک جمعیت )سن، طبقه اجتماعی 
و اقتصادی، دسترســی به منابع( نســبت به جمعیت، 
تأثیر بیشــتری در ابتلا به کووید ۱۹ دارند. در مناطقی 
که شــهروندان ســالمند بیشــتری زندگی می کردند، 
میزان مرگ ومیر نیز بیشــتر بود. این تحقیق در نشریه
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است.

پوسته شدن کاشی های منحصربه فرد حمام صفوی علی قلی آقا 
براثر رطوبت، آثار شاخص کاشی کاری این بنای تاریخی را با آسیب 
روبه رو کرده است که به تأکید کارشناسان رسیدگی به این اثر 

ثبت شده در فهرست آثار تاریخی ضروری است.
به گزارش ایرنا، گرمابه علی قلی آقا یکی از حمام های تاریخی 
کاشی کاری ها  است،  شهر   این  ملی  ثبت  آثار  از  و  اصفهان 
و نقاشی های زیبای صفوی و قاجاری این بنا حالا در اثر نم و 
رطوبت و همچنین نبود رسیدگی های عاجل در بی خبری نهادهای 
متولی در حال آسیب و تهدید روزافزون هستند. این بنا در تملک 
اداره کل اوقاف و در اجاره شهرداری اصفهان است و اکنون با 
کاربری موزه مردم شناسی فعالیت دارد که به دلیل بی توجهی 
اثر  این  یگانه  کاشی کاری های  بهره برداران،  و  ناظر  نهادهای 
تاریخی در حال ریزش و آسیب جدی هستند. آثار تاریخی در 
تملک دستگاه ها باید با بودجه های این نهادها و با نظارت میراث 
فرهنگی مرمت و حفاظت شوند، شرایط نامطلوب کاشی کاری ها ، 
تَرَک های سقف ها و تاق های برخی قسمت های حمام علی قلی آقا 
در حالی است که روند رسیدگی به این آسیب ها به دلیل اختصاص 
نگرفتن بودجه از  سوی شهرداری مختل شده و در نبود نظارت 
کافی از سوی میراث فرهنگی آثار شاخص کاشی کاری های این 
حمام و به خصوص کاشی کاری منتسب به چهره علی قلی آقا با 
شرایط نامطلوب به حال خود رهاشده اند. حمام علی قلی آقا یک 
بنای صفوی ارزشمند در محله بیدآباد از محله های قدیمی اصفهان 
است که تا اوایل دهه هفتاد کاربری گرمابه داشت اما با شرایط نا 
به سامان تعطیل شد و اوقاف آن را به شهرداری اجاره داد. سازمان 
نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان از سال ۸۳ این بنا را مرمت 
و به موزه مردم شناسی تبدیل کرد و حالا باگذشت ۱۷ سال به دلیل 
نم و رطوبتی که در طی این سال ها به دلیل نبود نظارت و پایش 
کافی افزوده شده است، کاشی کاری های شاخص این بنا در حال 
پوسته شدن و تهدید هستند. همه این ها در حالی است که مدیریت 
شهرداری اصفهان در این دوره رو به پایان است و در طول یک 
سال گذشته، نامه نگاری ها برای اختصاص بودجه برای رسیدگی 
به شرایط رطوبت زدگی و آسیب های ناشی از شوره بر کاشی ها و 
به خصوص در تابلوی کاشی کاری منتسب به علی قلی آقا بی نتیجه 
بوده است و در این میان اداره کل اوقاف و امور خیریه به عنوان 
نهادی که این حمام را در تملک دارد و درآمد آن وارد خزانه این 
نهاد می شود  از شرایط این اثر تاریخی بی خبر است و از طرف دیگر 
اداره کل میراث فرهنگی نیز به عنوان نهاد ناظر آثار تاریخی از این 

ماجرا ابراز بی اطلاعی می کند.
Á تزئینات منحصربه فرد

محمد آقاجانی، کارشناس مرمت و کوشنده میراث فرهنگی 
اصفهان در رابطه با شرایط حمام تاریخی علی قلی آقا گفت: تزئینات 
ارزشمند و نفیس حمام علی قلی آقا این بنا را منحصربه فرد کرده 
است. او ادامه داد: در کاشی کاری های این بنای صفوی تابلویی 
وجود دارد که چهره بانی این بنا را  نمایش می دهد اما اتفاقی که در 
دوره مدیریت های پیشین حمام رخ داد این بود که روی  کاشی ها 
را شیشه کشیدند. او افزود: ذات این بنا رطوبت دارد و رطوبت هم از 
داخل به  ساختار بنا آسیب می زند که باید تهویه و سیرکوله)چرخش( 
هوایی بشود. شیشه های سکوریتی که برای حفاظت روی این اثر 
کاشی کاری گذاشته شد اگرچه نه به عنوان عامل صد درصد که 
قسمی از این دلیل بود که اجازه ندهد این رطوبت به راحتی چرخش 
کند و پشت این شیشه بماند و به شوره و آسیب منجر شود. عضو 
انجمن دوستداران اصفهان افزود: با بازدیدهایی که داشتم شاهد 

این بودم که لعاب این تابلوی کاشی کاری به خاطر شوره ای که 
از پشت می زد  و رطوبتی که لعاب ها را می ترکاند، پوسته می شد 
و می ریخت، تذکر ما  هم در این رابطه فایده ای نداشت. آقاجانی 
با اشاره به حساسیت کار حفاظت از کاشی های حمام علی قلی آقا 
گفت: این اثر یک بنای تاریخی و قدیمی است، خاک اصفهان به 
همراه خود رطوبت دارد و باید همیشه فکری به خاطر این رطوبتی 
که در ذات اصلی  بناها وجود دارد بشود اما نمی توان گفت که 

چون این حمام در دوره ای  مرمت شده  دیگر نیاز به مرمت ندارد.
Á  کاشــی کاری چهره علی قلی آقا نفیس ترین

تابلوی کاشی ایران 
او حمام علی قلی آقا را از نفیس ترین و باارزش ترین بناهای 
تحت مدیریت شهرداری اصفهان خواند و افزود:  هر بنایی می تواند 
به خاطر رطوبت و  به خاطر نشست سفره های آب زیرزمینی آسیب 
ببیند اما اینکه رها شود و فکری برایش نشود می تواند مشکل ساز 
باشد. کاشی کاری چهره علی قلی آقا یکی از نفیس ترین تابلوهای 
کاشی ایران است که می توانست در بهترین موزه های دنیا جا 
داشته باشد اما اکنون در اینجا مورد بی مهری است.  علی عطریان 
رئیس اداره هنری سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
اصفهان درباره آنچه در خصوص حمام علی قلی آقا، دوستداران 
میراث فرهنگی را نگران کرده است گفت: نم گرفتگی در بعضی 
جداره ها، تعدادی  تَرک در بعضی طاق ها و همچنین پوسته شدن 
کاشی کاری چهره منسوب به چهره علی قلی آقا به واسطه نم و 
رطوبت ازجمله  آسیب های آثار بنای تاریخی حمام علی قلی آقا 
است. او یادآور شد: در این رابطه از دانشگاه هنر استعلام کردیم که 
به ما برای فهم مسئله شناخت مرمت حمام علی قلی آقا  کمک 
بدهند، چند پیشنهاد به ما ارائه شده است و اقدامات عاجلی را هم 
برای ما تعریف کردند که بحث های رطوبت را به حداقل برسانیم.

Á هر اثر تاریخی نیاز به مراقبت دائم دارد
اتفاقات دیگر طبیعی است،  او افزود: مسئله پوسته شدن و 
هر اثر تاریخی را باید به شکل یک کهن سال نگاه کنیم که 
دائم نیاز به مراقبت دارد، سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری 
کاربری این مکان را در اختیار دارد و بحث های مرمت مکان های 
تاریخی تحت مدیریت شهرداری بر عهده شهرداری منطقه یک 
و  سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری است. او تصریح کرد: 
در خصوص شرایط حمام علی قلی آقا بحث تأمین بودجه و هم 

بحث های نهایی کارشناسی مرمت مطرح است، اگر نیاز به یک 
مرمت اساسی وجود داشته باشد به احتمال قوی یک یا ۲ سال موزه 
باید تعطیل شود به علاوه اینکه بودجه این طرح را هم شهرداری 
منطقه یک نتوانسته با توجه به درآمدهایی که داشته تأمین کند. 
به گفته عطریان سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
اصفهان  پیگیر این ماجرا هست اما این موضوع منوط بر این 
است که طرح مرمتی جامع توسط سازمان نوسازی و بهسازی 
تدوین شود و مهم تر از آن بودجه این کار در شهرداری تأمین شود.

Á بنا در اجاره شهرداری است پیگیری می کنیم
روح الله بیدرام رئیس اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه ۲ اصفهان 
از شرایط رطوبت و آسیب های ناشی از آن در آثار کاشی کاری و 
نقاشی های حمام علی قلی آقا اظهار بی اطلاعی کرد و گفت: این 
مکان در اجاره شهرداری است اما این مورد را پیگیری خواهیم کرد 
تا همکاران بررسی و گزارش دهند. در همین پیوند، ناصر طاهری 
معاونت میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی گردشگری و 
صنایع دستی اصفهان گفت: برنامه ششم توسعه دستگاه های دولتی 
را مکلف و موظف کرده است از محل اعتبارات همان دستگاه، 
بناهای تاریخی ای را که در اختیار یا در تملک دارند مرمت و 
حفاظت کنند. او افزود: بارها در این رابطه با دستگاه هایی که بنای 
تاریخی در اختیاردارند مکاتبه کرده ایم که مکلف به مرمت کنید. 
حمام علی قلی آقا به عنوان موزه بهره برداری می شود و خوشبختانه 
مکان های تاریخی که استفاده می شوند نگهداری هم می شوند، در 
این خصوص یک نهاد قدرتمند مثل شهرداری متولی آن است و  ما 
هم به عنوان نهاد ناظر باید روی روند مرمت ها نظارت کنیم و  اگر 

مسئله ای وجود دارد باید تذکر بدهیم.
Á شهرداری موظف است

آقا  با مشکل حمام علی قلی  رابطه  یادآور شد: در  طاهری 
مکاتبه و بازدید خواهیم کرد، ممکن است این ماجرا  در فرآیند 
اداری شهرداری مانده باشد و به هر دلیلی تأمین اعتبار نشده ولی  
شهرداری موظف است که  این کار را بکند و ما  هم باید به این 
کار سرعت بدهیم. حمام علی قلی آقا یکی از بناهای تاریخی شهر 
اصفهان است که بیش از ۳۰۰ سال قدمت دارد. بانی این حمام 
فردی به نام علیقلی از خواجگان دربار صفوی بوده که علاوه بر 
حمام اقدام به ساخت یک مسجد، سرا و چهارسوق نیز کرده و 

همگی به همین نام شهرت دارند.

تأثیر ازدحام جمعیت 
و زندگی در شهرهای 
پرجمعیت بر ابتلا به 

کرونا

بی توجهی بلای جان کاشی کاری یک اثر تاریخی در اصفهان

رئیــس هیئت مدیر یک شــرکت دانش بنیــان گفت: 
مهندســان ایرانی در بخش معدن قادر به ســاخت یکی از 
 )HPGr( مدرن ترین دســتگاه های سنگ شکن دنیا به نام

شدند.
مالــک صفرخانلو، رئیــس هیئت مدیر یک شــرکت 
دانش بنیان در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، گفت: 
دســتگاه HPGr  یکی از دســتگاه های مــدرن خردکن 
است که از سال ۱۹۹۵ طراحی شده و به صنعت معدنی دنیا 
معرفی شده است. این دستگاه برای خرد کردن سنگ  استفاده 
می شود. کارخانه های گندله سازی، کنسانتره و مس  نیازمند 
این ماشین هستند. او افزود: تنها چهار کشور آلمان، فرانسه، 
کانادا و آمریکا در دنیا تکنولوژی ساخت این دستگاه را دارند 
اما ایران توانست با دستیابی به دانش فنی این دستگاه و تولید 
آن، به عنوان پنجمین کشور دارای فناوری تولید دستگاه رولر 
پرس در دنیا شــناخته شود. رئیس هیئت مدیر این شرکت 
دانش بنیان تصریح کرد: این دستگاه نسبت به نمونه خارجی 
هم ازنظر کیفیت بسیار متفاوت و هم ازنظر قیمت یک پنجم 
مشابه خارجی است. از طرف دیگر هزینه تعمیرات و سرعت 
تعمیرات مانند تعویض سگمنت ها و تعویض رول ها با سرعت 
کمتر از ۴۸ ساعت انجام می شــود، اما در کشور های دیگر 
بیش از دو الی سه هفته زمان می برد تا  قطعات این دستگاه 

تعویض شود، زیرا کشور های خارجی مجبورند برای تعویض 
رول، یاتاقان، بلبرینگ، گیربکس و .. هفته ها یا حتی ماه ها 
 HPGr زمان تلف کنند. صفرخانلو ادامه داد: برتری دستگاه
ایرانی بر نمونه های خارجی، مصرف کمتر انرژی اســت، ما 
انرژی مصرفی این دســتگاه را به دلیل تغییر طراحی به ۴۰ 
درصد کاهش داده ایم. او افزود: این دستگاه به دلیل کیفیت 
و قیمت بسیار مناسب از کشور های دیگر استقبال کنندگان 

زیادی دارد، اما به دلیل تحریم ها اجازه خروج این دســتگاه 
را به کشــور های دیگر نداریم. به طورکلی سنگ شکن های 
غلتکی که HPGr یکی از انواع این تجهیزهاست ، توانائی 
بسیاری در مهندســی خردایش و افزایش سطح ویژه دارند. 
رئیس هیئت مدیر این شرکت دانش بنیان گفت: ایران قادر 
است ســالانه حدود  ۵ الی ۸ دستگاه HPGr را ساخته و 
حتی  صادر کند که ۸۰ میلیون دلار صرفه جویی ارزی دارد.  

مدیر مجموعه تاریخــی، فرهنگی و مذهبی تخت 
فولاد، گفت: ویژه برنامه ســحرگاهی شبکه اصفهان با 
آیتم های متنوع پخش می شود. برای آگاهی بهتر مردم 
و جذب مخاطب مسابقه ای تحت عنوان بهشت اجابت 
تدارک دیدیم که از مطالب گفته شــده در برنامه سوالی 
طرح می شود و بینندگان برای پاسخ تا زمان افطار فرصت 

دارند.
علی معرک نژاد در گفت و گو با ایمنا، اظهار کرد: سال 
سوم است که ویژه برنامه سحرگاهی ماه مبارک رمضان 
در استان اصفهان با مشارکت شهرداری و اداره کل صدا 
و سیمای مرکز اســتان اصفهان برگزار می شود. امسال 
نیز این ویژه برنامه با محوریت معرفی مشــاهیر آرمیده 
در تخت فولاد و شــهدا خواهد بــود. او افزود: این ویژه 
برنامه در ۳۰ ســحر با آیتم های متنوع از قبیل حکایات، 
صدا و داستان های اخلاقی مشاهیر از علما، فقها و عرفا 
تا وصیت نامه شهدا و معرفی سبک زندگی آنها، پخش 
می شــود. مدیر مجموعه تاریخــی، فرهنگی و مذهبی 
تخت فولاد با بیان این که دکور برنامه در گلستان شهدا 
تدارک دیده شده است، ادامه داد: سعی کردیم از دو جهت 
مستقیماً به موضوع شهدا ورود پیدا کنیم که یک مورد 
سالن گلستان شهدا اســت زیرا احداث این سالن اتفاق 
خــاص و ویژه ای بود. معرک نژاد تصریح کرد: از طرفی 
تلاش کردیم شــهدایی را که کم تر به نام و زندگی نامه 
آنها اشاره شده، معرفی کنیم به همین دلیل با اداره کل 
بنیاد شهید استان اصفهان و مراکز دیگر هماهنگی شد تا 
وصیت نامه و زندگی نامه های آنها را آماده و در قالب های 
مختلف صوتی و تصویری در اختیار بینندگان شــبکه 
اصفهان قرار دهیم. او اضافه کرد: ویژه برنامه سحر شبکه 
اصفهان در ۱۰ شــب اول ماه مبارک رمضان علاوه بر 
شبکه استانی از طریق شبکه شما نیز پخش می شود تا 
بینندگان در سطح ملی نیز بتوانند از این برنامه استفاده 

کنند. مدیر مجموعه تاریخی، فرهنگی و مذهبی تخت 
فولاد با اشاره به مسابقه بهشت اجابت گفت: برای آگاهی 
بهتر مــردم و جذب مخاطب مســابقه ای تحت عنوان 
بهشــت اجابت« تدارک دیده ایم همانگونه که گفته شد 
هر سحر آیتمی داریم که حکایات خاص اخلاقی مشاهیر 
آرمیده در تخت فولاد در آن مطرح می شود و امسال به 
طور ویژه با محوریت قرآن و سبک زندگی قرآنی خواهد 
بود همچنین کارشناسی نیز به صورت زنده و مستقیم در 
برنامه حضور دارد. معرک نژاد ادامه داد: از مطالب گفته 
شــده در برنامه سوالی طرح می شود و بینندگان تا زمان 
افطار فرصت دارند که پاسخ های خود را از دو طریق برای 
ما ارسال کنند. یکی از طریق سامانه پیامکی ۳۰۰۰۰۰۳۳ 
و دیگری کامنت کردن پاســخ زیر پست سوال مسابقه 
در پیج اینســتاگرام مجموعه تخت فولاد که به آدرس 
TAKHTEFOuLAD_ir@ است. مدیر مجموعه تاریخی، 

فرهنگی و مذهبی تخت فولاد افزود: در پایان هر افطار 
قرعه کشی می کنیم و به چهار نفر از افرادی که به سوال 
طرح شده پاسخ صحیح داده باشــند، ۲۰۰ هزار تومان 
جایزه نقدی تعلق می گیرد، همچنین اسامی برندگان نیز 

در برنامه اعلام می شود.

ساخت مدرن ترین دستگاه سنگ  شکن به دست 
مهندسان ایرانی

 معرفی مشاهیر آرمیده 
در تخت فولاد در بهشت اجابت 

مدیر مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه اصفهان به این 
سؤال مهم که »آیا همۀ آرشیو مطبوعات اصفهان از تهران به 
کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان منتقل شده یا فقط بخشی 

از آن؟« پاسخ داد.
آرشیو  کرد:  اظهار  ایسنا  با  گفت وگو  در  کثیری  مسعود 
مطبوعات اصفهان زیر نظر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
به مرور در مجموعه صائب جمع آوری شده بود. بخشی از این 
روزنامه ها و نشریات متعلق به ارشاد بود و بخشی را هم مردم 
اهدا کرده بودند. عضو هیئت علمی گروه تاریخ دانشگاه اصفهان 
ادامه داد: خاطرم هست زمانی که برای نوشتن پایان نامه دکتری 
به این مجموعه رفت وآمد داشتم، آرشیوی غنی از مطبوعات 
شهر ایجادشده بود و پژوهشگران زیادی به آن مراجعه می کردند. 
مدیر مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه اصفهان تصریح کرد: 
متأسفانه چهار سال قبل، مدیرکل وقت اداره کل فرهنگ و 
آرشیو  به  ما  که  کرد  اعلام  اصفهان  استان  اسلامی  ارشاد 
مجموعه صائب نیاز نداریم و این اسناد فضای زیادی را اشغال 
کرده است. به همین دلیل اسناد را از این محل به مرکز اسناد و 
کتابخانه ملی منطقه اصفهان منتقل کردند. کثیری یادآور شد: 
آن زمان خود مرکز اسناد و کتابخانه ملی اصفهان نیز با مشکل 
کمبود فضا روبرو بود و به همین خاطر مدیر وقت، آرشیوی که 
حجم آن چند کامیون بود، برای حفاظت و نگهداری مستقیماً 
به سازمان اسناد و کتابخانه ملی تهران فرستاد. او توضیح داد: 
زمانی که بنده مدیریت مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه 
اصفهان را عهده دار شدم، تصمیم گرفتم به هر نحوی شده 
این آرشیو را به اصفهان برگردانم اما مهم ترین معضل، کمبود 
جا و فضا بود. به همین دلیل طی مذاکراتی که با شهرداری 
اصفهان انجام دادیم، بنا شد بعد از بازگرداندن آرشیو مطبوعات 
از تهران، آن را به کتابخانه مرکزی شهرداری اهدا کنیم البته 
به این شرط که دیگر هیچ سازمان و نهادی حق خارج کردن 
آن را از اصفهان نداشته باشد. مدیر مرکز اسناد و کتابخانه ملی 
منطقه اصفهان خاطرنشان کرد: با پیگیری هایی که انجام دادیم، 
حدود یک سال قبل بخش عمده آرشیو  مطبوعات اصفهان از 

سازمان اسناد و کتابخانه ملی بازگردانده و به کتابخانه مرکزی 
شهرداری اصفهان تحویل داده شد. آن ها هم طی این یک سال 
تلاش کردند که فضای مناسبی را برای نگهداری و استفاده 
پژوهشگران از این اسناد فراهم کنند. این مدرس دانشگاه، 
در پاسخ به این سؤال که »آیا همۀ آرشیو خارج شده از شهر، 
اکنون در کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان موجود است؟« 
گفت: به لحاظ فیزیکی بخش عمده نشریات برگشته، منتهی 
بخشی از این آرشیو شامل نسخه های منحصربه فردی می شد 
که فی المثل در کل ایران یک نسخه از آن وجود داشت و چون 
مرجع اصلی برای نگهداری اسنادی ازاین دست، سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی است، بنا شد که نسخه دیجیتال این اسناد در 
اختیار اصفهان قرار بگیرد. او ادامه داد: بنابراین می توان گفت که 
آرشیو ارجاع شده به صورت فیزیکی کامل نیست، اما به صورت 
دیجیتالی کامل است. مدیر مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه 
اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر نیز ترجیح ما این است که 

از همه آرشیو، نسخه دیجیتال تهیه شود و تنها همین نسخه 
در اختیار پژوهشگران قرار بگیرد؛ چون کاغذها قدیمی هستند و 
نیاز به مرمت و ضدعفونی و مواظبت های خاصی دارند و ممکن 
است استفاده مداوم پژوهشگران به آن آسیب برساند. افرادی 
که در خانه خود روزنامه های قدیمی دارند و توان نگهداری 
از آن را ندارند، اکنون باید این اسناد را به کتابخانه مرکزی 
شهرداری اصفهان اهدا کنند یا مرکز اسناد و کتابخانه ملی 
منطقه اصفهان؟ کثیری به این سؤال چنین پاسخ داد: مرجع 
اصلی تحویل روزنامه، نشریه، نسخ خطی و هرگونه سندی، 
مرکز اسناد و کتابخانه ملی است. مابعد از تحویل گرفتن، این 
آثار را بررسی می کنیم، اگر نسخه منحصربه فردی در بین آن 
باشد، از آن نگهداری می کنیم و اگر نسخ متعددی از این نشریه 
یا روزنامه موجود باشد نیز، آن را در سیستم مبادله و اهدا قرار 
می دهیم تا به غنی شدن آرشیو پژوهشکده ها و کتابخانه ها 

کمک کرده باشیم.

چندوچون بازگشت آرشیو مطبوعات اصفهان

شد ز غمت خانه سودا دلم
در طلبت رفت به هر جا دلم

مولانا

روز ارتش  زندگی مانند دوچرخه سواری است. برای این که بتوانید تعادل خود 
را حفظ کنید باید همیشه در حرکت باشید.

انیشتین

خدایا قرار بده در این روز از آمرزش جویان وقرار بده مرا در این روز از بندگان شایسته وفرمانبردارت وقرار بده مرا در 
این روز ازدوستان نزدیکت به مهربانى خودت اى مهربان ترین مهربانان.

مناسبتسخن بزرگان یک فنجان دعای روز پنجم ماه مبارک رمضان
شعر
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